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Aktualno iz grosupeljske 
občine 
Tisti, ki ne delajo, kritizirajo 
tiste, ki delajo 
Župan in zaposleni na občinski 
upravi občine Grosuplje, kljub ne
katerim krit ikam, zamudam pri 
sprejemanju odločitev na občins
kem svetu in oviranjem s strani 
znanih posameznikov pri konkret
nih ak t ivnos t ih , zelo u s p e š n o 
izvaja tekoče naloge in naloge le
tošnjega razvojnega programa. 

1. Gradnja nove osnovne šole in 
telovadnice teče brez zapletov. 

2. Ob veliki požrtvovalnosti Jav
nega komunalnega podjetja Gro
suplje je bila zgrajena začasna 
deponija komunalnih odpadkov v 
Špaji dolini (odpadki se tja voz i 
jo od I. avgusta dalje), izvaja pa 
se sanacija območja Stehan. 
3. S potrditvijo sprememb pro
računa na izredni seji občinskega 
sveta, kar je neuspešno onemo
gočala predsednica sveta Ange l 
ca Likovič, dokonču jemo vzdr
ževalna dela, obnovo kotlovnic, 
popravila streh in ureditve okolic 
objektov osnovnih šol in vrtcev. 
Obnavlja se sistem ogrevanja v 
Zdravstvenem domu Grosuplje. 
Lastnikom zemljišč je bila plača
na odškodnina , tako, da seje lah
ko preuredilo nogometno igrišče 
v Grosupljem. Zgradilo seje več
namensko igrišče na M a l i Ilovi 
gori. Začele so se izvajati manjše 
agromelioracije in velika agrome
lioracija v k.o. Žalna. 

4. Na državnih ministrstvih smo 
pridobili sredstva za sofinanciran
je 
- urejanja gozdnih cest 
- modernizacije ceste Mala Loka 

- Peščen i k 
- gradnje kanalizacije Sp. S l iv 

nica 
- adaptacije Zdravstvenega do

ma 
- novogradnje osnovne šole in 

telovadnice 
- obnove obz id ja Tabor nad 

Cerovim. 

5. Dokončujeta se izgradnji te
lefonskega omrežja v občini in ka 

belsko komunikacijskega sistema 
v naselju Grosuplje. 

6. Poleg Grosupeljskih Odme
vov in radia Zeleni val novosti iz. 
občine lahko izveste tudi že na in-
temetu in lokalni televiziji. 

7. Urejajo se arheološka pot na 
Magdalensk i gor i , p r o t i t u r š k o 
obzidje Tabor nad Ce rov im in 
Turnček ter cerkev v Šmarju 
Sap. 

8. Uredil seje trg in okolica cer
kve v Šmarju - Sap, še letos pa 
pričakujemo tudi aktivnosti grad
benega odbora za dokončno ure
ditev cerkvenega hriba v Grosup
ljem. 

9. Razen tam, kjer občani niso 
dali pisnih soglasij, se ob zelo 
Ugodni ceni asfalta, modernizira
jo občinske in krajevne ceste. Še 
letos pa se bodo začele urejati tudi 
republiške ceste: križišče pri Vo-
dičarju v Grosupljem in cesta od 
Plešivice do Luč (Na šoli). 

10. N a p o d r o č j u komunalnega 
gospodarstva so se poleg začas
ne komunalne deponije zgradili 
ali preuredili še: vodohram Pcro-
vo, vodohram Železnica pri Škoc-
janu, vodovod od Repč do Mag-
dalenskc gore, vodovod ob Tru
barjevi cesti - Grosuplje, vodov
od ob Lahovi cesti - Šmarje -
Sap, vodovod Perovo, II. faza 
kanalizacije Sp. Sl ivnica, kanali
zacija Lahova cesta - Šmarje -
Sap, kanalizacija pri novi šoli 
Brinje, I. faza toplovoda od kot
larne do A d a m i č e v e ceste v 
Grosupljem in neprometni znaki 
v Grosupljem. V izvajanju pa so 
še: izgradnja vodovodnega črpa
lišča Dobje in vodovodna pove
zava za Grosuplje in Malo Staro 
vas, I. faza vodovoda Ilova Gora, 
kanalizacija Vel ik i vrh, mrliška 
v e ž i c a v Grosupl jem, mr l i ška 
vežica Škocjan in nasutje za i z 
gradnjo zadrževalnika pri Brezju. 
Našteta so le največja vlaganja. 
Tudi pri manjših pa občina dobro 
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Aktualno iz Grosupeljske občine 

sodeluje z vsemi desetimi krajev
nimi skupnostmi. 

11. K l j u b strankarskim razprti
jam, ko seje žal stranka S D S iz 
ne vem kakšnega razloga odloči
la izstopiti iz kroga strank sloven
ske pomladi, smo dopolnili občin
ski družbeni plan, s katerim bo v 
naslednjih letih omogočeno , da se 
bo ohranilo podeželje, saj je omo
gočena zazidljivost v vseh vaseh, 
vendar samo okrog enega jedra 
(zazidljivost na posameznih loka
cijah, k i so odmaknjene od vasi 
je prepovedana). Z novim planom 
pa je predvsem omogočen hiter 
razvoj Grosupljega in razširi tev 
Sp. Sl ivnice, saj je na novo takoj 
možno zgraditi preko 300 stanov
anjskih enot (individualnih hiš in 
stanovanj v skupnih objektih) in 
okrog 50.000 m 2 poslovnih povr
šin. Glede na prenovljeni plan in 
pridobljene investitorje že tečejo 
vlaganja v r a z š i r i t e v Pekarne 
Grosuplje, nov poslovni objekt 
"Vimont" pri Gasilskem centru, 
poslovni objekt pri čistilni napra
v i , 4.000 m 2 poslovnih prostorov, 

k i j i h gradi Imos d.d. ob cesti 
Grosuplje - Sp. Slivnica, priprav
ljene so investicije na območju 
T O C pri Motelu itd. 

Menimo, da občina veliko in ka
kovostno dela, kljub drugačnemu 
mnenju nekaterih, največkrat tis
tih, k i sami ne delajo ali delajo 
nezakonito. 

Ob uspehih pa doživl jamo pravo 
" b l a m a ž o " ob iskanju lokacij in 
urejanju bivalnih razmer za Ro
me. T . i . K o m i s i j a za Rome iz 
Mlačevega, ki jo javno in preko 
medijev "podpihuje" predsedni
ca občinskega sveta Angelca L i -
kovič, "jemlje zadeve v roke", širi 
laži in dezinformacije, išče mate
rialne koristi od občine (rente in 
odškodn ine ) , na silo preseljuje 
Rome (iz Rojnika), in ustanavlja 
novo nelegalno romsko lokacijo 
(za Dolcnjgradom v Grosupljem). 
Upamo, da se bo tudi ta "norost" 
končala in se bo tudi romska pro
blematika v občini reševala po 
zakoniti, strpni in strokovni poti. 

ŽUPAN 
Rudolf Rome 

Grosuplje, 1. september, grad
bišče OŠ Brinje. Po besedah vod
je gradbišča Alojza Pahuljeta, na 
gradbišču dela 45 delavcev - zi
darji, tesarji, železokrivci in 
pomožni delavci pod vodstvom 
dveh delovodij. Njihov delovni 
čas je od pol osmih do petih po
poldne, vsak drugi dan pa po 5. 
uri izvajajo betonaže. Kadar je 
bilo potrebno, so delali tudi oh 
sobotah in nedeljah. Tako, pra
vi, so z deli celo nekoliko pred 
terminskim planom. Na športni 
dvorani so gradbena dela zak
ljučena, zmontirana je železna 
konstrukcija in pripravljena za 
krovska dela. Najpozneje do sre

dine septembra bodo začeli s po
krivanjem 
Zaključena je že tudi betonaža 
sten nadstropja učilnic ter 
plošča pritličju, tako, da izvaja
jo oporni zid proti Ljubljanski 
cesti. 
Terminski plan predvideva, da 
letos pokrijejo vse objekte in da 
zmontirajo stavbno pohištvo na 
športno dvorano. Za to so zago
tovljena tudi finančna sredstva. 
Do konca septembra naj bi zak
ljučili z gradbenimi deli, preos
tali čas do konca leta pa jim pre
ostane za obrtniška dela priprav 
z.a instalacijska dela. 

A.A. 
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Pojasnilo k postopkom o spremembah in dopolnitvah prostorskih sestavin 
dolgoročnega in srednjeročnega plana občine Grosuplje 
Glede na nedogovorjeno in neza
koni to preseljevanje romsk ih 
družin iz Rojnika pojasnjujemo 
planski status zeml j i šč , kjer so 
naseljeni Romi v občini Grosup
lje in postopke za legalizacijo lo
kacij in objektov. 
Lokacija "Rojnik" Zemlj išče je 
zazidljivo. Lastnik ali po pooblas
tilu lastnika najemnik zemljišča 
lahko zaprosi občino za izdelavo 
lokacijske dokumentacije in pri
dobi ustrezno soglasje za gradnjo 
ali legalizacijo objektov. K o je 
lokacijska dokumentacija izdela
na in, ko so znani pogoji vseh 
SOglasodajalcev, se lahko izdela 
projekt za izgradnjo objekta(ov) 
in zaprosi Upravno enoto za grad
beno dovoljenje. 
Lokacija "Pri Nikotu" - Zem
ljišče ima status razpršene grad
nje. Možna je legalizacija in mo
rebitna adaptacija samo obsto
ječih objektov. Postopek za pri
dobitev dovoljenj je ob pobudi 
lastnika zeml j i šča enak kot za 
"Rojnik". 
Lokacija "Stchan" - Zemlj išče 
ni zazidljivo in ni možna nikakrš
na gradnja ali legalizacija. 
Lokacija "Oaza" - Zemlj išče ni 
zazidljivo in ni možna gradnja ali 
legalizacija, tako kot na "Steha-
nu". 
Lokacija "Za Železniško posta

jo" - Zemljišče je zazidljivo za 
gospodarsko, na pa za stanovanj
sko gradnjo. Manjši del je v ob
močju Zazidalnega načrta Gospo
darska cona - sever, večji del pa 
v območju varovanja železniške
ga koridorja po Dolgoročnem pla
nu Republike Slovenije. 
Zazidalni načrt Gospodarska cona 
- sever se v skladu s planom obči
ne že izdeluje, na zemljišču, kjer 
bivajo Romi , pa je predvidena 
gradnja gospodarskih objektov. 
Zazidalni načrt še ni sprejet, tako 
da lastniki zemljišč še ne morejo 
zaprositi za gradbeno dovoljenje. 
Nova lokacija "Za Dolenjgra-
dom" - Zemljišče je zazidljivo za 
gospodarsko, ne pa za stanovanj
sko gradnjo. Nova romska loka
cija "za Dolenjgradom" je nele
galno nastala 29. avgusta 1998, ko 
so domačini iz Mlačevega prese
l i l i nekatere romske druž ine iz 
Rojnika . Lokaci ja se nahaja v 
o b m o č j u Z a z i d a l n e g a n a č r t a 
Gospodarska cona - jug, ki je bila 
prvotno v celoti namenjena le za 
gospodarsko gradnjo. Z odlokom 
o spremembah in dopolnitvah 
prostorskih sestavin dolgoroč
nega in srednjeročnega plana 
o b č i n e Grosuplje, sprejetega 
29. julija 1998, pa je občinski 
svet "dopustil na severnem in 
vzhodnem robu zazidalnega 

območja gradnjo substandard-
nih bivalnih objektov, namen
jenih Romom" (Ur.l RS, št. 57/ 
98). Obsto ječe naselje je izven 
navedenega severnega in vzhod
nega roba tako, da gradnja ali le
galizacija romskega naselja ni 
možna. Za določitev mikroloka-
cije za romsko naselje znotraj 
območja Gospodarske cone -
jug pa je potrebno najprej iz
delati, javno razgrniti in spre
jeti Zazidalni načrt (trifazni 
postopek sprejemanja), nato 
urediti lastninska razmerja v 
soglasju s sedanjimi lastniki in 
šele nato izdelati projekte za 
gradnjo, pridobiti soglasja in 
zaprositi za gradbeno dovolje

nje. Občinski svet pri sprejeman
ju programa izdelave zazidalnih 
načrtov za leto 1998 ni predvidel 
izdelave tega zazidalnega načrta 
(ni pravne osnove za naroči lo , ni 
finančnih sredstev). 
Pri reševanju občutljivega proble
ma b ivan ja R o m o v v o b č i n i 
Grosuplje je vsakršno "horuk", 
nedogovorjeno in nezakonito re
ševanje dodaten prispevek h kon
fliktom, zato prosim Komisi jo za 
Rome in predsednico občinskega 
sveta Angelco Likovič, da pravil
no razumejo sprejete odloke in 
sklepe ter strpno vodijo reševan
je bivalnih razmer Romov. 

Rudolf Rome 

Bliža se čas spominov... 
Kot vsako leto tudi letos Občinsko združenje Z Z B N O V organizira 

komemoracijo pri spomeniku na l lovi gori, kjer počiva 60 borcev 
N O V . V spomin na težko in krvavo bitko, ki je zahtevala toliko 

dragocenih življenj, bo 

v soboto, 17. oktobra 1998 ob 11,30 uri 
na Ilovi gori komemoracija z lepo pripravljenim programom in 

kulturno prireditvijo. 
Vabimo vse borce NOV in sodelavce OF ter simpatizerje 

in svobodoljubne državljane, ki cenite svobodo svoje 
domovine, da s svojo prisotnostjo počastite ta spomin. 

Krajani Ilove gore bodo kot vedno poskrbeli za gostoljuben 
sprejem in prijetno počutje v tem lepem kraju slovenske dežele. 

Območno združenje NOB Grosuplje 

Po sledi dogodkov... 

V nedeljo, 24. avgusta 1998, so se Romi , ki j i m je Rojnik kar 30 let 
nudil zavetje (tistim, starejšim, seveda), naselili na zelenici med občin
sko upravno zgradbo in sodiščem sredi Grosupljega. Perilo so razobe
sil i na vrvi , ki so j ih razpeljali med drevjem, postavili so šotore, zaku
rili tisti značilni ogenj, si kuhali kosilo in popoldansko kavico. . . 
"Zakaj ste se odločili za to preselitev? sem j ih vprašala neko popoldne 
sredi tedna , ko so se ob mojem obisku vsi nekako sramežlj ivo umak
nil i k šo torom, naprej pa je stopila Rozalija Hudorovac, rekoč: "Tukaj 
smo zato, ker nimamo kje biti. 32 nas je. Lastnik Romov ne mara več 
na svoji zemlji . Zakaj, meje zanimalo, pa je nadaljevala: "Zato, ker je 
dejal, da takšni kot smo, brez vode in elektrike, na njegovi zemlji ne 
bomo tako slabo živel i !" 

Romi za Dolenjgradom 

10 dni pozneje: . . . Spel brez vode, brez elektrike, brez sanitarij. Ob 
velikem negodovanju sosednjih podjetij. "Tu je nastal en sam velik 
nered. Najprej so izsiljevali čuvaja, ker so hoteli vodo, tako, daje pokl i
cal policijo. Razmišljali smo, da bomo oddali varovanje za to poo
blaščeni organizaciji. . . Nobenega več miru ni, je pa veliko divje vožnje 
z avtomobili, več našega zaklepanja in sploh . . .Pa bo še kdo dejal, da 
romsko naselje sodi med podjetja in zavod, kot je tukaj.. . ," se je v 
pogovoru spraševal direktor Dolenjgrada g. A l o j z Kastelic, ogorčeni 
krajani K S Grosuplje pa, kdo si lahko privošči nezakonite postopke s 
takšnim koncem.. . . 

A.A. 



Gradimo novo tisočletje 
Ob d r ž a v n e m in o b č i n s k e m 
prazniku 
Sončen dan 24. junija. Dan pred 
našim skupnim praznovanjem 25. 
junijem - državnim in občinskim 
praznikom. "Danes je za nas še po
sebno velik praznik," je dejala mo-
dcratorka kulturnega programa na 
gradbišču nove OŠ Brinje, kjer se 
je zbrala prava množica potem, ko 
je bila v grosupeljski cerkvi maša 
za domovino. Vse prisotne je pozd
ravil župan občine Rudolf Rome z 
željo, da bi to slovesnost uvrstili 
med pomembne dogodke v obči
ni. Gradnja OŠ s telovadnico je 
namreč največja investicija, ki j ih 
je v svoji zgodovini izvajala obči
na Grosupl je . V nadaljevanju 
govora seje župan zahvalil sodel
avcem, ki so bistveno pripomogli, 
da je projekt prešel v realizacijo, 
predvsem posameznikom (Olgi 
Žitnik, Francu Ahl inu in Brigiti 
Repar). M e d drugim je še pouda
r i l , da je večina izvajalcev, ki na 
projektu gradnje delajo, iz občine 
Grosuplje, tako, da tudi sredstva v 
neki meri ostajajo za občinskimi 
mejami. N a koncu pa je ponovil 
želje projektanta dia Vohteha Rav
nikarja, k i je dejal: Še to tisočletje 
zgradite ta objekt!" Videti je, da ga 
ubogamo in še kako sovpada na 
gradbišče slogan glavnega izvajal
ca SCT-ja : Gradimo novo tisoč
letje! 
Nekaj zahvalnih besed je poveda
la ravnateljica OŠ Brinje Irena K o -
govšek, Olga Žitnik pa je med dru
gim dejala, da upa, da bo pot k re
alizaciji projekta hitrejša in lažja, 
kot je bilo prizadevanje za začetek 
gradnje. 
V bogatem kulturnem programu so 
učenci OŠ Brinje dokazali, da si 
novo šolo in telovadnico zaslužijo. 
Župnik dr. Franc Šuštar pa je ob 
blagoslovitvi gradbišča ponovil c i 

tat iz psalma: "Če gospod ne zida 
hiše, se zaman trudijo gospodarji!" 
Slavnostna seja, podeljena ob
činska priznanja 
Programi so jasni 
Nadaljevanje predpraznične slo
vesnosti je bila slavnostna seja 
obč inskega sveta v Družbenem 
domu v Grosupljem. Dobrodošli
co je prisotnim zaželela predsed
nica obč inskega sveta, ki j c o-
beležila 7. rojstni dan naše male 
Slovenije. "So spomini majhnega 
naroda. Novo obdobje nosi s se
boj veliko breme preteklosti. Pog
ledati resnici v oči je težko, vendar 
je to edino prava pot..." - besede, 
ob katerih seje vredno zamisliti. 
Slavnostni govornik p o d ž u p a n 
občine dr. Peter Hostnik pa se je 
med drugim vprašal : "Je sploh 
mogoče, da si jc 2-milijonski na
rod izbojeval svojo d ržavo?" In 
vendar, je ugotavljal, se včasih ob
našamo, kot daje to dobrina, dana 
sama od sebe . In nadaljeval, na
našajoč se na praznik občine: "Pro
gram jejasen. Vse pridobitve obči
ne so sad jasnega programa; prio
riteta pa je vlaganje v mladega člo
veka." 
"Nekaj pa se v naši občini le pre

mika na bolje, pa tega niti ne opa
zimo, ne vedoč, koliko skrbi in dela 
občinskih mož se skriva za tem," 
je povzela v povezovalnih besedah 
Tatjana Skubic in verjetno v mar
sikomu lahko vzbudila vprašanje, 
ali v tem času različnih interesov 
znamo videti uspehe, ali sploh zna
mo in zmoremo še besede zahvale 
in priznanja. Razen uradnih, opre
deljenih v aktih občine Grosuplje. 
Prav v ta namen so bile podeljene 
tudi nagrade in priznanja občine 
Grosuplje, ki so j ih prejeli: 
Olga Žitnik in Jakob Mul lc r (na
gradi) in Alo jz Predalič, Alo jz 
Černič, Pavle Štrubelj in družba 

Mcrcator-Pckarna Grosuplje (pri
znanja). (Obrazložitve smo obja
v i l i v prejšnji številki Grosupelj
skih odmevov). 
V imenu nagrajencev seje zahva
lila Olga Žitnik, ki je poudarila 
predvsem medsebojne odnose, to
pel človeški odnos, spoštovanje 
do sočloveka. In delo za skupne 
interese, skupni cil j . Z željo, da bi 
na teh vrednotah gradili naš da
našnji in jutrišnji dan. 

Slavnostno sejo so s kulturnim 
programom popestrili pevski zbor 
iz Račne, katerega repertoar te
melji na starih ljudskih pesmih in 
učenci grosupeljske glasbene šole. 
Doživeli smo resnično lepo po
poldne, ki seje skoraj neopazno 
prevesilo v večer.. Predpraznični 
večer, poln lepih misli in želja. 
Škoda, da se večkrat ne ponovi
j o . . . 

Alenka ADAMIČ 

Mladi dokazujejo, da si šolo zaslužijo 

Občina Grosuplje objavlja na podlagi pravilnika o dodelitvi enkratne 
občinske pomoči za izobraževanje na področju kmetijstva (Ur. list RS , 
št. 62/94) 

IV. RAZPIS 
za dodelitev enkratne občinske pomoči za izobraževanje na 

področju kmetijstva v Občini Grosuplje 
Vsebina in pogoji razpisa: 
1. Skupni znesek razpisanih sredstev je 350.000,00 tolarjev. Maks i 
malna višina dodeljene enkratne pomoči jc za dijake 130.000,00 sit, 
za š tudente pa 180.000,00 sit. V primeru večjega števila prosilcev so 
vrednosti sorazmerno manjše. 
2. Z a dodelitev enkratne denarne pomoči lahko zaprosijo učenci sred
njega izobraževanja in študenti dodiplomskega študija v kmetijskih 
programih, ki izpolnjujejo razpisne pogoje. 
3. Za sredstva štipendije lahko zaprosijo upravičenci , ki izpolnjujejo 
naslednje pogoje: 
- da imajo stalno bivališče na območju občine, 
- da so predvideni prevzemniki kmetije, kar se v postopku ugotovi na 
podlagi izjave staršev ali samega upravičenca ter potrdi z mnenjem 
kmetijsko svetovalna služba, 
- da že dodeljena štipendija iz kakršnegakoli drugega naslova ne pre
sega 10.000,00 tolarjev mesečno; potni stroški niso všteti. 
4. Rok za vložitev prošenj j c 15 dni od dneva objave razpisa v občin
skem glasilu. Prosilci vložijo prošnje za denarno pomoč na Uradu za 
gospodarstvo in družbene dejavnosti Občine Grosuplje, Kolodvorska 
2, Grosuplje. 
5. K vlogi za štipendijo mora biti pri ložena naslednja dokumentacija: 
- potrdilo o vpisu v kmetijski izobraževalni program, 
- posestni list kmetije staršev oz. upravičenca, 
- pisna izjava staršev ali samega upravičenca o predvidenem prevze
mu kmetije ter mnenje kmetijske svetovalne službe, 
- zadnje šolsko spričevalo 
6. Župan Občine Grosuplje bo sprejel sklep o dodelitvi enkratne de
narne pomoči najkasneje v 15 dneh od poteka roka za vložitev prošenj . 
Sklep bo prosilcem posredovan v osmih dneh po sprejemu. 
7. Informacije in navodila za vložitev prošenj dobijo prosilci na Uradu 
za gospodarstvo in družbene dejavnosti Občine Grosuplje, Kolodvorska 
2, telefon: 761-211. 

Občina Grosuplje 
Zupan 

Rudolf Rome, dipl. ing. 



Dobro je vedeti - manj bo nezadovoljstva 
Nadomest i lo za uporabo stavb
nih zemljišč 
Stavbna zeml j i šča so zeml j i šča , 
k i so s s r e d n j e r o č n i m d r u ž - b e -
uini p lanom namenjena za gra
di tev ob jek tov in naprav , in 
zeml j i šča , na kater ih so zgra 
jeni objekti in naprave ter zem
ljišča, za katera so izdana pred
pisana dovoljenja za graditev, 
/ a u p o r a b o s tavbnega z e m l 
j i šča se p l aču j e nadomestilo. 
Nadomestilo za uporabo stavbne
ga zeml j i šča se plačuje na ob
močju mest in naselij mestnega 
značaja; na območj ih , ki so do
ločena za stanovanjsko in drugač
no kompleksno graditev; na ob
močjih, za katere je sprejet pros
torski izvedbeni načrt in na dru
gih območj ih , ki so opremljena z 
vodovodnim, kanalizacijskim in 
elektr ičnim omrežjem (javna in
frastruktura). 
Javna infrastruktura so objekti in 
omrežja, ki so neposredno namen
jeni izvajanju gospodarskih jav
nih s lužb na področju komunal
nega in vodnega gospodarstva, 
varstva okolja, energetike, prome
ta in zvez, ter drugi objekti. 
Javna infrastruktura so tudi ko
munalni objekti, katerih uporaba 
je pod enakimi pogoji namenjena 
vsem, kot so ulice, tržnice, igrišča, 

pa rk i r i šča , p o k o p a l i š č a , parki , 
zelenice, rekreacijske površine in 
podobno. 
Opremljeno stavbno zemljišče je 
zemljišče, za katerega so zagotov
ljeni priključki na naslednjo jav
no infrastrukturo: 
• javno vodovodno omrežje , . 
• javno kanalizacijsko omrežje, 

kol ikor ni dovoljena gradnja 
greznic 

• javno elektroenergetsko omre
žje 

• dovoz na javno cesto 
Občina lahko predpiše še druge 
komunalne priključke, ki morajo 
biti zagotovljeni, da se stavbno 
zemljišče šteje za opremljeno. 
Območja , na katerih se plačuje 
nadomestilo za uporabo stavbne
ga zemljišča, določi občinski svet. 
O b č i n s k i svet obč ine Grosuplje 
je dne 18.12.1996 sprejel Od lok 
o nadomestilu za uporabo stav
bnega zeml j i šča , k i je objavl 
jen v Uradnem listu RS š tevil
ka 5/97. 
S tem odlokom je določeno, da 
se nadomestilo za uporabo stavb
nega zemljišča plačuje po območ
j ih , kamor spadajo naslednja na
selja: 
I. o b m o č j e : naselje Grosuplje 
II. o b m o č j e : naselja: Šmarje-

Sap, C i k a v a , M a l i vrh pri 

Šmarju, Vel ik i vrh pri Šmar
ju , Brc/je pri Grosupljem in 
Brvacc 

III. območje: naselja: Polica, Po-
nova vas, Sela pri Šmarju , 
Spodnja S l ivn ica , Št. Jurij, 
Veliko Mlačevo , Velika Rač-
na, Žalna, Mala vas, Gatina, 
Spodnje Blato, 

IV. o b m o č j e : ostala naselja v 
občini Grosuplje 

Nadomestilo se plačuje tudi na 
območjih izven naselij in sicer za 
peskokopc, kamnolome, cestne 
baze, deponije komunalnih od
padkov in deponije rabljenih av
tomobilov. 
Območja so vrisana na grafičnih 
listih veljavnih prostorskih sesta
vin srednjeročnega in dolgoroč
nega plana občine Grosuplje in so 
na vpogled na Uradu za prostor 
Občine Grosuplje. 
Pri določanju meril in območij , na 
katerih se plačuje nadomestilo za 
uporabo stavbnega zemljišča, se 
upoštevajo zlasti: 
• opremljenost stavbnega zeml

j išča s komunalnimi in drugi
mi objekti in napravami in 

• m o ž n o s t p r i k l j u č i t v e na te 
naprave in objekte 

• lego in namembnost ter smot
rno i z k o r i š č a n j e stavbnega 
zemljišča 

• izjemne ugodnosti v zvezi s 
pridobivanjem dohodka v go
spodarskih dejavnostih 

• merila za oprostitev p lačevan
ja nadomes t i l a za uporabo 
stavbnega zemljišča 

Nadomestilo za uporabo stavbne
ga zemljišča se plačuje za: 
• zazidano stavbno zemljišče (od 

stanovanjske površ ine , v kate
ro spada čista tlorisna površ i 
na vseh stanovanjskih prosto
rov in garaž) 

• poslovne površine (od čiste tlo
r i sne p o v r š i n e p o s l o v n i h 
prostorov in od prostorov, ki so 
funkcionalno povezani s po
slovnim prostorom) 

• nezazidano stavbno zemljišče 
(30 % i z r a č u n a n e vrednosti 
nadomestila iz prejšnjih a l i 
nej). 

V s a sredstva, zbrana iz plačil na
domestila za uporabo stavbnih 
zemlj išč, so prihodek proračuna 
občine Grosuplje in se prvenstve
no uporabljajo za pridobivanje 
stavbnih zemljišč v občinsko last
nino, pr ipravo in opremljanje 
stavbnih zemljišč in investicije v 
komunalno infrastrukturo v tistih 
krajevnih skupnostih oziroma na
seljih, kjer se zbirajo. 

Anton ŽITNIK 

Se enkrat: 
neprometni usmerjevalni znaki 
V prejšnjih š tevi lkah občinskega 
časopisa smo že poročali o tem, 
da je o b č i n a Grosupl je v letu 
1997 pričela izvajati prvi del pro

jekta postavitve enotnih nepro
metnih usmerjevalnih znakov, v 
okviru katerega so se nameščal i 
neprometni usmerjevalni znak na 
območju naselja Grosuplje. Ne
prometni usmerjevalni zank ses
tavljajo posamezne usmerjevalne 
tablice, ki so enotno oblikovane, 

likovna vsebina je tridelna (pušči
ca, osrednji napis in simbol), bar
va usmerjevalnih tablic pa je 
predpisana v odloku o nepromet
nih znakih v Občini Grosuplje 
(Ur. list RS , št. 61/96). 
Neprometna signalizacija je že 
nameščena na večjih križiščih in 
vpadnicah v naselje Grosuplje, 
usmerja k naravni in kulturni de
diščini, javnim ustanovam, v pre
dele naselij oz. cone ter k posam
eznim gospodarskim subjektom, 
ki na ta način obvešča jo svoje 
partnerje. Občina Grosuplje bo 
neprometne usmerjevalne znake 
na o b m o č j u naselja Grosuplje 
namestila tudi na dodatnih loka
cijah, v kolikor bo interes posam
eznikov za namestitev nepromet
nega usmerjevalnega znaka na 
določeni lokaciji večji. Tisti po
samezniki, ki se nahajajo na isti 
lokaciji ali v coni, imajo skupni 
neprometni znak le na robu cone 
oz. predela naselja. Izdelava in 

m o n t a ž a usmerjevalnih tablic 
gospodarskih subjektov je stro
šek posameznikov, ki bodo na
ročili tablico, za n a m e š č e n o ta
b l i c o pa bodo p o s a m e z n i k i 
plačeval i tudi letno komunalno 
takso v skladu z odlokom o ko
munalnih taksah v Občini G r o 
suplje (Ur. list R S , št. 30/96). 
V letu 1998 se bo izvedba pro
jekta razšir i la tudi na ostala na
selja obč ine , za p o m o č glede lo
kacije postavitve in vsebine ne
prometnih usmerjevalnih znakov 
pa je Občina Grosuplje zaprosi
la posamezne krajevne skupnosti 
in tur is t ična druš tva . Na nepro
metne usmerjevalne znake v os
talih naseljih obč ine se bodo, v 
skladu z zgoraj navedenimi do
ločili odlokov, n a m e š č a l e tudi 
usmerjevalne tablice posamezni
kov, ki bodo na Občini Grosup
lje predhodno vložili prošnjo za 
namestitev takšne tablice. 
V s a podjetja, ob r tn ike in pod

je tn ike ter ostale gospodarske 
subjek te z o b m o č j a O b č i n e 
G r o s u p l j e , k i so za in te res i ra 
ni za namest i tev usmer jeva l 
n i h t a b l i c z r e k l a m n i m n a 
p isom nj ihove dejavnost i , ob
v e š č a m o , da naj svojo v logo 
oddajo v 14-ih dneh po ob jav i 
v g l a s i l u na n a s l o v : O b č i n a 
Grosuplje, Urad za gospodarst
vo in d r u ž b e n e dejavnosti, K o 
lodvorska 2, Grosuplje, na se
dežu pr ipadajoče krajevne skup
nosti ali tu r i s t i čnega d ruš tva . 
Vse ostale informacije v zvezi s 
postavitvijo neprometnih usmer
jevalnih znakov dobite na tel. 
števi lki 761-211. Z a reševan je 
v l o g bo na O b č i n i Grosup l j e 
ustanovljena posebna komisija, 
ki bo od loča la o uprav ičenos t i 
namestitve usmerjevalnih tablic 
na do ločen i lokaci j i . 

Urad za gospodarstvo in 
družbene dejavnosti 

Občine Grosuplje 



Moj otrok bo začel hoditi v vrtec 
Maxima debetur puero reve-
rentia 
(Največ spoštovanja dolgujemo 
otroku) 

Juvenal 
V kr i t ičnem odnosu do samega 
sebe in vzgoje prihaja v ospredje 
prepričanje, da je v našem dru
žbenem okolju otroku in staršem 
potrebno d r u ž e n j e tudi zunaj 
druž inskega okolja. 
V sedanjem t e ž k e m obdobju 
tržnega gospodarstva seje kvan
titeta (zajetje otrok v varstvo za
radi zaposlenosti obeh s taršev) 
spremenila v zahtevno vzgojno 
delo tudi v insti tucij i vzgojno 
varstvenega zavoda - vrtca. 
Vzgojno varstveni zavod "Kckec" 
- kot predšolska institucija se v 
svojem lastnem okolju spretno 
odziva potrebam staršev in otrok, 
ki potrebujejo tovrstno uslugo. Pa 
je vendar v letošnjem šolskem letu 
1998/99 situacija žal mnogo bolj 
pereča. N a komisij i za sprejem 
otrok v vrtec je bilo v mesecu ju 
niju od 191 vlog sprejetih le 129 
otrok, odklonjenih pa 62 otrok 
I. starostnega obdobja (staros
ti od 1 do 3 let). P r i t o ž b e je 
obravnaval svet zavoda v zad
njem tednu avgusta, ki pa ni imel 
lahke naloge, saj seje pritožilo kar 
32 staršev, 3 mesta pa so bila še 
prosta. To torej pomeni 59 od
klonjenih otrok. Svet V V Z Ke -
kec je pritožbe analiziral in točko
val po kriterijih komisije za spre
jem otrok v vrtec. 
V drugem starostnem obdobju od 
3 - 7 let ni bilo prekomernega šte

vi la otrok in so bi l i do sedaj spre
jeti v vrtec vsi , ki so vložili vlogo 
za sprejem. 
S šolskim letom 1998/99 v pol
nosti upoš tevamo Zakon o vrt
cih, podrobneje 63. člen zakona, 
ki se nanaša na normative za obli
kovanje oddelkov oz. postopno 
zniževanje števila otrok v oddel
kih. To pomeni, da bomo v V V Z 
Kekec imel i v oddelkih od 1 do 
3 let po 14 otrok, v oddelkih 3 
do 7 let pa 24 otrok. 
Trend, ki je pripravljavce zakona 
vodil v pripravo normativov, je 
postopno zmanjševan je š tevi la 
otrok v oddelkih do leta 2000 in 
izhaja predvsem iz potreb otrok 
po večji individualizaciji in hkra
ti tudi garanciji z upoštevanjem 
ciljev predšolske vzgoje, objavl
jenih v " B e l i knjigi" ter zagotav
ljanju optimalnih pogojev bivan
ja otrok v vrtcu. 

Reš i tve smo poiskal i , toda - kaj 
bodo rek l i svetniki 
Zaradi trenutno premajhnih pros
torskih možnost i v V V Z Kekec 
(kot vemo, bomo z novo devet
letno osnovno šo lo pr idobi l i v 
vrtcih kar nekaj prostora, saj bodo 
oddelki priprave na šolo od tedaj 
v osnovnih šolah) in novih nor
mativov za oblikovanje oddelkov 
v vrtcih, se že daljši čas išče pri
merne prostore, kjer bi lahko 
obra tova l d i s l o c i r a n oddelek 
otrok od 1 do 3 let starosti V V Z 
Kekec. Predlog in ponudbo za šir
jenje dejavnosti bo obravnaval 
občinski svet Občine Grosuplje 
na svoji redni seji v mesecu sep-

Letosje v občini Grosuplje prvič sedlo v šolske klopi kar 193 prvo-
šolčkov; v obeh centralnih in vseh podružničnih šolah, seveda. V 
Grosupljem še vedno v popoldanskem turnusu; na srečo je organizi
rano dopoldansko varstvo. Toda, mar pomislimo, koliko ur so ti otro
ci vsak dan za šolskimi zidovi. Za te prvošolčke je svetlo upanje grad
nja nove šole. 

tembru. V kolikor se bo občinski 
svet O b č i n e Grosuplje od loč i l 
pozi t ivno, nač r tu jemo, da bi v 
mesecu novembru 1998 v dva 
oddelka I. starostnega obdobja (1 
do 3 let) sprejeli še 24 otrok. V 

tem primeru bi bilo rešenih ve l i 
ko problemov mladih staršev, ki 
bodo imeli zagotovljeno vzgojo 
in varstvo za svojega malčka . 

Cvetka KOŠIR, 
ravnateljica VVZ Kekec 

Kdaj vsem otrokom enake možnosti? 

SEZNAM 
Splošnih aktov Občinskega sveta Obč ine Grosuplje, 

objavljenih v Uradnem listu Republike Slovenije 
v mesecu juniju, juliju in avgustu 

Sklep o vrednosti točke za izračun nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljišča na območju Občine Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 46, z dne 19.6.1998) 
- Pravilnik o vrednotenju športnih programov v Občini Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 46, z dne 19.6.1996) 
- Pravilnik o dodeljevanju stanovanjskih posojil Obč ine Grosuplje 
(Uradni list RS , št. 46, z dne 19.6.1998) 
- Sprememba pravilnika o oddajanju poslovnih in upravnih prostorov 
v najem 
(Uradni list RS , št. 46, z dne 19.6.1998) 
- Odlok o spremembah in dopolnitvah odloka o ustanovitvi javnega 
vzgo jno- i zobraževa lnega zavoda Osnovna šola Louisa A d a m i č a 
Grosuplje 
(Uradni list RS , št. 52, /.dne 24.7.1998) 
- Odlok o spremembah in dopolnitvah odloka o ustanovitvi javnega 
vzgo jno- izobraževa lnega zavoda Osnovna šola Brinje Grosuplje 
(Uradni list RS , št. 52, z dne 24.7.1998) 
- Sklep o ukinitvi statusa javnega dobra v k.o. M a l i vrh (pare. št. 
1202/2) 
(Uradni list RS , št. 52, z dne 24.7.1998) 
- Sklep o ukinitvi statusa javnega dobra v k.o. Stara vas (pare. št. 
1472/1) 
(Uradni list R S , št. 52, z dne 24.7.1998) 
- Sklep o ukinitvi statusa javnega dobra v k.o. M a l i vrh (pare. št. 
1202/3) 
(Uradni list R S , št 52, z dne 24.7.1998) 
- Sklep o ukinitvi statusa javnega dobra v k.o. Blečji vrh (pare. št. 
1315/3 in 1315/4) 
(Uradni list RS , št. 52, z dne 24.7.1998) 
- Sklep o deficitarnih dejavnostih v Občini Grosuplje za leto 1998 in 
1999 
(Uradni list RS , št. 52, z dne 24.7.1998) 
- Odlok o spremembah in dopolnitvah prostorskih sestavin dolgoroč
nega in srednjeročnega plana občine Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 57, z dne 14.8.1998) 



Občinskim funkcionarjem se zaključuje 
mandatno obdobje 
Z b l i ž a j o č i m i o b č i n s k i m i vo
litvami za nove svetnike in župa
na se zakl jučuje š t i r i le tno obd
obje dela in prizadevanj svetnie 
in svetnikov za dobrobit obča
nov, kot vsi tako radi r e č e m o . 
Ob taki pr i ložnos t i je skorajda 
obveza tistih, ki delajo in soo
blikujejo javno življenje posta
viti si zahtevno vprašanje : ali so 
naši občani srečni in zadovoljni 
ali pa razočaran i in nezaintere
sirani za dogajanja in od loč i tve , 
sprejete v p r o s t o r i h O b č i n e 
Grosup l j e . V vseh segmentih 
ž i v l j e n j a se še kako pogosto 
s reču jemo s pojavom negativne
ga mišljenja, prej se potrudimo 
izluščit i in poiskati tisto slabo, 
č r n o in neproduktivno, kot pa 
dejanja ovrednotiti pozi t ivno, v 
njih najti optimizem in s tem tudi 
lastno zadovoljstvo. Ta ugotovi
tev na s rečo ni pravilo, je pa po
gosto dejstvo ocenjevanja dela 
tako b l ižn je okol ice , še tol iko 
bolj pa dela obč inske uprave. A l i 
si po pogostih kritikah tudi v jav
nih obči l ih upamo zakl juči t i , da 
so naši občani nad funkcioniran
jem lokalne samouprave neza
dovoljni in razočarani? Mogoče , 
vendar pa nikakor ne morejo biti 
prevarani. Program dela in raz
voja obč ine za to mandatno ob
dobje, ki ga je i zde la l ž u p a n 
dipl . ing. Rudolf Rome, podprle 
pa so ga tri stranke, S D S , S L S 
in S K D je bi l jasen, mnogokrat 
javno predstavljen tako pred šti
r imi leti, kot tudi pozneje. Vse 
pridobitve občine so v bistvu sad 
jasnega programa, k i j e v tem šti
riletnem obdobju predstavljal 
rdečo nit delu, razvoju in priza
devanjem obč ine Grosuplje. 
Za naše otroke 
Zaveda joč se pomena vlaganj v 
mladega č loveka se z zače tkom 
del gradnje nove osnovne šole 
l i i i n j c v l e t o š n j e m le tu z a 
okrožuje jo dolgoletna prizade
vanja mnogih po izboljšanju šol
skih pogojev otrok in odpravi 
dvoizmenskega pouka. Devetlet
no osnovnošo l sko izobraževanje 
bomo tako pr ičakal i z zagotovl
jen imi prostori. Ta enormna in
vesticija ni samo naložba v znan
je, ampak tudi v vzgojo za vred
note d ruž ine , saj bo najmlajš im 
šolarjem končno o m o g o č e n o , da 
bodo svoj izven šolski čas mogl i 

preživet i skupaj s starši . To ni 
majhna stvar. V sklopu vlaganj 
v mlade so zaživel i tudi nekate
ri mladinski programi, ki z do
bro obiskanimi kulturnimi in za
b a v n i m i p r i r e d i t v a m i p o č a s i 
spreminjajo spalno naselje Gro
suplje v kraj, kjer se vedno kaj 
dogaja. Izvajanje te programske 
obljube ne pr inaša hitro vidnih 
rezultatov, to je na ložba v gene
racije, to je tek na dolge proge. 
Tudi za infrastrukturo 
Vsekakor ne smemo prezreti us
pehov na področju posodabljan
ja infrastrukture, kot je urejanje 
š tevi ln ih lokalnih cest in u l ic , 
gradnje kanalizacijskega omre
žja in napredka na področju vo-
dooskrbe. 
Mars ikomu seje z rešitvijo med
občinskega problema, loje s pri
dobitvijo lokacije za novo ko
munalno deponijo, odvali lo mo
reče breme. 
V segmentu reševanja komunal
nih in infrastrukturnih obveznos
ti seje izkazala in do izraza priš
la modra od loč i t ev ohranjanja 
krajevnih skupnosti, kar izredno 
ugodno vpl iva na reševanje pro
b lemov povsem lokalnega in 
ul ičnega značaja. 
Ohraniti podeže l je 
Programska od loč i t ev za ena
komeren razvoj p o d e ž e l j a in 
centra prispeva k ohranjanju po
sel jenost i tudi od centra od
maknjenih krajev. To je najus
pešne jš i nač in ohranjanja po
deže l ske krajine takšne kot je, 
obljudene in obdelane, da se ob 
pogledu na njo spočije duša vsa
kemu izmed nas pa tudi še tako 
zahtevnemu turistu. 
Vel iki napori občinske uprave so 
bi l i v loženi v izdelavo prostor
sko ureditvenih načrtov, s č imer 
so podani temelji za gospodar
ski razvoj obč ine , izgradnjo in
dustrijskih, obrtnih in stanovanj
skih con, tisto rak rano naše kot
line, ki bo ponudila nova delov
na mesta. 
Program dela in obvez za to i z 
t eka joče mandatno obdobje je 
obsežen in zahteva izdatna f i 
nančna sredstva. 
O b č a n o m č loveka vredno živ
ljenje 
S tem pa je ta program zarezal v 
tisto tako nepriljubljeno področ
je zbiranja sredstev. Priznati je 

treba, da naš župan tudi v tej tako 
občutl j ivi točki uspešno krmari 
med ostrmi če rmi , saj sprejeti 
odloki o prispevkih in taksah ne 
prizadevajo najrevnejših slojev 
naših občanov . Ena od nalog lo
kalne skupnosti je tudi prerazpo-
rejanje sredstev, saj bi sicer rev
nejši postajali revnejš i , bogatej
ši pa še bogatejš i . In s tem sem 
se zopet dotaknil tistega pe reče 
ga problema, ki do le tošn jega 
leta skoraj govor i t i nismo ho
teli o njem, si zat iskal i oči pred 
de j s tvom, da tudi med nami 
ž iv i jo ljudje, ki nimajo strehe 
nad glavo in so da l eč od tega. 
da bi živeli č loveka vredno ž iv
ljenje. Ta p r o b l e m se j e i z 
postavi l jasno, reš i t i pa ga bo 
m o g o č e samo s skupnimi m o č 
mi . 
V p o l i t i č n e m smislu z leto
šnj im septembrom stopamo v 

v r o č o jesen. Stranke v borbi za 
oblast že kujejo ž e z l a . O b zak
ljučku tega mandatnega obdob
j a tako ž u p a n kot tiste p o l i t i č 
ne skupine, k i so njegov pro
gram podpirale, vsakemu v o l i l -
cu lahko mirno pogledajo v oč i . 
N i h č e od vo l i l c ev ni mogel bit i 
p revaran , saj je b i l p rog ram 
javno predstavljen že pred vo
l i tvami ( v k l u č n o z g r o ž n j o po 
zv i šan ju p r i spevkov) pri real i 
zac i j i pa ni prihajalo do odsto
panj od programskih smernic. 
N a p redvo l i lnem obzorju se že 
k a ž e j o k r i v i "p re rok i " , ki bodo 
obl jub l ja l i z n i ž a n j e "davkov" , 
hiter gospodarski razcvet in re
š i tev romskega problema; in to 
č e z n o č . 

Ni se bati d o l g o č a s j a tistemu, 
ki zna u ž i v a t i v uri pravljic. 

Podžupan 
dr. Peter H ost ni k 

P O N U D B A SKB banke 

N I S O V E C N E D O S E G L J I V E 

Pred nami je jesen in novo š o l s k o leto. Z njima pridejo 
skrbi za nakup šo l sk ih p o t r e b š č i n , ob lač i l in š e č e s a . V 
S K B banki smo pripravili jesensko ponudbo ugodnih 
kreditov. 

V SKB banki vam ponujamo ugodne kredite za nakup ob lač i l 
in obutve, s katerimi boste razveselili vašega šolarja in poskrbeli 
za osebno zadovoljstvo. S krediti vam pomagamo do znanja, saj 
je znanje naložba v prihodnost. Poleg tega z SKB krediti lahko 
kupite avto ali stanovanje, zgradite h i š o ali zimski vrt, si 
svoj dom lepo uredite ali pa odrinete na prijeten jesenski oddih. 

Tudi tisti, ki niste stranke SKB banke, lahko zaprosite za kredite. 
Višina kredita je odvisna od kreditne sposobnosti, odplačilna 
doba je pet let, zavarujete pa ga preko zavarovalnice ali s poroki. 
Še posebno ugodnost pa imate tisti, ki z banko sodelujete več 
kot eno leto. Pridobite si namreč lahko kratkoročni kredit brez 
zavarovanja. 

Za najem kredita lahko zaprosite tudi imetniki plačilno kreditne 
kartice VISA pri SKB banki. Mesečne obveznosti na kartici lahko 
poravnavate v celoti ali delno. Minimalni znesek plačila znaša 20 
odstotkov mesečnih obveznosti, ostali del dolga se prenese na 
plačilo v prihodnjem mesecu. 

Študenti lahko najamete kredite s šestmesečnim rokom odplačila 
z najugodnejšo obrestno mero. 

Na Zelenem telefonu 080 15 IS in v Agenciji Grosuplje 
telefon 061 761 531 bomo z veseljem posredovali informacije, 
ki vam bodo pomagale pri odločitvi za najem kredita. Informativne 
izračune za kredite najdete tudi na predstavitvenih straneh SKB 
banke na internetu (http://www.skb.si). 
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SKB BANKA t.D. 
Za Danes. In za Jutri. 

A G E N C I J A G R O S U P L J E 
Kolodvorska 2 
Tel.: 761-531 
Faks.: 761-531 

http://www.skb.si
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Brezposelnost na področju Grosuplja 
Brezposelnosti kot enemu najbolj 
perečih družbenih problemov že 
sedaj v Sloveniji posvečamo pre
cej pozo rnos t i , v nadal jnjem 
vključevanju v E U in tudi kasne
je pa bo temu problemu, ki je v 
Evropi tudi formalno že postal 
problem š tevi lka ena, potrebno 
posvetiti še več energije v smislu 
kreiranja novih idej za odpiranje 
o z i r o m a ohranjanje d e l o v n i h 
mest. Slovenija trenutno v proce
sih tako imenovanega "screen-
inga" v okviru pogajanj za vstop 
v E U počas i prepoznava svojo 
vlogo oz i roma sprejema način 
dela, ki bo dolgoročno omogočal 
razvoj Slovenije v okv i ru E v 
ropske unije in s tem tudi ustvar
janje novih delovnih mest. Eden 
od ključnih poudarkov, ki nam j ih 
nenehno dajejo predstavniki iz 
Bruslja, je poudarek na graditvi 
lokalnih povezovanj in lokalnega 
razvoja na vseh področ j ih , kar 
med drugim tudi pomeni, daje in 
bo potrebno na lokalnih nivojih 
posvetiti več pozornosti tudi pro
blemu brezposelnosti. 
Zato je smiselno, da pogledamo 
nekaj relevantnih podatkov o 
brezposelnosti, ki jih zbira Repu
bliški zavod za zaposlovanje oz i 
roma Statistični urad Republike 
Slovenije. Š tevi lo registriranih 
brezposelnih oseb v Sloveniji v 
mesecu j u n i j u 1998 je b i l o 
123.293, od tega 29.677 v Ob
močni enoti Ljubljana in 1.389 v 
upravni enoti Grosuplje. Sicer pa 

se je na področju upravne enote 
Grosuplje (v katerega spadajo 
občine Grosuplje, Dobrepolje in 
Ivančna Gorica) stopnja registri
rane brezposelnosti v obdobju od 
aprila 1997 do aprila 1998 gibala 
med 10.5% in 11.1 %, kar uvršča 
to področje med območja s pod
povprečno stopnjo brezposelnos
ti, če upoštevamo, da se registrira
na stopnja brezposelnosti v Slo
veniji giblje okrog 14%. V pri
merjavi s prvim polletjem lanske
ga leta seje število novoprijavl-
jenih brezposelnih oseb na po
dročju Grosupljega zmanjšalo za 
28%, število vključenih v zaposli
tev pa se je v primerjavi z lans
k im letom v Grosupljem poveča
lo za okrog 14%, kar je prav go
tovo vzpodbuden podatek. 
Podatki, zbrani s strani Republiš
kega zavoda za zaposlovanje za 
mesec apr i l , kaže jo zan imivo 
strukturo aktivnega in delovno ak
tivnega prebivalstva. Ob 10,5% 
stopnji brezposelnost i (1.414 
brezposelnih) je b i lo v apri lu 
1998 na področju Grosupljega 
9.248 aktivnih prebivalcev, delov
no aktivnih pa 7834. M e d aktiv
no prebivalstvo so vštete vse ose
be, ki so zaposlene v kmetijskih, 
nekmetijskih in storitvenih dejav
nostih, samozaposlene osebe in 
osebe, zaposlene pri samoza-
poslenih osebah ter registrirano 
brezposelne osebe. Med samoza
poslene osebe se uvršča jo sa
mostojni podjetniki posamezniki, 

osebe, ki opravljajo pok l i cno 
dejavnost ter kmetje. Struktura 
nam pove, da je bilo največ za
poslenih oseb v nekmeti jskih 
dejavnostih (33% vsega delovno 
aktivnega prebivalstva), sledijo 
zaposlene osebe v stori tvenih 
de javnos t ih (31%) , s amoza 
poslene osebe (22%), od katerih 
je 12,1% kmetov in 9,8% sa
mostojnih podjetnikov, sledijo 
zaposlene osebe pr i samoza-
poslenih (okrog 13%), kot zad
nja skupina pa so zaposlene ose
be v kmeti jskih dejavnostih z 
okrog 1% de ležem v tej struktu
ri . Glede na december 1997 se 
je število delovno aktivnega pre
bivalstva na grosupeljskem ob
močju do aprila letos poveča lo 
za 0.8%. 
Zadnji podatki za mesec junij 
kažejo, da seje v mesecu juniju 
na področju Grosupljega regist
riralo pri Zavodu za zaposlovan
je 71 oseb, v istem mesecu pa se 
je zapos l i lo oz i roma samoza-
posli lo 44 oseb, 26 oseb pa je 
bilo na podlagi Zakona o zapo
slovanju čr tano z evidence brez
poselnih oseb. Sicer pa je zani
miva struktura, ki kaže registri
rano brezposelne osebe po po
sameznih skupinah. V juniju je 
bilo v strukturi brezposelnih na 
območju Grosupljega 46% žensk, 
18% tistih, ki iščejo prvo zaposli
tev, 28% starih do 26 let, 10% 
brezposelnih zaradi stečaja, 27% 
trajnih presežkov, kar 60% dol

gotrajno brezposelnih in 4 7 % 
brezposelnih, ki so stari nad 40 
let. Izobrazbena struktura regist
rirano brezposelnih oseb za me
sec junij pa nam pove, daje med 
brezposelnimi kar dobrih 4 5 % 
oseb z 1. in II. stopnjo izobraz
be, 32 % s III. in IV. stopnjo izo
brazbe, 18% s V. stopnjo izo
brazbe, okrog 3% s V I . stopnjo 
in okrog 2% s V I I . in VII I . stop
njo izobrazbe. 
Veliko mladih 
Glede na navedeno lahko ugoto
v i m o , da so skrb v z b u j a j o č a 
predvsem dejstva o vel ikem šte
v i lu dolgotrajno brezposelnih, ki 
so pogostokrat tudi s tarejše ose
be, še bolj pa je zaskrbl jujoč po
datek o vel ikem številu brezpo
selnih z zelo nizko stopnjo izo
brazbe in to, daje med njimi tudi 
veliko mladih. Ude ležba brezpo
selnih v programih aktivne po l i 
tike zaposlovanja, tako v pro
gramih izobraževanja in usposa
bljanja terpreusposabljanja, pro
gramih p o s p e š e v a n j a zaposlo
vanja, programih javnih del ter 
drugih aktivnih oblikah pomoč i 
brezposelnim za pridobitev pri
merne oziroma ustrezne zaposlit
ve, zato postaja in bo z novim za
konom o zaposlovanju in zava
rovanju za primer brezposelnos
ti še bolj postala obvezna prak
sa, saj bo s icer de lavec brez 
us t reznih n o v i h znanj v e l i k o 
težje prišel do zaposlitve. 

Robert Drobnič 

Z veseljem v novo šolsko leto 1998/99 
Drage učenke, učenci! 
1. september je bil za vas V E L I K 
D A N . Vr n i l i sle se v vašo šolo. 
Opazi l i ste, da je marsikaj dru
gače: prebeljeni in očiščeni pro
stori, novo pohiš tvo . . . Vse to je 
narejeno za vas, dragi otroci, da 
bi se počutili prijetno in šolo spre
je l i za svoj drugi dom. 
Sprejeli so vas učitelji, ki j i h že 
poznate, kakšen med njimi pa bo 
tudi nov. Verjetno so vas tudi oni 
pogrešal i in se veselijo srečanja z 
vami. 

Popolnoma novo spremembo pa 
doživljate prvošolei in prvošolke, 
k i p rv ič stopate v tako že l eno 
"taveliko šolo" . Prvi septembrski 
dan vam je prinesel uresniči tev 
želja in tako je nova šola postala 
tudi vam prava šola. Žel im vam, 
da bi v njej preživljal i prijetne 
trenutke svojega življenja. 

V šo l skem letu 1998/99 že l im 
vsem šo loobvezn im otrokom v 
občini Grosuplje, da bi bil vsak 
dan dan sonca, sreče, veselja in 
uspeha. Želim vam, dragi otroci, 
da bi si v prihajajočem šolskem 
letu prizadevali, da bi bilo vaše 
skupno življenje s sošolci brez 
kreganja, brez zmerjanja z grdi
mi besedami, brez pretepanja, in 
brez kakršnegakoli žaljenja. Po
teka naj v razvijanju medsebojne
ga spoštovanja in ljubezni. In na 
koncu mojih želja še opozorilo: 
poskrbite za vaša mlada in dra
gocena življenja, upoštevajte 
prometno varnost in skrbite za 
lastno zdravje! 

S t a r š e m š o l s k i h otrok ob tej 
p r i l ožnos t i ž e l i m ve l iko lepih 
trenutkov ob spremljanju otroko
vega dela in uspehov. Kot dolgo
letna pedagoška delavka se zave

dam obremenitev, ki j ih starši 
doživljate vsak dan, a vam vseeno 
toplo pr iporočam, da si za otroka 
vzamete čas, se z njim veliko po
govarjate in ga večkrat pohvalite 
za njegove napore, čeprav si mor
da kdaj po vašem mnenju otro

kovo delo tega ne zasluži. Pozorn
ost do otroka vam bo bogato 
poplačana. 
Skoz i celo šo l sko leto stopajte 
skupaj po isti poti! S R E Č N O ! 

Angelca LI KOVIC, 
Predsednica občinskega sveta 



Nova priložnost za obrtnike in podjetnike 
Objekti zgrajeni do III. grad
bene faze že februarja 1999 
Sredi avgusta se je nekaj let 
opuščeno zemljišče v industrijski 
coni ob cesti na Spodnjo S l ivn i 
co, imenovanem " P r i č i s t i l n i 
napravi Grosuplje", spremenilo v 
pravo veliko gradbišče. Sredi tega 
dela pa je investitor " I M O S d.d." 
gradbišče tudi uradno odprl in si
cer v sredo, 26. 8.1998. Gradbišče 
so si ogledali predstavniki I M O S -
a, o b č i n e Grosupl je , Upravne 
enote Grosuplje in še nekateri st
rokovnjaki, ki so v času nastajan
ja projekta, od postopkov zazidal
nega načrta dalje, sodelovali pri 
projektu. 
Direktor A l o j z Z u p a n č i č , d ip l . 
o e c , I M O S - a d.d. je poudaril, da 
so od ideje do začetka same iz
vedbe prišli v zelo kratkem času. 
Po njegovih besedah so šli kot in
vestitor "korajžno" v projekt in 
upajo, da j i m bo, glede na to, da 

Grosuplje nima veliko prostih lo
kalov in poslovnih prostorov, le 
te kmalu uspelo prodati. Herman 
Verhovšek, prav tako predstavnik 
investitorja, pa je poudaril , da 
tako dobrega sodelovanja, kot je 
bilo to z občino Grosuplje in vse
mi udeleženimi strokovnimi slu
žbami , že dolgo niso doživeli . 
R u d o l f Rome, d ip l . ing . župan 
obč ine pa je povedal, da se je 
omenjeni projekt na občini Gro
suplje začel že konec 80-ih let. 
Veliko kritike je usmerjene na st
rokovne službe Občine Grosup
lje, češ da na tem področju niče
sar ne naredi, vendar - preden je 
res m o ž n o začeti z gradnjo, je 
potrebnih vrsto postopkov in 
uskla jevanj . Tako , je omen i l 
župan, upa, da se bodo tudi loka
cije, za katere se zazidalni načrti 
in prostorski akti sprejemajo se
daj, spremenile v gradbišča čez 
dve ali tri leta. S spremembo 

ja za Rome dobro opravila svoje 
delo in da seje večina občinskih 
svetnikov korektno in odgovor
no zavzela za reši tev romske 
problematike, zato je obč insk i 
svet na pred log K o m i s i j e za 
Rome sprejel vse potrebne doku
mente, po katerih naj bi se rom
ska problematika aktivno reševa
la in do danes dejansko v mno
gih primerih že rešila. 
Po 33. č l e n u Statuta o b č i n e 
Grosuplje je za izvajanje odloči
tev in sklepov obč inskega sveta 
odgovoren župan . Iz vsega na
vedenega je popolnoma jasno 
vidno, da župan krši Statut last
ne občine. Župan romsko proble
matiko " rešu je" po svoje, mimo 
priporočil Komisi je za Rome in 

mimo sklepov obč inskega sveta. 
To ž u p a n o v o poče t je je neod
govorno in protizakonito. Župan 
mora delati v skladu s Statutom 
občine in skrbeti tudi za izvajan
je sklepov obč inskega sveta, ki 
je na jv i š j i organ o d l o č a n j a v 
občini . 
Župana sem 26.8.1998 s pismom 
opozorila za njegova nezakonita 
dejanja in ga seznanila, da bom 
pr i s i l j ena s k l i c a t i I Z R E D N O 
S E J O obč inskega sveta, v k o l i 
kor bo še naprej vztrajal pri "re
ševanju romske problematike po 
svoje", mimo predlogov komis i 
je za Rome in m i m o sklepov 
obč inskega sveta. 

Angelca U KOVIC, 
Predsednica Občinskega sveta 

Bilo je izrečenih velikovzpodbudnih besed 

družbenega plana v Grosupljem va d v o - e t a ž n i h prostorov z ne-
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Napredovanje del je več kot očitno 

načrtujemo povečanje števila pre
bivalcev, s tem pa bodo potrebni 
vsi infrastrukturni objekti. Vse to 
daje upanje in možnost nadaljn
jega poslovnega sodelovanja tudi 
s pričujočim investitorjem. 
Vas morda zanima, kaj bo to 
obrtno cono zaokroži lo v celo
to? 
P o š l o v no-i nd ust ri j s k i objekt i 
bodo zgrajeni na zeml j i šču ve
likosti 5.619 m 2 v dveh n iz ih : 
nižji niz treh pri t l ičnih objektov 
se s fasado odpira na povezoval
no cesto med Taborsko cesto in 
cesto Grosupljc-Ponova vas, v i 
šji niz pa sestavlja pet enonads-
tropnih objektov. Fleksibilnost 
zasnove znotraj enote o m o g o č a 
spreminjanje postavitve notran
j i h nosi lnih sten in s tem tudi 
raz l i čne možnos t i organizacije 
prostora. Na željo kupcev, seve
da ob p r a v o č a s n e m podpisu po
godbe, pa je mogoča tudi zasno-

posredno s t o p n i š č n o povezavo. 
Pr i t l i č je je namenjeno obrtne
mu, proizvodnemu, trgovskemu, 
s e r v i s n e m u in s k l a d i š č n e m u 
programu s sp reml ja joč imi de
javnostmi . Poleg navedenih pa 
so v Irgovsko-obrtnem-poslov-
nem objektu predvidene še nas
lednje d e j a v n o s t i : p o s l o v n e , 
gostinske, t u r i s t i čne in špo r tne . 
Objekt i bodo zgrajeni do III. 
gradbene faze, po zago tov i l ih 
investitorja do meseca februar
ja , ko j i h bodo že lahko predali 
kupcem. Investitor je gradnjo 
zaupal G P G Dolenjgrad d.d., ki 
je gradnjo organiziral tako, da 
bodo i zpo ln i l i terminski plan. 
Z izgradnjo (rgovsko-obrlno-po-
slovnega objekta v obrtni coni 
bo G r o s u p l j e p r i d o b i l o nove 
mož -nos t i za vrsto dejavnosti, 
morda tudi t ist ih, k i j i h v obč in i 
in kraju manjka. 

Alenka ADAMIČ 

Zopet o Romih 
Kot predsednica Občinskega sve
ta Občine Grosuplje ugotavljam, 
daje čisto po nepotrebnem zopet 
izbruhnila romska problematika. 
Z a to nosi vso odgovornost g. 
župan, ki trdovratno noče izvaja
ti P R I P O R O Č I L komis i je za 
Rome in S K L E P O V občinskega 
sveta Občine Grosuplje. 
Spomnimo se, da občinski svet ni 
potrdil odloka, v katerem je bilo 
opredeljeno, da se na kmetijskih 
zemlj iščih I. kategorije "Oaza" 
pos tav i v e l i k o romsko nase
lje.'lakoj za tem nesprejetim od
lokom je župan dejal, da romske 
problematike ne bo več reševal. 
Občinski svet je imenoval komi
sijo za Rome, v kateri so zasto
pane vse večje poli t ične stranke 

v občini . Komisija je pripravila 
predloge za delo in j ih posredo
vala v obravnavo o b č i n s k e m u 
svetu, k i j i h je po obravnavi 
potrdil na seji 6.5.1998. 
Komisi ja je pripravila tudi P R O 
G R A M reševanja romske proble
matike in tudi tega posredovala 
občinskemu svetu, ki gaje obrav
naval in sprejel na seji 8.7.1998. 
Občinski svet je na izredni seji 
29.7.1998 sprejel tudi Odlok 0 
spremembah in dopolnitvah pro
storskih sestavin dolgoročnega in 
s r e d n j e r o č n e g a plana o b č i n e 
Grosuplje, ki v 3. členu govori o 
možni začasni lokaciji za Rome 
za tovarno Motvoz in platno, kjer 
ima občina tudi svoje zemlj išče. 
Ugotovimo lahko, daje komisi-



9. tabor SKD v Ljutomeru 
V nedeljo, 2. avgusta 1998, je v 
Ljutomeru potekal 9. tabor stran
ke Slovenskih krščanskih demo
kratov. Vabilu občinskega odbo
ra S K D Grosuplje se je odzvalo 
veliko število č lanov in prijatel
jev stranke, tako da smo v nedel
jo zgodaj zjutraj napolni l i dva 
avtobusa in se odpravili v Prleki-
jo . V dopoldanskem času smo se 
u d e l e ž e n c i tabora us t av i l i v 
Razkriž ju , kjer so nam prijazni 
domačin i predstavili kronologijo 
svojega boja za uporabo s lo
venskega jezika v župniji in širše 
v kraju. Popoldne se je več kot 
12.000 udeležencev iz vse Slove
nije zbralo na hipodromu v Ljuto
meru na osrednji prireditvi. Le
tošnji tabor je potekal pod naslov
om "Zedinjena Sloveni ja" . N i 
slučajno, daje ta tabor potekal v 
Prlekiji , saj je bil prvi slovenski 
tabor organiziran 9. avgusta 1868 
prav v Ljutomeru, torej pred 130 
leti. Prlekija kot jugovzhodni del 

Štajerske je bila v prejšnjem sto
letju pod močnim raznarodoval-
nim pritiskom. Toda tu so živeli 
zavedni Slovenci, zlasti kmetje in 
pokrajina je na ta pritisk odgovo
rila s kulturno in narodno zaved
nimi ustanovami ter v takratnem 
času uveljavljenimi posamezniki 
na različnih področjih (dr. M i k l o 
šič, Kardinal dr. Mišja, dr. Slavič 
in drugi). Zato so polit ično obar
vani in množični tabori, k i pris
pevajo k utrjevanju narodne za
vesti in k dvigovanju samozaves
ti lahko koristni tudi danes. Slo
venskim krščanskim demokratom 
ni vseeno, kaj bo v združeni Ev
ropi s Slovenci in našo mlado 
državo, saj smo odigrali pri nas
tajanju le te pomembno vlogo. 
Prostor našega delovanja je v na
rodu, ki je potreben temeljne mo
ralne, kulturne in politične preno
ve. Potrebujemo zlasti domovin
sko vzgojo, da si bomo utrdili 
samozavest in se bomo veselili, 

Udeleženci tabora SKD na osrednji proslavi Foto: Boštjan Šest 

da pripadamo slovenskemu naro
du in da imamo svojo demokra
tično državo. 
Osrednja prireditev je bila oboga
tena s številnimi nastopi glasbe
nih in kulturnih skupin, ter na kon

cu popestrena s predstavitvijo 
ljutomerske kasaške šole in kasa
ško dirko vodstva stranke Sloven
skih krščanskih demokratov. 

Matjaž TRONTELJ, 
Tajnik občinskega odboru SKD 

Le uvod v vročo politično jesen ! 
Izjava ob dogodkih v zvezi z 
romsko problematiko 
G l e d e na p o n o v n o pre t i rano 
poudarjeno romsko problemati
ko in širjenje strokovno neute

meljenih ter zavajajočih izjav, ki 
so vplivale na potek dogodkov, 
katerih pos ledica je d a n a š n j e 
a n a r h i č n o stanje, je potrebno 
osvetliti nastalo situacijo tudi z 

zavod za prostorsko, komunalno 
in stanovansko urejanje 
grosuplje, d.o.o. 
taborska 3, 1290 grosuplje 

UREDIMO V A M 
K U P O P R O D A J O V A Š E 

N E P R E M I Č N I N E 
V CENITEV NEPREMIČNIN 
V SKLENITEV KUPOPRODAJNE 

POGODBE 
V UREDITE V DA VČNIH 

OBVEZNOSTI 
V ZEMLJIŠKO KNJIŽNI 

PREPIS 
V PROJEKTIRAMO 

STANOVANJSKE, 
POSLOVNE IN 
GOSPODARSKE OBJEKTE 

(061) 

7 6 3 - 0 7 8 

( 0 6 1 ) 

7 6 2 - 2 4 6 

druge strani. 
Dejstvo je, da imajo Romi dru
gačen, za večino ostalih občanov 
pogostokrat v mnogih pogledih 
moteč način živl jenja, vendar 
reševanje obstoječe romske pro
blematike na način, kot ga vodi
jo predsednica obč inskega sve
ta in odbor za reševanje romske 
problematike pri K S M l a č e v o , 
ne vodi k racionalnim in kon
struktivnim reš i tvam. Preselje
vanje Romov z namenom izs i l 
jevanja občinske uprave in župa
na zmanjšuje možnost do lgoroč
ne in sprejemljive reši tve b iva l 
nih pogojev za Rome. 
Obstoječa problematika se rešu
je od leta 1992 dalje vseskozi v 
skladu z zahtevami krajanov, za
konodajo in sklepi b ivše obč in
ske s k u p š č i n e ter sedanjega 
Obč inskega sveta. Dejstvo je, da 
so razni odbori in predstavniki 
krajanov vselej po predlagani re
šitvi s strani obč inske uprave ob 
upoštevanju njihovih predhod
nih zahtev vedno skri t iziral i in 
izničili predlagane reši tve, sami 
pa predlagali nove reš i tve , če 
tudi diametralno nasprotne pr
votnim zahtevam. 
Glede na to, da so pred vrati lo
kalne voli tve, verjetno ni nak
ljučje, da romska problematika 
določenim akterjem služi kot in

strument za lastno promocijo in 
pridobivanje predvol i lnih točk. 
Kako bi si sicer d r u g a č e razla
gali javne nastope predsednice 
O b č i n s k e g a sveta in nekaterih 
č l a n o v O d b o r a za r e š e v a n j e 
romske problematike v K S M l a 
čevo , ki kot člani d o l o č e n e po l i 
t ične stranke javno zahtevajo od 
župana ukrepe, k i so v nasprotju 
z o b s t o j e č o z a k o n o d a j o . O d 
predsednice O b č i n s k e g a sveta 
pr ičaku jemo poznavanje in upo
števanje procedure pri realizaciji 
sklepov obč inskega sveta, kjer je 
od sprejetja sklepa m o ž n e loka
cije za Rome za Dolenjgradom, 
pa do dejanske naselitve Romov 
v skladu z zakonodajo potrebno: 

• odkupiti zemljišče, 
• izpeljati javno razpravo in 
razgrnitev zazidalnega načrta 
in pridobiti soglasje krajevne 
skupnosti, 

• sprejeti zazidalni načrt. 
Zaradi navedenega menimo, da 
so p r iču joč i zaplet i v zvez i z 
romsko problematiko le uvod v 
vročo pol i t ično jesen in predvo
li lno kampanjo njenih akterjev. 

SKD, 
občinski odbor Grosuplje 

SLS, 
Upravni odbor podružnice 

Grosuplje 



Prva prireditev TD Kopanj 
Srečni smo, če smo doma 4 4 99 

Zadnjo nedeljo v mesecu juniju 
smo v naši K S rezervirali za pri
reditev S R E Č N I S M O , Č E S M O 
D O M A , na katero smo povabili 
vse iz naših krajev odseljene, če 
smo le dobili njihove naslove pri 
svojcih. Seveda pa so bili dobro
došli tudi vsi domačini , saj smo 
si želeli č imveč obiska. 
Dan je bil na srečo organizator
jev lep, zato smo se vsi nasmeja
ni zbrali na čušperskem igrišču, 
kjer smo ude ležencem razdelili 
spominke na srečanje. Ker so v 
današn j ih čas ih pohodi zelo v 
modi, smo se odločil i , da srečan
je p r ičnemo tako, da ljudi, ki so 
prišli iz različnih krajev in ki mor
da že desetletje ali več niso uspe
li obiskati turist ično zanimivega 
Starega gradu, popeljemo tja. 
Nismo pozabili poskrbeti za hlad
no pijačo na vrhu, kajti tista, ki 
smo jo nesli v nahrbtnikih, je bila 
že pretopla. K o smo si privezali 
dušo , je za nami prisopihala še 
Ivanka in s seboj pripeljala prof. 

Demšarja, zgodovinarja, ki nas je 
/. zan imiv im pripovedovanjem 
popeljal v preteklost gradu. 
Najs tare jš i pohodnik, 76-letni 
Ščurkov ata seje spomnil , da se 
razvaline od leta 1934., ko si jih 
je na tančno ogledoval, niso po
polnoma nič spremenile. Pogo
varjali smo se o tem, kako je to 
mogoče in eden od domačinov je 
bil prepr ičan , da so v malto, k i 
veže skale zidovja, mešal i sol . 
Prof. D e m š a r j e pojasnil, da to 
ni njegovo področje , da pa tak
rat, ko se grad že omenja, zago
tovo ni bilo soli na pretek. "Kako 
da ne, saj jo je prevažal Mart in 
Krpan!" Po tej najizvirnejši šali 
tega dne smo se spustili nazaj v 
Čušpe rk , poskrbeli za lačne in 
žejne že lodce in seveda za ku l 
turni program, brez katerega pri 
nas ne gre. 
Po resnem nagovoru podžupana 
dr. Ilostnika, pa pozdravu žup
nika g. Potočnika , nas je poza
bavala folklorna skupina, pev-

Res smo srečni! 

ska skupina Zarja, M e P Z Račna 
, pa nepozabni Janezek, ki se v 
vseh letih šolanja ni dovolj naučil 
o Kopanju in Radenskem polju 
inje imel zato popravni izpit. 
Vesel je se je nada l jeva lo do 
večernih ur, nakar so se po pri
poroči l ih , naj s srečanji nadalju
jemo, začeli ljudje razhajati, ker 
so imeli še razl ično dolge poti do 

svojih domov. 
Ker je bi lo s rečanje všeč tudi 
predsedniku T Z Grosupl je , g. 
Ž i tn iku , ki se je ves pomlajen 
tudi vzpenjal z nami in bi l priso
ten tudi večji del dneva (hvala!), 
bomo z njimi nadaljevali, če le 
bomo dovolj pri močeh za vse, 
kar se v Račni dogaja. 

Olga GRUDEN 

A R A D I Ž 

Prešernova 82 
1290 Grosuplje 
Tel.: 061 762-620 
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Če bi radi v ogledalu spet srečali nasmejan obraz 
in vitko telo, 

obiščite lepotilni center Paradiž 



Gasilsko - športne igre PGD St. Jurij 
P G D Št. Jurij ( G Z Grosuplje) je 
za vse ljubitelje gasilstva na do
m a č e m špor tnem igrišču v sobo
to, 27. junija 1998, organiziralo 
1. gasilsko - športne igre, katerih 
namen je: 
• spoznavanje gasilske opreme, 
• uporaba gasilske opreme in pri

ročnih gasilskih sredstev, 
• sp lošno i zobraževan je prebi

valstva na temo: "Prepreču jmo 
požare" , 

• vzpodbujanje skupne akcije pri 
delu ob naravnih nesrečah, 

• krepitev dobrih medsebojnih 
odnosov in izmenjava izkušenj. 

N a igrah so lahko sodelovale 
pe tč lanske ekipe iz posameznih 
vasi, zaselkov, različnih društev in 
združenj , šol, razredov ipd. V s i 
imenovani so lahko imeli po več 
ekip in to ženske , moške ali me
šane od 7. leta starosti naprej. 
Člani operativnih enot gasilskih 
društev pa so tekmovali v poseb
ni kategoriji in brez starostnih 
omejitev. 
Tekmovalci so se pomerili v nas-

V K S 
Kljub v s e m o g o č i m zapletom in 
odstopu predsednika K S Mlačevo, 
pa smo v krajevni skupnosti delo
vali v dobro naših krajanov tako, 
da le imamo kaj pokazati. 
Poleg rednega vzdrževanja krajev
nih cest, meteorne kanalizacije in 
javne razsvetljave, smo izvedli ne
kaj večjih del in sicer: pločnik v 
dolžini 400 m na Velikem Mlače-
vem, dokončali iztok kanalizacije 
- p re točne jame v Zagradcu za 
Zagradec in Lobček, uredili brežine 
- vhod v Zagradec in zgradili dva 
mostova na M a l e m Mlačevem, 
izvajamo pa tudi večjo sanacijo 
ceste skozi vas Lobček. Poskrbeli 
smo tudi za varnost naših krajanov 
in nabavili za vsako od 4 vasi v naši 

lcdnjih disciplinah: 
• reševanje iz gorečega objekta in 

nuđenje prve pomoči , 
• gašenje gozdnega požara, 
• vezanje vozlov, 
• polaganje in sestavljanje sesal

nega in tlačnih cevovodov ter 
• sestavljanje, postavljanje in 

uporaba gasilske lestve. 
Poligoni tekmovalnih disciplin so 
omogočali poleg povsem strokov
nih prijemov tudi izražanje gasil
skih spretnosti in uporabo gasil
skih sredstev na duhovit način, 
posebno pri ocenjevalni discipl i
ni gašenja gozdnega požara. 
V kategoriji do 10 let je zmagala 
ekipa Juniors iz podružnične šole 
v Št. Juriju, v kategoriji do 20 let 
ekipa Karabini iz vasi Bičje in 
Pece, v kategoriji nad 20 let pa 
Drinkersi iz vasi Vrbičje, Roga
tec in Udje. V kategoriji č lanov 
operativnih enot P G D pa je bila 
n a j u s p e š n e j š a ek ipa P G D Sp. 
Slivnica. Zmagovalci posameznih 
kategorij so prejeli pokale, ostale 
ekipe pa priznanja za udeležbo. Za 

Mešana ekipa PGD Grosuplje pred 

najboljši rezultat na tekmovanju je 
ekipa Karabini prejela lep in velik 
prehodni pokal. Podelitev pokalov 
in priznanj je bila svečano opravl
jena v večernih urah, ko seje tek
movanje prevesilo v zelo prijetno 
veselico domačega društva. Pokale 
in priznanja je podelil član pred
sedstva G Z S Božo Knez, ki je v 
svojem nagovoru ocenil priza-

tekmo valnim nastopom 

devnost in strokovnost vseh tek- % 
movalcev z najvišjimi ocenami ter 
vse pozval na snidenje čez leto dni. 
Nikakor ne smemo pozabili na ra
dio "Zeleni val", k i je poskrbel za 
promocijo pred tekmovanjem in za 
celodnevno moderatorsko ude
ležbo na tekmovanju. 

Niko MIHIČINAC, 
Za PGD Št. Jurij 

se vedno kaj dogaja 
K S hidrantne omarice in postavili 
cestna ogledala. 
Pri delu ni šlo brez težav, predvsem 
pri pridobivanju soglasij. Tudi f i 
zične ovire smo morali premagati, 
ko smo končno le pričeli graditi 
prepotrebnega pločnika na Velikem 
Mlačevem. Žal noben dogovor 
pred tem ni bil mogoč. Je pač v živ
ljenju tako, da se nekateri ljudje ne 
morejo ali pa nočejo vklopiti v tok 
in načina življenja. 
Še vedno pa nam ostaja velika 
potreba naše krajevni skupnosti -
ureditev mrliške vežice pod Bo-
štanjem. Toda kot kaže, bomo mo
rali pred tem rešiti še marsikatere 
zaplete. 

Anton SLUGA Most na Malem Mlačevem 

60 let PGD Velika Ilova gora 
Velika Ilova gora 
Č e z njo in č e z vrh G r a d i š č a 
(600m) je vodila rimska cesta iz 
Radenske d o l i n e do K r k e , v 
bližini vasi pa so izkopali rimske 
grobove iz 1. stoletja po našem 
štetju. N a Gradišču je raziskova
lec Pečnik našel sledove manjše 
ha lš ta t ske naselbine. Cerkev je 
posvečena sv. Trojici , prvi zapis 
je iz leta 1433, kot glavni zavet
nik pa je omenjen sv. Rupert. V 

V a l v a s o r j e v e m č a s u je b i l a 
podružnica šmarske fare. Cerkev 
je majhna, a ima tri oltarje, glav
ni oltarje iz srede 18., stranska 
oltarja pa iz druge polovice 17. 
stoletja. Ljudska pripoved iz ob
dobja po prvi svetovni vojn i 
govori o času, ko so pobrali žeg-
nane zvonove za vojsko, da bi 
imele topovske krogle večjo moč 
nad sovražnikom. Vojna je bila 
kljub temu izgubljena, ostala pa 

je zgodba o malem zvonu, ki je 
potem moral nadomeščati vse tri. 
Z njim so zvonil i ob svitu, opold
ne, zvečer, ob smrti, požaru, ob 
hudi uri...Lansko leto je cerkev 
dobila nove zvonove, ki še vedno 
zvonijo ob dogodkih, ki so zaz
namovali mali zvon. 
Usodna 2. svetovna vojna 
V začetku stoletja so naselja Ga -
brje, Vel ika in Mala Ilova gora 
štela 326 prebivalcev. Po popisu 

prebivalstva leta 1991 štejejo le 
še 137 prebivalcev. Izseljevanje 
seje začelo na prehodu v naše sto
letje in se je nadaljevalo tudi po 
drugi svetovni vojni. Prav tako 
usodna za Ilovo goro je bila dru
ga svetovna vojna. Po kapitulaci
j i Italije je bila tu nemška ofenzi
va. Veliko Ilovo goro so 3. in 4. 
11. 1943 zaradi navzočnost i par
tizanov požgali . N a dogodke spo
minja spomenik N O B , spomenik 



60 padl im borcem in sinfonija 
Marjana Kozine, k i j e srdito bor
bo in ognjene dogodke zapisal v 
notah. 
60 - letnica Prostovoljnega ga
silskega društva 
Š o l a je b i l a ustanovljena leta 
193S, prav takrat pa je bilo usta
novljeno tudi prostovoljno gasil
sko druš tvo. Ob izgradnji nove 
šole leta 1954 so gasilci dobil i 
prostor v tej šoli, k i je služil na
menu do nedavnega, koje postal 
neprimeren. Gasi lc i so pričeli z 
izgradnjo novega gasilnega doma 
in ga letos, ob 60 - letnici delo
vanja, tudi dokončal i . 
Ob tej obletnici smo gasilci in 
krajani pripravili 15. avgusta pro
slavo, na kateri so sodelovali ga
silci iz vseh okoliških društev. N a 
s lavnostni t r ibuni so zbran im 
spregovorili predsednik P G D Ve
lika Ilova gora, g. Jože Kastelic, 

predsednik K S Ilova gora, g. Jože 
Anžič , predstavnik občine Gros
uplje, g. Janez Dolinšck, član G Z 
Slovenije, g. Božo Knez, predsed
nik G Z Grosuplje, g. Andrej Ba-
hovec, predsednik G Z Ivančna 
gorica, g.Lojze Ljubič,poveljnik 
G Z Grosuplje, g. Avgust Burger 
in župnik, g. Lucijan Potočnik, ki 
je novi gasilni dom tudi blagosl
o v i l . V programu je sodeloval 
moški pevski zbor Samorastniki, 
po proslavi pa je bila prava gasil
ska veselica, kjer nas je zabaval 
ansambel Grm, poleg hrane in p i 
j ače pa je bilo pravo navdušenje 
ob srečelovu (500 dobitkov). Zak
ljuček je bil v zgodnjih jutranjih 
urah. 
Pot gasilcev je bi la velikokrat 
težka, toda z vztrajnostjo, p o ž r t 
vovalnostjo in prispevkom vseh 
krajanov in G Z Grosuplje lahko s 
ponosom rečemo, da smo s tem 

Spomenik in grobnicu padlim žrtvam 

Povorka se je razporedila pred novim gasilnim domom na Veliki 
Ilovi gori 

dosegli tako ohranitev dediščine 
naših prednikov, kot tudi ustvari
li pogoje za prihodnost. Poslanst
vo gasilskega društva je human
ost in nesebična p o m o č , nam pa 
je ob tem uspelo še veliko več. 
P o v e z a l i smo se med seboj , 
združi l i smo moč i , energijo in 
ustvarili medsebojno harmonijo, 
ki ostaja in bo ostala v nas še dol
go po tem dogodku. N a vasi je 
čutiti nek zanos, nov val , krajani 
smo zadovoljni in zahvaljujemo 
se vsem, ki so prispevali k uspeš
nosti tega dogodka, sponzorjem: 
Občini Grosuplje, Kovinostroju 
Gastronom, podjetju Its Sopor 
Ljubljana in vsem prijateljem 
gasilstva, ki so prišl i na Ilovo 
goro, nekateri celo prvič. 
V daljavi Triglav 
In kaj žel imo sporočiti tistim, ki 

tukaj še niste b i l i , z željo, da nas 
obiščete? 
N a Ve l iko Ilovo goro se lahko 
pripeljemo i / , dveh smeri. S ceste 
za Dobrepoljc je urejena asfaltira
na pot, po kateri pridemo čez 
Malo Ilovo Goro. Iz druge smeri 
lahko pridemo iz Grosuplja po 
cesti na K r k o , n e k o l i k o pred 
Lučami zavijemo na desno in se 
po asfaltirani cesti peljemo mimo 
lovske koče . V okol ic i so odlični 
tereni za lov in sprehode v različ
nih letnih časih. V lepem vreme
nu lahko už ivamo ob pogledih na 
Radensko polje s Kopanjem in 
čez Grosuplje, mimo K r i m a proti 
A lpam. Pri spomeniku N O B , ki 
se simbolično dviga proti nebu, pa 
lahko v daljavi prepoznamo tudi 
obrise Triglava... 

Krajani Velike Ilove gore 

Slivničani za svoj lepši kraj 
Naselje oz. K S Spodnja Sl ivnica 
seje od ustanovitve K S leta 1964 
do danes povsem spremenilo. Od 
takratnih 75 stanovanjskih hiš j i h 
imamo danes 117, nekaj pa raste 
še novih. Slivničani smo bi l i prvi, 
k i smo v letih 1965 - 1973 sami 
f i nanc i r a l i brez p o m o č i š i r š e 
družbene skupnosti 1800 m kra
jevne asfaltne ceste do Grosuplje
ga. Tudi za gradnjo vodovoda je 
leta 1980 moralo vsako gospo
dinjstvo kar globoko seči v do
mači proračun (1200 U S A dolar
jev v dinarski protivrednosti) . 
Zaradi gradnje vodovoda so bile 
poti v naselju prekopane, zato 
smo j ih nanovo asfaltirali. Izvedli 
smo tudi obnovo in nadzidavo 
Doma krajanov. Kar 15 let smo 
Slivničani plačevali krajevni sam
oprispevek; izglasovali smo ga 
štir ikrat . V dogovoru z Obč ino 
Grosuplje smo se odločil i , da del 
ceste Sp. Sl ivnica - Grosuplje, 
ki spada v našo K S , razšir imo iz 

4 na 5 m in tako prispevamo k 
varnejši vožnji po tej cesti. Za to 
je vsako gospodinjstvo prispeva
lo enkraten samoprispevek, saj 
smo se zavedali resnosti in nevar
nosti te ceste. Seveda pa je bil tudi 
dogovor s K S Grosuplje, da bo na 
svojem območ ju , k i je eno od 
obrtnih con, razširila del ceste. 
Vendar pa je še do danes kljub 
ugodnejšemu terenu, ostalo le pri 
besedah. Ces ta in k r i ž i š č e v 
Grosupljem pa še naprej ostaja 
ena izmed nevarnih točk. 
V zadnjih dveh letih je pričela 
obč ina z gradnjo kanalizacije, ki 
je v kraju, k i ni več iz raz i to 
kmečk i , nujno potrebna. Izgrad
nja kanalizacije pa je zaradi kam
nitega terena zelo draga, saj bodo 
dela trajala vsaj še nekaj let in 
takrat bo potrebno zaradi teh del 
del krajevne ceste obnovi t i z 
novo asfaltno prevleko. 
Dolgoročno imamo v načrtu pri
dobiti zemljišča za rekreacijsko-

športni center in pa izgradnjo mr
liške vežice . 
Vel iko svojih aktivnosti sedaj us
merjamo v urejanje okolice v 
kraju, da bi le ta dobil lepši izg
led. Pripravljamo se na postavi
tev neprometnih oznak v naselju. 
D e l a nam prav gotovo ne bo 
zmanjkalo, saj se vedno pojavl

jajo nove potrebe po lepšem in 
bol jšem bivalnem okolju. 
Z a z a k l j u č e k se zahval ju jem 
vsem krajanom za p o m o č pr i 
delu v krajevni skupnosti , saj 
brez njihove pomoč i ne bi mogl i 
narediti tega, kar je bi lo do se
daj narejenega. 

Jože VOVK 

UPINA 
izobraževalni 
center 

Informacije po 
telefonu 1272-083 
od 10. do 12. in 
od 17. do 19. ure. 

vabi na vpis v JEZIKOVNE 
TEČAJE v Grosupljem, 
na Taborski c. 2 
l 3 " angleščina, nemščina, ita
lijanščina, francoščina, 
poslovni 
^ INSTRUKCIJE (tuji jezi
ki, matematika, slovenščina, 
kemija, fizika) 

Tečaje organiziramo za 
predšolske otroke, 
osnovnošolce, srednješolce 
in odrasle. 



Velike Lipljene in njihov 940. rojstni dan 
Škocjanci so praznovali 940. 
obletnico omembe vasi Velike 
Lipljene v zgodovinskih virih 
"Leta 1058 je kralj Henrik IV. 
podelil nekemu Anzonu tri kmeti
je "... in villis Quorum nomina 
subse-quenter id e.st: Bizi, Dobel-
gogesdorf, Hezogenbach et Lip-
nack". Če bi ne bilo v teh vaseh 
kraljeve zemlje, naj se to, kar bi 
manjkalo, popolni v sosednjih 
bivališčih na južni strani "jlumi-
nis Bizi"... 
- po tem lahko sklepamo, da so 
Velike Lipljene - L ipnack-
najstarejši pisno omenjen kraj 
v Škoc jansk ih hribih in je za 
njimi že skoraj t isočletna zgo
dovina. 

do Velikih Lašč. Prireditev pa je 
obiskal tudi grosupeljski župan 
Rudolf Rome, ki je imel 
priložnostni govor. 
Škocjanski župnik Jože Razingar 
si je že ob svojem prihodu zadal 
zanimivo nalogo, raziskovati je 
namreč začel stare cerkvene ar
hive in kroniko razdelil na več 
delov, katere pa objavlja vsako 
nedeljo v cerkvenih oznani l ih . 
Tokrat pa se je "župnikova rado
vednost" še posebno obrestova
la, saj je v virih našel zanimive 
podatke o Vel ikih Lipljenih. 
Znano je namreč , daje bila tu že 
v rimskem času naselbina, saj je 
skozi vas vodila rimska cesta proti 
Rašici . Pri Vel ik ih Lipljenih so 
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Velike Lipljene, 15.avgusta -
Skrbno prebiranje cerkvene kro
nike škocjanskega župnika je 
poskrbelo, da pomemben datum 
v tej krajevni skupnosti ni šel ne
opazno mimo. Po zgodovinskih 
virih je namreč dokazano, da je 
bila vas Velike Lipljene omenj
ena že davnega leta 1058. Žup
nik Jože Razinger je ta pomem
ben datum posredoval domači
nom, ki pa so lS.avgusta poskr
beli za organizacijo prireditve in 
oh tej priložnosti ob kapelici v Ve
likih Lipljenih tudi postavili spo
minski kamen z napisom. Pro
gram jepopetril tudi nastop kon
jenikov in kolesarji, ki so se po
dali po Rimski poti od Škocjana 

odkril i tudi rimske grobove. Vas 
pa se prv ič omenja leta 1058. 
Pisani vir za to je listina, ki pravi 
v prevodu zgodovinarja Franca 
Kosa: 
" Leta 1058 je kralj Henrik IV. 
Podelil nekemu Anzonu tri kme
tije "... in vi l l is Quorum nomina 
subse-quenter id e.st: B i z i , Dobel-
gogesdorf, Hezogenbach et L i p -
nack". Če bi ne bilo v teh vaseh 
kraljeve zemlje, naj se to, kar bi 
manjkalo, popolni v sosednjih 
bivališčih na južni strani "f lumi-
nis B i z i " . . . 

Franc Kos je tudi ugotovil, da so 
"Lipnack" - Lipljene, pri tem ver
jetno misli Velike Lipljene, najsta
rejši pisno omenjen kraj v Škoc

janskih hribih. 
Franc Kanduč, predstavnik vasi 
Ve l ike Lipl jene , je v svojem 
govoru še pojasnil nastanek ime
na Lipljene: 
"Ime Lipljene naj bi dobila vas po 
drevesu lipa - lipnik, katerih je 
tedaj, pa tudi še danes še vedno 
zelo veliko po okoliških vaseh in 
tudi v teh naših gozdovih." 
Velike Lipljene pa danes štejejo 
74 prebivalcev, sami zase pa pra
vijo, da so Lipovci ali pa še bolj 
posmehljivo Aparenci in so od 
Grosupljega oddaljeni le dobrih 
8 kilometrov. 
Življenje na vasi je bolj tiho, saj 
je tudi tu čutiti odtok mladih v 
mesta. Lipovci se tega zavedajo 
in še zato toliko bolj poudarjajo 
druženje na vasi in j i m je po be
sedah predsednika krajevne skup-

veliko pomočjo ostalih krajanov 
izpeljali zelo zanimivo in obiska
no prireditev. Kljub v ročemu po
letnemu soncu skoraj ni bilo hiše, 
iz katere tisti dan ne bi nekdo pri
šel na ogled spominskega kamna, 
ki so ga posebej za to pr i ložnost 
dali oblikovati L ipovc i . 
Ne gre za navaden kamen, ampak 
je to eden od štirih znamenitih 
kamnov iz t.i. perilnice izpod vasi 
ob vodnjaku. Tam so namreč še 
davno prale vaščanke perilo. To 
pa je tudi nekako zaznamovalo 
kraj. Po Kandučevih besedah so: 
"Izbrali najlepši kamen in ga dali 
posebej oblikovati v kamnoseš t -
vo v Šmarje. Kasneje pa smo ka
men prenesli h kapelici v vasi. 
Tako smo s imbol ično zabeležil i 
skoraj t isoč let obstoja naše vasi. 
Za to pr i ložnos t pa so d o m a č e 

nosti Jožeta Krašovca avgustov
ski dogodek še toliko bolj v po
nos. 
Drugače pa so Velike Lipljene t i
pična obcestna vas: domovi so 
razporejeni na obeh straneh ceste 
Grosupl je - Turjak. V ostrem 
ovinku na koncu vasi pa stoji sta
ra vaška kapelica s kipom Marije 
z Jezusom. 
Ob kapelici pa je tudi potekala 
sobotna prireditev. Organizacijski 
odbor v sestavi najbolj prizadev
nih krajanov: J o ž e t a Maro l t a , 
Jožeta Krašovca, Franca Kanduča 
in Leopolda Severja in seveda z 

ž e n e spekle pecivo in gostom 
postregle z domač im žganjem. V 
čast pomembnemu dnevu pa smo 
povabili v goste tudi narodne noše 
iz Račne . " 
Na prireditvi so nastopili tudi kon
jeniki , izpred škocjanskega gasil
skega doma so se podali po R i m 
ski cesti iz Škocjana do Vel ik ih 
Lašč, po vasi pa so v čast po
membnemu dnevu r a z o b e s i l i 
zastave. 
Po prireditvi je sledila gasilska 
veselica v Škocjanu in praznov
anje pozno v noč. 

Andreja Podlogar 



Delo čez poletje v KS Račna ni zastalo 
S samoprispevkom do nove šole 
V K S Račna se je tudi čez polet
ne poči tnice na kulturnem, gasil
skem in gospodarskem področju 
marsikaj dogajalo. Vrst i l i so se 
nastopi naše folklorne skupine in 
pevskega zbora. Druženje v kul 
turnem društvu nas zelo zbližuje, 
vključuje veliko mladih ter tako 
plemeniti naš kraj. 
Tudi Turistično društvo Kopanj je 
bilo v letošnjem letu zelo aktiv
no. Prireditev "Srečn i smo, če 
smo doma" je pokazala, da si vsi 

od nas odseljeni zelo želijo takih 
srečanj in pri Turističnem društvu 
smo skleni l i , da bomo s takimi 
srečanji nadaljevali tudi v prihod
nje. Turistično društvo se v sode
lovanju z g. župnikom, Lucijan-
om Potočnikom, pripravlja tudi na 
obnovo tako imenovane Presen-
nove kašče . Vsa dovoljenja za 
obnovo so že p r idob l j ena in 
upamo, da nam bo na jesen ta 
obnova tudi uspela. 
Tudi gasilci s svojo pridnostjo 
niso skoparili. Pripravili so čudo

vito srečanje z mašo na Kopanju, 
v čast svojemu zavetniku Sv. Mo
ri janu. To je bilo prvo tako srečan
je po letu 1945 in pravijo, da bo 
to postala tradicija. Seveda pa 
smo še posebej ponosni na G D 
Čušperk, ki je na gasilskem kv i 
zu na Sp. Sl ivnici doseglo prvo 
mesto. 

V K S Račna smo v juniju izvedli 
referendum za samoprispevek, ki 
je uspel. Sredstva, k i j i h bomo 
/brali na ta način, bomo porabili 
za nakup zemljišča, na katerem, 

vsaj take so naše želje in potrebe, 
bo stala nova šola . Upamo, da 
bomo tudi na Občini Grosuplje 
naleteli na razumevanje in šolo 
zgradili v veselje otrok in staršev. 
To je le nekaj utrinkov iz dogaja
nja v K S Račna. Vsem krajanom 
K S Račna žel im, da bi še naprej 
gojili prijateljstvo in razumevan
je med seboj in tako prispevali k 
še boljši in pr i jaznejš i podobi 
naše K S . 

Jože PODERŽAJ, 
Predsednik Sveta KS Račna 

Kdo lahko kroji usodo KS Grosuplje?! 
V K S Grosuplje smo hoteli po
letni čas izkoristiti čimbolj raci
onalno. Prve dni julija smo spre
jel i vinogradnike iz Bele Krajine, 
ki so s konjskimi vpregami pelja
li vino iz Črnomlja preko Turja
ka in Grosupljega v Ljubljano. Po 
Grosupljem in Šmarju smo j i h 
spremljali člani Grosupeljski kon
jenice. 
Ob sprotnih delih, ki j ih je v tako 
veliki K S kot Grosuplje je, ved
no dovolj, smo se lotili tudi neka
terih cest, sodelovali smo pri sa
naciji smet išča na Slehanu in pri 
pričetku obratovanja nove komu
nalne deponije v Špaji do l i n i . 
Aktivnost i v zvezi z gradnjo no
vega pokopal išča na Gatini smo 
pripeljali do laze pridobitve grad
benega dovoljenja. To pomeni, da 
smo odkupili zemljišče in že pri
dobil i lokacijsko dovoljenje. 
Ker je začetek jeseni, je pred nami 
še nekaj ugodnega časa za izpol
nitev naših planov. Toda, sredi 
tlela je kol strela z jasnega med 
nas udarilo vprašanje: 
Kdo se "požvižga" na zakono
dajo in kdo se norčuje iz prebi
valcev Grosupljega?! 

Sobota, 29. avgusta, bo ostala kot 
velik črn madež v kroniki našega 
kraja. Tega dne zjutraj so me kot 
predsednika K S obvestili, da se 
za Dolenjgradom "dogajajo čud
ne stvari". Če bi ne videl, bi ne 
mogel verjeti: nekaj krajanov 
M l a č e v e g a (spomnimo se nji
hovih spomladanskih šlrajkov ob 
romski problematiki !) je Selilo 
romski tabor z Rojnika nad Žalno 
(tiste, ki so si vzeli pravico nase 
opozoriti tako, tla so se za nekaj 
dni nase l i l i na ze len ico med 
občinsko upravno stavbo in so
diščem) - na "domnevno" občin
sko parcelo za Dolenjgradom. 
Lastnik zemljišča, ki je ugotovil, 
da se R o m i (beri : da krajani 
Mlačevega in še ktlo!) selijo tudi 
na njegovo zemljišče, je ostal ne
močen. Njegove besede pa so v 
naši tako opevani demokracij i 
ostale le glas vpijočega v pušča
v i . In bilo je, kot tla nismo občani 
ene občine; naši sosedje z Mlače
vega so se obnašali precej aro
gantno in samozavestno, kar je 
dalo vedeti, da imajo očitno pod
poro in soglasje "nekoga z vrha" 
za takšno početje. Celo "možje 

Hoteli smo rešiti problem ob grosupeljski vpadnici, pa so nas 
izigrali 

Grosupeljčani popravljamo ceste, 
bodočnost"... 

postave" so nam dejali, naj se 
dogovorimo s pretisednico občin
skega sveta o upravičenosti selit
ve Romov na to zemljišče. 
M i pa se razočarani sprašujemo, 
kdo ima pooblastila in moč , da 
nam kroji usodo?! Je demokraci
ja morda tudi to, da nekaj "zagre
tih krajanov K S Mlačevo" na svo
jem "počis t i" z Romi tako, da j i h 
preseli v sosednjo krajevno skup
nost!? Vemo, da tudi Romi mora
jo imeti svoj prostor pod soncem 
tudi v naši občini. Ko so se za 
obravnavo na o b č i n s k e m sve
tu Obč ine Grosuplje pripravl
jale programske zasnove v delu 
zazidalnega načrta Grosuplje, 
smo kot KS dali soglasje, saj so 
vse razprave potekale v smeri, 
da se na to zemlj i šče , ki je si
cer last občine , preselijo Romi, 
ki sedaj bivakirjo za železniško 
postajo. Več kot neugledno je 
namreč , da nas pred vstopom 
v Grosuplje ("sanjamo" celo o 
mestu! ) namesto lepo obliko
vane table (Pozdravljeni v na
šem kraju - npr.), pozdravijo 

sosedje pa nam "krojijo 

razpadajoče barake in odpa
du podobna navlaka. 
Toda, očitno je nekdo vzel vaje
ti v svoje roke. Sprašu jemo se le, 
s kakšno pravico?! Tudi krajani 
Grosupljega smo ob zadnjih vo
litvah dali svoje glasove našim 
"svetnikom" zato, da bomo lah
ko zaupali vsaj v njihovo stro
kovnost. Žal smo se zmot i l i . K o 
bi se tisti, ki so organizirali nele
galno selitev Romov za Dolenj-
grad držali osnovnih postopkov, 
bi morali vedeti, kaj vse je še 
potrebno izpeljati, da bi bi l spre
jet zazidalni načr t na tem ob
močju. 
Ne vemo, komu služi jo neresni
ce in prepr ičevanja , k i j i h je v 
stroki m o č preveriti po črki za
kona. Kaže , da tudi R o m o m ne, 
saj so prav tako, kot so b i l i na 
Rojniku, tu ostali brez votle, sa
nitarij in brez elektrike - kot 
velik kamen spotike, kako lahko 
nekdo drug pometa pred naš im 
pragom. 

Predsednik KS 
Alojz POTOČNIK 



Vod Zajčki 
S tem člankom začenja taborni
ški rod Louis Adamič predstavi
tev vseh delujočih vodov ter nji
hovih članov. Tokrat vam bi radi 
predstavili Zajčke ter akcijo na
šega rodu "Zbiram, varujem, 
pomagam ". 
Zajčki so eden izmed osmih vo
dov Grosupeljskih bub, družine 
medvedkov in čebel ic , taborniš
kega rodu Louis A d a m i č iz Gro-
suplja. V o d je b i l ustanovljen 
oktobra 1997, k o j e začel s prvi
mi sestanki petih m l a d i h na-
debudnežev: Alena, Medeje, Eve, 
Maje in Ajde, ki so stari med 4 in 
8 let, ter njihove vodnice Urške. 
Skozi leto se nam je pridružilo še 
ostalih devet: Uroš, Iva, Jan, Bor, 
Ž a n , A l e š , Al jaž in A n d r a ž in 
spomladi je bila taborniška sobi
ca že več kot pretesna. Še sreča, 
da je bilo večino časa lepo vre
me. 

Vod se je dobival na začetku ob 
torkih, od februarja naprej pa ob 
ponedeljkih. Na naših sestankih se 
učimo različnih stvari, ki nam pri
dejo prav v življenju. Tako smo 
spoznali pravila higiene, izdelali 
čest i tke za božič in Valentinovo, 
se naučili kar nekaj pesmic, nare
di l i vodovo zastavico, se učili o 
bontonu telefoniranja, skrbeli za 

ptice pozimi; izdelali smo krmi l -
nico, ki pa seje žal kmalu znašla 
v našem potoku. Spoznali smo 
tudi nekaj vrst ptic. Naučil i pa 
smo se tudi tistih malo bolj tabor
niških stvari, kot npr.: postavljali 
smo š o t o r e iz ene in iz dveh 
šotork, postavili ogenj piramido, 
se šli orientacijo - lov na lisico, 
spoznali znak Zveze tabornikov 
Slovenije, himno. Jan se je u-
deležil zimovanja, kar nekaj pa j ih 
že nestrpno pričakuje taborjenje. 
Udeležili smo se vseh akcij, k i j i h 
je organiziral naš rod, pa tudi ob
močnega mnogoboja. Tam smo 
imeli dve ekipi, in sicer eno med
vedkov in čebelic, ki je zasedla 
odl ično 3. mesto in ekipo mur
nov, k i so tekmovali izven kon
kurence. Mnogoboja za njihovo 
ekipo ni bilo organiziranega. Od 
decembra dalje vneto polnimo 
škatlo za papir, ki je našla mesto 
v sobici. Sodelujemo namreč v 
akciji našega rodu "Zbiram, va
rujem, pomagam." 
Le to je akcija, v kateri taborniki 
vzpodbujamo drug drugega ter 
okolico k zbiranju papirja. Za nas 
je pomemben vsak listič, saj lah
ko tako zberemo veliko papirja. 
Nam gaje uspelo zbrati že okrog 
dve toni. Pomagajo nam še pisar-

Murnčki na mnogoboju 

na Šolske košarkarske lige, Štu
dentski servis Ljubljana - enota 
Grosuplje, revija Mama, Pot TV, 
učenci 4. J razreda Gimnazi je 
Bežigrad ter turistična agencija 
Guliver. 
Zakaj "zbiram"? Zato, ker zbi
ram nenehno in mi pri tem vel i 
kost lista ni pomembna. "Kamen 
na kamen, palača; listič na listič, 
drevo." 
Zakaj "varujem"? Zato, ker s tem 
prizanesem kar lepemu številu 
dreves. 
Zakaj "pomagam"? Zato, ker bom 
s tem denarjem pomagal taborni
kom, ki si določenih stvari, kot so 
kroji, plačilo članarine, pristopni

ne, taborjenje, zimovanja in po
dobnega ne morejo privoščit i . 
Če imate papir, pa ne veste kam * 
z njim, ga odpeljite v Papir Ser
vis v Ljubljano, Pod Ježami 3, 
kjer ga sprejemajo vsak dan do 
14. ure, ob sredah pa do 16. ure. 
O b m a n j š i h k o l i č i n a h l a h k o 
p o k l i č e t e tudi U r š k o G1 i h a na 
telefonsko š tevi lko 763-310. 
Vzpodbujajte varovanje narave, 
zato naj se v vsaki hiši najde 
š k a t l a za papir; tudi v š o l a h . 
Sama ne morem narediti vel iko, 
s prijateljico lahko narediva več , 
mi vsi skupaj pa lahko storimo 
največ. 

Urška G LIH A 

Radioamaterji se predstavljamo 
Ta članek je namenjen vsem tis- Adamičevi 10 (nad gostilno Rus). računalniki) je namreč precej dra- gali tudi: Kovinastroj Grosuplje, 
t im, ki radioamaterstva sploh ne 
poznate in tistim, ki bi želeli ra
dioamaterstvo podrobneje spoz
nati. 
Kaj je radioamaterstvo? 
Radioamaterstvo je pros točasna 
dejavnost, ki združuje vse tiste, ki 
j ih zanima elektromagnetno valo
vanje ter uporaba le tega pri vz
postavljanju zvez na velikih raz
daljah. Seveda pa smo radioama
terji zelo komunikativni ljudje, ki 
že l imo prijateljem kar se da po
magati pri spoznavanju te tehni
ke in jo tudi uporabljati. 
Medtem ko smo v Sloveniji praz
novali 50-letnico organiziranega 
radioamaterstva, se je v Grosup
ljem radioamaterstvo organizira
no pr ičelo dogajati leta 1980 z 
ustanovitvijo Radio kluba "Franc 
Rode" Grosuplje. Sedaj šteje naš 
klub p r ib l i žno 45 članov. M e d 
nami je kar nekaj vrhunskih ra
dioamaterjev, tudi predsednik 
zveze radioamaterjev Slovenije je 
iz Grosupljega in član našega klu
ba. K l u b deluje v prostorih na 

Sicer smo pa radioamaterji ak
tivni doma na svojih radioamater
skih postajah in naše delovanje je 
"prikri to" očem javnosti. Veliko 
naših članov je mladih, seveda pa 
že l imo naše članstvo še povečati 
in v naše vrste pridobiti čim več 
operaterjev. V preteklih treh letih 
smo organizirali kar nekaj teča
jev, potrebnih zato, da lahko ra
dioamater opravi izpit, s katerim 
pridobi pravico uporabe radijske 
postaje in postane pravi radioa
mater. 
Kakor v drugih šport ih in pro-
stočasnih dejavnostih se tudi pri 
nas odvijajo tekmovanja. Naš 
klub je v lanskem letu sodeloval 
na državnem tekmovanju ter po
kalu Alpe Adr ia in dosegel vidne 
rezultate. Nekateri naši člani se 
tudi kot posamezniki udeležujejo 
podobnih tekmovanj v svetovnem 
merilu in dosegajo vrhunske re
zultate. Da pa klub funkcionira, 
potrebuje za delovanje znatna 
sredstva. Oprema, ki jo upora
bljamo (radijske postaje, antene, 

ga. Največjo f inančno podporo 
nam nudi Š tab c iv i lne zašč i t e 
Grosuplje. Veliko naših članov je 
aktivnih v civi ln i zaščiti, kjer po
magajo pri vzpostavljanju zvez, 
za kar so dobro usposobljeni. 
Tudi v praksi so se radioamaterji 
pokazali za zelo uporabne, na pri
mer ob potresu v Posočju. Seve
da se moramo zahvaliti za pomoč 
pri delovanju kluba tudi Občini 
Grosuplje in podjetju Tabor, ki sta 
skupno našla rešitev za klubski 
prostor, potreben za našo dejavn
ost. Z raznimi darili v obliki ma
terialnih sredstev so nam poma-

Support Ivančna Gorica, Litostroj 
Ljubl jana, zakonca K lanč i š a r , 
Alpepapir Ljubljana in drugi. 
V septembru bomo v klubu 
pričeli z novo serijo tečajev za 
pridobitev licence operaterja II. 
in III. razreda. Zato vabimo vse, 
ki jih radioamaterstvo zanima, 
da se nam pridružijo . V klubu 
smo vsak torek od 20. do 21. 
ure. Lahko nas obišče vsakdo, 
ki ga to zanima in bi se rad 
podrobneje seznanil z n a š o 
dejavnostjo. 

Grosupeljski radioam aterji 
Peter PUC 

VABILO 
Društvo MISS in Župnijski urad Grosuplje vas v sodelovanju s 

S K A L O /Neprofitno organizacijo za delo z mladimi/ vabita na 

prireditev B U S V E S E L J A . Potujoči avtobus, k i j e preurejen v 

učilnico, igralnico, info točko, svetovalnico in kino dvorano, se bo 

v našem kraju ustavil že drugič in tokrat v nedeljo, 20. septembra 

1998 med 10. in 13. uro pred župnijsko cerkvijo sv. Mihaela na 

Grosupljem. M l a d i , vljudno vabljeni! 



Naši otroci na Debelem rtiču 
Za nami je izredno toplo poletje. 
Želja vseh nas je bila, da se čim 
večkrat n a m o č i m o v morju in se 
ohladimo v prijetni senci. Območ
na organizacija R d e č e g a kr iža 
Grosuplje je tudi letos omogoč i 
la letovanje otrok iz občin Gro
suplje, Ivančna Gorica in Dobrep-
olje na prekrasnem letovišču De
beli Rtič. Letovanje je potekalo 
od 10. do 20. avgusta, udeleži lo 
pa se gaje 181 otrok pod budnim 
varstvom 16 vzgojiteljev. 
In kako se je odvijalo življenje 
na Debelem Rtiču? 
Seveda je bilo na jpomembnejše 
kopanje v lepo urejenem bazenu 
ob morju. Kopal i so se dopoldne 
in popoldne. Čas na plaži so iz
koristi l i za sončenje, igre v vodi 
in na lepo urejeni plaži, zvrstili so 

Preživetje 
Indijanci v Kočevskem Rogu 
V indijansko pusto lovščino smo 
se sredi poči tn ic (do 17. do 26. 
juli ja 1998) odpravili skavti čete 
(11 do 16 let) iz K a m n i k a in 
G r o s u p l j e g a . P r i č a k a l nas je 
skavtski dom sredi Kočevskega 
Roga, sprejele pa so nas tudi živa
l i , ki so nas z glasovi sredi noči 
občasno spomnile, da so tam. Sre
di neverjetne tišine, ki te umiri od 
nenehnega hitenja, se j i h je sliša
lo še bolj, ponoči pa lahko ob
čuduješ še neskončnos t neba s 
tako vel ik im številom zvezd, da 
kar ne veš, kam bi gledal. 
Jutranja molitev in telovadba sta 
okrepili duha in telo 24 (kakšen 
dan 26) papalagijev - belcev, ki 
so poskušal i združiti indijanske 
navade s skavlskimi, da bi se bolj 
približali naravi in č loveku. Po 
dvigu slovenske in skavtske zasta
ve smo skupaj s š a m a n o m raz
mišljali o papalagijevem merjen
ju časa, denarju in njegovih hiš
ah, v katere se zapira.Takrat smo 
bi l i veseli, da imamo vsaj deset 
dni pri ložnost biti stran od tega 
in živeti v plemenu Čoka toki, ki 
so ga sestavljali 4 vodi in vodst
vo. 
Dva dni smo se ukvarjali s pos
tavljanjem tabornih zgradb, da bi 
imeli tudi nekaj udobja. Pokazali 
smo svojo iznajdljivost in znanje 
in z vrvmi zvezali naše zgradbe 
(žal smo moral i uporabiti tudi 
nekaj žebljcv za jambor, ker je 
obstajala nevarnost, da se podre, 
če ne bo na kamniti podlagi imeli 
dovolj opore). Šotorom se je po

se maratoni, štafete in zabavne 
igre. Otroci so se naužili morske
ga zraka in vode. Dan so zaključili 
z zabavnimi prireditvami in ple
si. 

Radio Zeleni val na obisku 
In ker je radio Zeleni val vedno 
tam, kjer se kaj zanimivega do-, 
gaja, je ekipa domačega radia tudi 
letos zapregla svojega jeklenega 
konjička in obiskala naše otroke. 
Pripravili so repor tažo in omo
gočili otrokom, da so preko radij
skih valov pozdravili svoje do
mače . Najbolj pa so se razveseli
li razigranega F i l ipa in z njim 
počofotali po bazenu. 
V imenu vseh staršev otrok, ki so 
se preko Rdečega križa Grosup
lje lahko nauži l i morja, se za
hvaljujem ga. Marij i .lesih za or-

v naravi 
leg jambora s ploščadjo pridružilo 
še nekaj kuhinj (vsak vodje ku
hal v svoji), oltar, opazovalnica, 
ogromno stranišče s podaljšano 
"školjko", pomivalnica, igrišče za 
odbojko, velika oglasna deska, 
dodali pa smo še indijanski šotor 
- tipi. Ta je bi l "p reb iva l i šče" 
pipe miru, poleg pa je stal tudi 
koledar, ki smo ga po indijanskem 
zgledu s simboli risali v krogu. 
K o smo se oblekli v Indijance in 
se olepšali z barvami po obrazu, 
smo zaživeli Veliko igro. 
Z raziskovalnim duhom prežeti 

smo z gozdarjem Galom "obiska
l i " pragozd in 49 m visoko Raj-
henavsko jelko, ki je največja v 
Sloveniji . To pa nam ni bilo dov
olj, zato smo za 24 ur zapustili 
tabor in odšli v štiri smeri razisko
vat kočevske gozdove, ki so do
movanje le redkim ljudem. 
Veliko je bilo odbojkarskega nav
dušenja, občasno tudi nogomet
nega, ob večernih ognjih pa igric, 
skečev, zgodb in petja, tudi krst 
ni manjkal. Imeli pa smo še toli
ko moči , da smo ponoči stražili, 
a vseeno nismo bili dovolj pozor
ni na zastave, kajti skavtsko so 
nam odnesli s tarejš i skavti in 
grosupeljski fantje - če ne druge
ga, smo imel i zabaven nočni 
alarm. 
Od kod nam moč? Na taboru jo 
črpaš iz vseh skritih rezerv, vel i
ko pa sije še pridobiš - za telo in 
duha. Za telo poskrbi gibanje in 
hrana- letošnji specialiteti sta bili 
postrv in zajec. Energija za duha 
pa je prihajala ves čas, saj smo 

ganizacijo letovanja ter ga. Mar
tini Buič in vsem vzgojiteljem, ki 
so vestno pazili nanje. 
11 vala tudi g. Borisu Peterki, ki j i 

bi l i v naravi in med prijatelji. Še 
bolj ojačale sojo maše , duhovne 
misl i , druženje ob ognju in pipi 
miru ter pošta. Pisma smo si p i 
sali med seboj in poštar j ih je vest
no raznašal. Ugotovil i smo, daje 
marsikaj laže opisati kot poveda
ti, še posebej, če so vmes iskre 
ljubezni. 
Z a en dan so vodstvo prevzeli 
udeleženci . To je pomenilo, da 
smo malo bolj lenarili, a kar smo 
pripravili , je bilo pohvalno. Kot 
vrhunec tabora pa je bilo načrto
vano preživetje. Za dve noči smo 
odšli v gozd, si postavili bivake 
in jedl i , kar smo našli v naravi. 
M o č n o siti ravno nismo b i l i , a 
narava da dovolj, le najti mora
mo. N a to nas je pripravljal goz
dar G a l , nekaj znanja pa smo pri
nesli že s seboj. Nekaterih dobrot 
smo bi l i vajeni (malin, gob, če
šenj, čaja iz rož), za nekatere pa 
smo morali premagati predsodke. 
Vsakemu je ostal delček jambora 
in košček oglja, ki ga bomo dru
go leto, tako kot letos, vrgli v ta-

omogoči l , da so otroci pozdravili 
svoje s ta rše preko valov radia 
Zeleni val . 

Mujda KAIBA 

borni ogenj, da bomo prenesli 
skavtskega duha. Del i l i si bomo 
spomine na trenutke, ki smo j ih 
sredi narave s pomočjo plemen
skih posvetov, indijanskimi zgod
bami in navadami ter skavtskim 
duhom preživeli s skavtskimi brati 
in sestrami. 
Zahvale dolgujemo župni j sk im 
uradom iz Stranj, K o č e v j a in 
Grosupljega, Združenju sloven
skih katoliških skavtinj in skav
tov za prostor, Vintarjevim, Igor
ju Kastelicu in Pekarni Grosuplje 
za kruh, Industriji usnja Vrhnika, 
vratarici in gospodu, ki nam je 
nalagal krajnike na žagi v K o 
čevju,Galu Kušarju, skavtom po
m o č n i k o m iz Kamnika in Gro
supljega, Društvu za doživljajsko 
pedagogiko za ideje in vsem star
šem za pomoč . 
"Griči so vselej lepši kakor hiše 
iz kamna." (Tatanga Man i ) . To 
smo videl i , ko smo se prilagodili 
ritmu narave. Vemo pa: NI G A 
Č E Z V E S E L J E IN S M E H " 

Alenka OBLAK 

VABILO 
Društvo MISS oz M L A D I N S K O INFORMACIJ

SKO S V E T O V A L N O SREDIŠČE vabi v svoje vrste 
nove člane. Če si mlad/a in imaš nekaj prostega časa, ki 
ga želiš koristno porabiti, te vljudno vabimo, da se ogla

siš v prostorih našega društva na Taborski 2 na 
Grosupljem, lahko pa tudi pokličeš na telefonki številki 

061/761-018 ali 061/771-465. 
Vljudno vabljen/a! 



Niso meje, ki nas ločijo... 
Maturanti, Slovenci po srcu pri 

nas 
Nekaj več kot petdeset mladih iz 
Argentine, Kanade in Z D A , ki v 
domovin i , v kateri ž ivi jo , zak
ljučujejo srednjo šolo, povečini 
gimnazijo, ob tem pa vzporedno 
tudi slovensko izobraževanje, se 
je v času svojih obiskov in spo
znavanj domovine svojih staršev 
ali starih staršev, ustavilo tudi pri 
nas. S r e č a n j e je o rgan i z i r a lo 
druš tvo M I S S . Mlad i maturanti 
(iz Z D A so prišli osnovnošolc i , 
ki se prav tako uče slovenskega 
jezika), so v naš vsakdan prinesli 
nov veter, nova doživetja in nova 
razmišljanja. 

Pozdrav i l j i h je ž u p a n o b č i n e 
Rudolf Rome in izrazil veselje, da 
je v zadnjih letih postalo srečanje 
s slovenskimi maturanti v Grosup
ljem že tradicionalno. V prijaz
nem nagovoru j i m je zaželel , da 
bi v srcu ostali Slovenci, in da bi 
mogoče koga pot pripeljala nazaj 
v Slovenijo. Kajt i , tudi življenje 
v Evropi , povsem drugačno od 
onega, ki ga živijo tam čez lužo, 
ima svoj čar. 

Murk< 

Smo in bomo! 
Voditelj skupine iz Argentine, 
mož, ki že 53 let živi v svetu, si
cer pa je doma iz Novega mesta, 
je povedal, koliko prijetnih trenut
kov doživi v spremstvu z mladi
mi . Kajti za te mlade ljudi je Slo
venija, ki j i m v daljnem svetu 
pomeni domovino, o kateri se uči
jo in o kateri sanjajo, nov svet, 
svet, ki ga sprejemajo s srcem. 
Povsem drugače pa jo začutijo, ko 
stopijo na slovensko zemljo. "Pr i 
nas," je povedal, "število otrok ne 
pada. Imamo okrog 500 otrok v 
l judskih šo lah in okrog 100 v 
srednjih šolah. To nam daje upan
je, da smo in da bomo!" je vzpod
budno povedal. 

Mlad i , razdeljeni v tri skupine, po 

treh deželah, vsaka skupina po 
svoje uniformirana, so se predsta
v i l i z dobro pripravljenim kultur
nim programom. Pohvaliti j ih vel
ja, saj j i m slovenska beseda lepo 
teče, poleg tega pa skrbno izbrana 
proza in poezija, iz katere gori 
ogenj ljubezni do domovine, o 
kateri sanjajo, se učijo, jo iz dalj
ave spoznavajo in na momente po 
njej hrepenijo... V času, k i ga 
preživijo v Sloveniji, pravijo, jo 
spoznajo, "čisto zares", jo čutijo 
in so srečni. Povsod so lepo spre
jeti. Kako pa so prisrčna srečanja 
s sorodniki, najbrž ni treba pose
bej govori t i , n e m o g o č e bi bilo 
opisati! 

Marinka- >&rio: B.Š. 

Slovenska beseda živi 
Na poti po Dolenjski, od koder j ih 
je pot vodila v Grosuplje, j ih je 
spremljal tudi državni tožilec g. 
Anton Drobnič, ki je takole oz
načil takšna vsakoletna srečanja: 
"Vesel sem, ko vidim, kako slo
venska beseda živi med to mladi
no. V naš svet prinašajo domačn
ost, svežino, pristnost. Veselo jih 
je videti in prijetno spremljati. 
Letošnja skupina je disciplinira
na, z zanimanjem so spremljali 
vse in dobro sodelovali. Pokazali 
so veliko zanimanja za vse, kar 
so lahko videli in slišali. To je vz
podbudno tudi za nas." 
Besede o lepoti so postale res
ničnost 

M e d množ ico razigranih mlad
cev potem, ko so končali z urad
nim programom, sem zmot i l a 
Marka in Mon iko K L A R R E I C H , 
17-letna dvojčka, ki prihajata iz 
Argentine. Očetov rod izhaja iz 
Avstr i je , mamin oče pa je b i l 
doma iz okolice Dolenjskih Top
l ic , mama pa iz okolice Kamni 
ka. Končujeta argentinsko in slo
vensko srednjo šolo. "Zelo , ne
popisno je lepa Slovenija, dru
gačna od moje d o m a č e deže le , " 

i z r a ž a prve vtise n a v d u š e n j a 
M a r k o , M o n i k a pa nadaljuje: 
"Nekaj je poslušati , povsem dru
gače pa je - doživet i . O d male
ga smo poslušal i starega očeta, 
ko nam je pr ipovedoval , kako 
lepi so dolenjski griči , kako je to 
in ono lepo, kako živijo ljudje 
tod. Danes pa so se vse tiste be
sede ponovile v nas, postale so 
resničnost . Doživl jamo to, da so 
Slovenci takšni , o kakršnih nam 
je pripovedoval stari oče. Povsod 
nas lepo sprejemajo. Srečni smo 
- vse veselje nam prihaja iz 
srca.. . . Zdaj ču t imo , da smo del 
vas, da smo del Slovenije. Vese
li in ponosni smo, da smo tudi 
mi S lovenc i . . . . " 
B i se odzvala kl icu Slovenije, bi 

se vrnila v Slovenijo? - j u vpra
šam, ko ne moreta prikriti nav
dušenja. D v o m a ne sk r iva ta : 
Morda bi bila odloči tev težka, pa 
če bi splet okol išč in tako nane-
sc l , bi pr iš la . . . Toda sedaj j u 
čaka š tudi j : Marko hoče postali 
zobozdravnik, M o n i k a bo najbrž 
š tudirala farmacijo. Štirje otroci 
so v družini , pravita. Bra t je bi l 
leta 1996 prav tako tu z maturan
t i , za mlajšo sestro pa si želi ta, 
da bi tudi ona okusila in spozna
la "našo Sloveni jo" . . . 
Srečno, naši Slovenci na oni stra
ni luže. Vel iko več kot dva mi l i j 
ona nas je . . .Ka j t i , niso meje tis
te, k i nas ločijo, misel in zavest 
sta, ki nas druži ta! 

Alenka Adamič 

Razstava izvirnih didaktičnih 
iger W Z Kekec Grosuplje 
Vsak otrok ima neustavljivo potrebo po igri . To je posledica njegove 
radovednosti, prav tako pa tudi želje, da bi se nečesa naučil . V igri 
ustvarjamo situacije, ki otroka pripravljajo za vstop v življenje odras
l ih . Pr idobiva si izkušnje , razvija raz l i čne spretnosti, vztrajnost, 
medsebojno sodelovanje in komunikacijo. 

Da bi se pri tem pravilno vedli, potrebujemo kar nekaj znanja o spod
bujanju in vodenju otroške igre, predvsem pa o tem, kaj otroci za igro 
najbolj potrebujejo. 
Vzgojiteljice, strokovne delavke v našem vrtcu nenehno sledijo razvo
ju otrokove igre. V letošnjem letu so posebno pozornost posvetile DI
D A K T I Č N I M I G R A M , saj so si na strokovnih aktivih zadale nalogo 
izdelati izvirne didaktične igre s končnim ciljem "Razstava didaktičnih 
iger". Z njo smo se uspešno in letos prvič in to uspešno predstavili 
na Celjskem sejmu "Vse za otroka". Poleg didakt ičnih iger smo 
predstavili projekte nekaterih vzgojiteljic, lutke avtorice Darje Zoreč , 
narodne noše, v katerih nastopa folklorna skupina "Vandrovčk i" ter 
glasilo "Prvi koraki". Izjemno pozornost so obiskovalci namenili zbir
ki "Otroška ljudska zakladnica", kjer so zbrana ljudska besedila 
iger, poigrank, pesmi in j ih vzgojiteljice s pridom uporabljajo pri svo
jem pedagoškem delu v starostnih oddelkih od I do 3 let. 
Starši otrok, ki obiskujejo vrtec, so si razstavo didakt ičnih iger lahko 
ogledali v juniju v vrtcu Kekec. Otvoritev so popestrili otroci s kultur
nim programom. Nemalo zapisanih prijetnih in pohvalnih vtisov priča 
0 tem, daje delo dobro opravljeno v zadovoljstvo staršev, otrok in nas, 
ki se trudimo vzgajati in oblikovati za življenje. 

Majd FAJDIGA, 
VVZ Kekec 



Velika maša na Magdalenski gori 
15. avgusta smo se spet zbrali na 
Magdalenski gori. "Spet" pravim 
zato, ker naj bi postal ta shod tra
dicionalen. Letos je bi l že tretjič. 
In kaj se dogaja na Gori? 
Turistično društvo. Župnijski urad 
in Krajevna skupnost Šmarje so 
organizirali ob d ržavnem prazni
ku Marijinega vnebovzetja m a š o 
za domovino, kulturni program in 
d ružabno srečanje. Letos nas je 
celo vreme presenetilo, saj je bil 
ta dan čudovi t , sončen, nič podo
ben t is t im pre j šn ja leta, ko je 
okrog nas treskalo in pokalo. Ven
dar smo kljub lepemu vremenu 
pričakoval i več obiskovalcev, ki 
bi si na lepo nedeljo res lahko pri

voščili prijeten izlet. 
Idilična cerkvica je bila polna lju
d i , k i so želeli prisluhniti g. M r -
varju, šmarskemu župniku in maši 
za domovino. Po maši se je ne
katerim mudilo domov; večina pa 
je ostala v prijetni senci gozdička 
okrog cerkve. V kulturnem proL 

gramu, k i je sledil , je sodeloval 
m o š k i pevski zbor i z Šmar ja . 
Fantje radi zapojejo in tudi tok
rat so izbrali nekaj lepih pesmi iz 
svoje obširne zaloge. Grosupelj
ski župan, g. Rome, je v svojem 
uvodnem govoru spet dokazal, da 
dobro pozna daljno in b l ižn jo 
zgodovino sleherne pedi v svoji 
županiji . 

Ob prazniku Velike maše je sv. mašo pri kapelici it u kobilje hit 
daroval beograjski nadškof dr. Franc Perko. Pogovor z njim bomo 
objavili prihodnji mesec. 

O zgodovini protiturških obramb
nih taborov, kamor nedvomno 
spada tudi šmarski " turnček" , je 
obši rno govorila tudi strokovnja
kinja s tega področja, gospa Špela 
Valcnt inč ič . Ljudje žel i jo svoj 
prosti čas izkoristiti na različne 
načine, nekateri tudi za pisanje 
pesmi. Gospa Stanka A h l i n je i z 
dala v samozaložbi svojo zbirko 
pesmi, iz katere je prebrala tri 
pesmi. Harmonikašev imamo v 
našem kraju in okol ic i kar dosti, 
vendar je v tem d o p u s t n i š k e m 
času težko dobiti takšnega, ki bi 
bil doma. No , dva smo vseeno sl i 
šali. 

Nikakor ne smemo pozabiti pri
zadevnih p o d e ž e l s k i h žena iz 

društva "Sončn ica" , ki so nas po
gostile z doma napečenimi slad
kimi dobrotami. Zelo seje izka
zala tudi grosupeljska pekarna, ki 
je dokazala, daje ne more prese
netiti nobena miza. 
Težko si je predstavljati priredi
tev pri nas, ki se ne bi zaključila z 
družabnim srečanjem. Kulturo je 
seveda vedno treba malo začiniti 
in poplakniti. Romanu iz šmarske 
Majolke je skoraj zmanjkalo klo
bas in mokrote. 
Dan se je že prevesil v večer, ko 
smo zapustili Magdalensko goro, 
zadovoljni in z mislijo, da se pri
hodnje leto obsorej spet s rečamo 
gori na gori. 

M. M. 

Z ljubeznijo in odgovornostjo do otrok V n e s r e č i s p o z n a š p r i j a t e l j a . . . 
Občinski klub staršev 
Poči tn ice in dopusti so za nami. 
Veseli smo, če sle j i h starši znali 
skupaj s svojimi otroki preživet i 
tako, da ste se sprostil i , vel iko 
pogovor i l i , sproti reševa l i do
ločene probleme, ki so se poja
v i l i tudi v tem času . 
Veseli smo, če ste se spočit i vr
ni l i nadelo, med poč i tn icami so 
se vaši otroci r azvedr i l i , zato 
bodo v prvih šolskih dneh po
novno veselo sedli v k lopi , da bi 
se zavzeto p r ip rav i l i na svojo 
n a j p o m e m b n e j š o nalogo - D O 
B R O D E L O V Š O L I , ob tem pa 
bi razvijali strpnost do drugih in 
goj i l i P R I J A T E L J S T V O . 
V septembru bo pričel z delom 
tudi naš občinski Klub staršev " Z 
ljubeznijo in odgovornostjo do 
otrok". Na zadnjem srečanju v 
mesecu juni ju se je kar ve l iko 
prisotnih od loč i lo za delovanje 
v klubu. V septembru se bomo 
ponovno sestali, da bomo izvo
l i l i vodstvo K l u b a , o b l i k o v a l i 

dokončen program in pričeli z 
delom. 
Spro t i vas bomo, spoštovani 
starši, obveščal i in vabili na naša 
srečanja (okrogle mize, preda
vanja), ki bodo obravnava la 
raz l ične teme, potrebne za naš 
vsakdanji odnos z otrokom, po
sebej še mladostnikom. Že sedaj 
vas vabimo, da se udelež i te na
ših srečanj ali sami ali z otro
kom. 

Prepr ičani smo, da boste začuti
l i , da moramo stopati po S K U P 
NI P O T I , da bomo v oporo in 
p o m o č odrašča joč im otrokom v 
naši obč in i , ki j i m življenje da
nes pripravlja težke pre izkušnje 
na vsakem koraku njihove poti. 
Pogosto je najnevarnejša ravno 
vsakdanja pot od doma do šole . 
Z določenimi informacijami sebi 
in otrokom lahko o m o g o č i m o 
zadovo l j ne j š e trenutke našega 
skupnega življenja. 

Angelca UKOVIC, za 
Iniciativni odbor Kluba 

Občuti l i smo, kako globoke so 
besede tega ljudskega reka. 
Vsem, ki ste pomagali pri nes
reči - požaru na naši stanovanj
sk i h i š i , smo d o l ž n i i sk reno 
zahvalo. Hvaležni smo vsem ga
silcem in sosedom, ki ste z izred
no po-žr tvovalnost jo in pogum
om pomagali pri gašenju in reše
vanju. Hvala vsem prijateljem, ki 
ste pomagali pri pospravljanju in 
čiščenju vsega, kar je za seboj 

pustil požar in tudi vsem vam, ki 
ste p o m o č ponujali še v nasled
njih dneh. 
Vsem in vsakemu posebej, iskre
na hvala! 
Sprejeti moraš, kar ti naloži živ
ljenje, toda v težkih trenutkih so 
ti prijatelji v veliko pomoč in ute
ho; dajo ti moč - lažje preboleti 
in premagali težave m živeti dal

je — za jutri. 
Anton in Marija JFROVŠEK 

Socialdemokratska mladina Slovenije 
Vas vabi na prireditev pod geslom "ŽIVETI B R E Z O M A M E " , 
ki jo v soboto, 19. 9. 1998 s pr ičetkom ob 11. uri organizira pred 
Gasi lskim centrom v Grosupljem. 
Prireditev se bo ob II . uri dopoldne pričela s "streetball-om" 
Imena udeležencev, na podlagi katerih bomo sestavili tekmovalne eki
pe, sporočite na telefon 773-315 (Špela) . 
Ob 17. uri pa se lahko v dvorani Gasilskega centra udeleži te okrogle 
mize na temo 
"Droge, že vsakdanji spremljevalec?!", kjer bodo sodelovali stro
kovnjaki s tega perečega področja. 
Od 20. ure dalje nas bo zabavala glasbena skupina "Sousagcs" 



Veseli teden 
Zadnji teden v avgustu je bi l za 
otroke nekaj posebnega, kajti na 
Centru za socialno delo v Grosup
ljem se je odvijal poletni ŽIV -
ŽAV. 
Vse skupaj seje začelo že kakšna 
dva tedna prej, koje socialna del
avka L i l i j ana A j d , sicer novo
pečena Grosupel jčanka , sklicala 
sestanek prostovoljcev. N a njem 
smo pozdravil i nekaj novih mla-
den ičev in mladenk, ki so se od
ločili, da bodo del svojega pro
stega časa posvetili otrokom, nato 
pa smo se dogovoril i za program 
(potek) ŽIV-ŽAVA skozi ves te
den in si razdelili vloge. 
V ponedeljek, 24. avgusta 1998 
seje začelo zares. Otroci so lah
ko risali na majice, pa tudi na ste
klo in steklenice. Delavnico sta 
vodi l i prostovoljki Mel i ta , l ikov
na pedagoginja, in Sabina, soci
alna delavka. Komur slikanje ni 
b i l o v š e č a l i se mu je zde lo 
pre težko, seje lahko igral z lego 
kockami. Na koncu delavnice smo 
vsi skupaj naredili še skupno ma
j i co in to s tehniko Finger pain-
ting, kar je otroke še posebej nav
dušilo. 

Če smo b i l i prvi dan malce ra

zočarani nad skromno udeležbo, 
seje naslednji dan vse spremeni
lo. Takrat so otroci prišli v pol
nem številu, preživeli pa so tudi 
zelo dejaven dan. V torek je nam
reč močnejša polovica prostovolj
cev ( J o ž e , L o j z e in A n d r e j ) 
pripravila lov na skriti zaklad. Ker 
je na Centru za tako pustolovšči
no premalo prostora, smo se od
pravili v naravo - na Koščakov 
hr ib . I ska lcem smo r a z l o ž i l i 
osnovna pravila igre, j im pokazali 
začetek poti, nato pa so se morali 
znajti sami. B i lo je zelo zanimi
vo opazovati ude ležence , ki so 
kopali po zemlji, plezali na dre
vesa, tekali po gozdu, iskali zna
menja..., in z velikim zanimanjem 
prebirali vsaka nadaljna navodi
la, ki so j i h našli, nato pa ugibali 
rešitve ugank, s katerimi so po
tem nadaljevali pot. Po 14 nalo
gah in ugankah so našli sk r i l i 
zaklad - veliko škatlo, polno bon
bonov in č o k o l a d , k i so si j i h 
pošteno /vsak je pri iskanju zak
lada enako pripomogel/ razdelili. 
Sreda je bila namenjena športne
mu udejstvovanju, kajti v načrtu 
je bilo plavanje v višnjegorskem 
bazenu. Tja so se otroci najprej 

GOZD 
L J U B L J A N A 

LASTNIKE GOZDOV OBVEŠČAMO 
PO KONKURENČNIH CENAH ODKUPUJEMO 

les na kamionskih cestah in na panju 
Zagotav l j amo plačilo lesa v naslednjih rokih: 

hlodovina iglavcev in listavcev: 30 dni 
celulozni les iglavcev in drva: 60 dni 

Po dogovoru plačamo hlodovino tudi v roku enega tedna. 
Točnost in kvaliteta odpreme zagotovljena 

Informaci je: G O Z D L JUBL JANA d.d. 
Tržaška c. 2, tel. 12 53 130, telefax 210 729 

Kontak tna o s e b a : vodja odkupa Peter Martinšek ing. gozd 
Pavšičeva 31, Logatec Mobitel: 0609 632 263 
Loka ln i o d k u p o v a l c i : Gale Jože, Dob-Breg 2, 

Šentvid pri Stični 
Mobitel: 0609 651 948 

Vodopivec Robert, Sela pri Šmarju 14 a, Grosuplje 
Telefon: 771 206 Mobitel: 0609 653 435 

namenili z vlakom, ker pa j i h je 
bilo številčno dovolj ravno za dva 
avtomobila, svajih v Višnjo Goro 
odpeljala kar prostovoljca Sabi
na in Andrej. N a bazenu so bi l i 
takorekoč sami, a j ih to in dejst
vo, daje bila voda ledeno mrzla, 
ni motilo, da ne bi plavali in ve
selo čofotali v vodi. Skrbelo pa 
je prostovoljce, ki smo morali 
paziti, da niso pomodreli. K o so 
bili otroci zunaj bazena, smo se 
na jasi šli tudi športne igre, tako 
da smo bi l i na koncu že vsi utru
jeni. Toda dobra malica, ki so jo 
pripravile prostovoljke Jana, Me
lita, Sabina in Nina, je odtehtala 
vsak napor, porcijo sladoleda pa 
smo bili vsi skupaj spet pri močeh 
in prešerne volje smo odšli do
mov. 
V četrtek so se otroci iz prostorov 
Centra preselili na dvorišče pred 
njim in mimoidoči so lahko opa
zovali male in velike umetnine, ki 
so nastajale pod njihovimi prsti - s 
kredami so namreč risali po asfal
tu. Žal pa je naslednjo noč padal 
močan dež in spral njihove risbe. 
Pa nič ne de. Po risanju so na vr

sto prišle družabne igre, ki j i h 
pripravil prostovoljec Sašo. 
Zadnji dan ŽIV-ŽAVA pa so otro
ci oblikovali skupne plakate, ki 
so ponazorili celoten teden. V s i 
otroci so pod vodstvom Nine in 
Sabine veselo ustvarjali in lepili 
fotografije ter risbe na ogromna 
plakata, ki soju potem obesili na 
steno hodnika Centra za social
no delo. Ker je ostalo še nekaj 
čaa, je socialna delavka Lilijana 
prinesla še nekaj steklenic, kate
re so potem /vsak po svoje/ okra
sili in pobarvali. Kdor je hotel, 
jo je lahko tudi odnesel domov. 
Na koncu pa je prišlo še slovo. 
Starši so prišli po svoje otroke in 
j ih odpeljali domov. V s i skupaj 
pa smo sklenili, das se kmalu spet 
srečamo v tako velikem številu, 
saj je pred nami jesenski tabor. O 
tem pa kaj več v eni izmed pri
hodnjih številk. 
Z A H V A L A 
Center za socialno delo Grosup
lje se zahvaljuje podjetju Goršc 
& Co. za sponzoriranje vslopa na 
Višnjegorski bazen. 

Andrej Štrus 

A V T O S O L A VEZI 
d.o.0 

z a v r o č e d n i ! 

% Prirejamo brezplačni tečaj 
CPP z kategorije: 

\ A, B, C in E, vsak torek ob 17. uri. 
\ Izbirate lahko med inštruktoricami in inštruk

torji. uV^ 
>̂ Cena za uro vožnje že od 1850 SIT na uro. 

^ Popust za dijake in študente! 
\ Možna takojšnja vožnja na sodobnih vozilih. 
Informacije in prijave vsak dan od 8. do 17. ure. 
Vilharjeva 27, Ljubljana 
(za železniško postajo) 
tel.: 061 - 13 77 117 

Gumnišče 27, Škofljica 
tel.: 061 - 6 6 7 212 
(popoldan) 



GROSUPELJSKI ODMEVI -
ALI VAS POZNAM? 
K o l i k o bralci poznate Grosupelj
ske odmeve? - Pohvale in kritike 
nakl jučno izbranih 
V uredniškem odboru Grosupelj
skih odmevov smo si večkrat zas
tavljali vprašanja, kol iko je naš 
časopis berljiv in kol iko smo in
formativni po njihovem mnenju. 
V telefonsko anketo, ki je trajala 
po približno 5 minut, smo vključi
li 15 nakl jučno izbranih občanov. 
Predvsem nas je zanimalo nasled
nje: 
- ali poznate časopis Grosupelj
ski odmevi (dalje GO) 
- ali berete G O ali jih samo pre
listate ali preberete stvari, ki 
vas zanimajo 
- kakšna se vam zdi tehnična 
izdelava časopisa in seveda for
mat 
- katere teme vas najbolj zani
majo 
- kaj pogrešate v našem časopi
su in kaj bi po v a š e m morali 
dodati 
- kaj bi vi spremenili pri časo
pisu 
Posredujemo vam šest odgovo
rov, ki so se po našem mnenju 
zdeli najbolj informativni, saj se 
je nekaj občanov odpovedalo od
govarjanju ali pa so bi l i njihovi 
odgovori nejasni. 
Kristina K., 25, š tudentka Filo
zofske fakultete: 
"Grosupeljske odmeve prelistam, 
kadar mi pridejo pod roke. Ker 
sem doma malo ven i / , centra 
občine, seveda vedno pogledam, 
koliko so pokrite z informacija
mi krajevne skupnost i . Tukaj 
opažam, da so vasi slabo pokrite, 
vse se v glavnem vrti okol i vel i 
kih prireditev in centra in misl im, 
da gre kar preveč prostora za svet-
nike in obč inske svete, za navad
ne ljudi pa zmanjka prostora! 
Ljudje bi vaš časopis bolj brali, 
če ne bi bilo toliko pisanja o poli
tičnih igricah." 

Ljudmila IN., 42 računovodkin-

ja: 
" Časopis mi je zelo všeč. Rada 
preberem, kaj se dogaja na občin
skem svetu, saj d rugače n imaš 
možnost i za vpogled v občinsko 
politiko. Mot i me napadanje svet
nikov na župana . To naj se oni 
zmenijo med seboj. Podtikanje 
mnenj preko časopisa je nesmi
selno, pa tudi, saj to je naš časo
pis, ne pa "svetniški poročeva

lec". Več naj se raje piše o mla
dih, usmerja naj se j i h v življenje 
in naj oni tudi kaj dopisujejo, pa 
naj do ločen i "pisatelji iz vrha 
obč ine" malce "šparajo na tinti". 
Časopis redno berem." 
Jože G . 61, upokojenec: 
Č a s o p i s berem, ampak moram 
takoj povedati, da me moti format. 
Naj bo to format Delo, Dnevnik 
ali kakršen koli drugi, samo, da 
se prepogne. Ta izgleda zelo siro
mašen. V id im , da ste spremenili 
glavo časopisu. To je dobro, ven
dar me moti, da na prvi strani še 
vedno vidim županove besede... 
M i s l i m , da bi bilo bolj pametno 
tole malce prestaviti, saj občina 
Grosuplje šteje preko 10 000 lju
di. Kakšno pametno pa v enem 
mesecu prav gotovo pove tudi še 
kdo drug razen župana. To mi ne 
odgovarja. Razjezi me tudi to, da 
so članki dolgi kot kače in včasih 
tudi prav le ti nesmiselni. Enkrat 
ste pisali o obrezovanju drevja po 
dolgem in počez... nesmiselno, saj 
tisti, ki ga to zanima, ne išče in
formacij v mesečnem občinskem 
časopisu, ampak v strokovni lite
raturi. To mi je dovolj, da časo
pis od tedaj ne jemljem več resno, 
naj se tam gor malce zmenijo, kaj 
je pomembno in kaj ne." 
line Ž. ,18 dijak: 

"Časopis prelistam, če je kaj za
nimivega preberem in ga ne pog
ledam več.Všeč mije informativ
no poročanje iz sej občinskega 
sveta. Moti me pisanje predvsem 
predsednice o b č i n s k e g a sveta. 
Malce pretirava. Enkrat je celo v 
isti številki "pljuvala" župana, na 
drugi strani pa mu dajala podpo
ro. Takšnega smešenja si neka 
tako visoka funkcionarka ne bi 
smela privoščiti . No ja, jaz sem 
se nasmejal, ampak misl im, da bi 
tudi uredniški odbor lahko pre
preči l objavo takšn ih č lankov. 
Tudi pisma bralcev so lahko bolj 
kratka in jedrnata... Pa naj še kdo 
odpre kakšen kotiček za mlade... 
Teh v Grosupljem, kot da j ih ni.. . 
Malce več "akcije" manjka. S tem 
misl im: bolj kratko in izčrpno pi
sanje in predvsem objavljanje 
smiselnih člankov. Format je pa 
porazen. Saj sploh ni podoben 
časopisu občine, ampak kot gla
silo podjetja." 
Marija ,1 36, medicinska sestra: 
"Časopisa ne berem, včasih sem 

ga še prelistala, sedaj pa tudi to 
ne več. Oblikovno mije kar všeč, 
tudi nova naslovnica je lepa, samo 
tekstovno pa je porazno. Članki 
so predolgi in vedno beremo ene 
in iste stvari. Časopis bi bolj mo
ral živeti s krajem, bolj bi morali 
povezati vasi in ljudje bi se bolj 
poznali... Najbolj me razjezi p i 
sanje o tem, koliko se ima kdo rad 
v občinskem svetu... Lepo pro
sim..." 

Matjaž K. 38, dipl.ing.: 
"Časopis mije všeč, prelistam ga 
vedno. Preberem, če je kaj zani
mivega s področja gospodarstva. 
Ženo zanima šols tvo in kultura. 
Rada bereva kratke č lanke , ven

dar, če je zadeva večjega pome
na za občane , je prav , da se j i 
nameni več prostora. Kaj je po
membno in kaj ne, pa tako ali 
tako odloča uredniški odbor. Oni 
naj bodo tisti filter, k i bo spustil 
takšne in d rugačne č lanke čez. . . . 
V s a k e g a k l e v e t a n j a in r az 
m i š l j a n j a pa res ni potrebno 
objavljati. M i s l i m pa, da na sve
tu obstajajo tudi boljši in slabši 
časopisi , Odmevi so po moji oce
ni v sredini." 
Opomba: O d skupaj 15 vpraša
nih, obč inskega časopisa ni poz
nal samo eden občan . 

Zbrala in uredila: 
Andreju Pod logar 
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Nasveti policije pred začetkom šolskega leta 
O t r o k o m in n j ihov i prometni 
v a r n o s t i m o r a m o namenja t i 
pozornost skozi vse leto, tistim, 
ki prvič stopajo po poteh, ki j i h 
vodi jo v š o l o , pa zlast i v teh 
dneh. 

Pol ic is t i to delamo s celo vrsto 
nač r tovan ih aktivnosti , med ka
tere sodi tudi posredovanje nas
vetov s t a r š e m , otrokom in os
tarelim u d e l e ž e n c e m v prometu. 
Otroci 
• O t r o c i m o r a j o b i t i kot u-

de leženc i v cestnem prometu 
de ležni pozornosti in pomoč i 
vseh ude ležencev . 

• Otroci smejo samostojno so
delovati v prometu šele , ko so 
se s tarš i , posvojitelji , skrbni
ki ali rejniki prepr iča l i , da so 
otroci sposobni razumeti ne
varnosti v prometu in da so 
seznanjeni s prometnimi raz
merami na prometnih površ i 
nah, kjer se srečujejo s prome
tom. 

• Otroci morajo imeti na poti v 
vrtec in v prvi razred osnovne 
š o l e ter d o m o v spremstvo . 
Spreml jeva lc i so lahko tudi 
otroci, stari od 10 do 14 let le, 
če to dovol i jo s tarš i otroka. 
Otroci , stari do 7 let, lahko ho
dijo v šo lo brez spremstva, če 
tako dovoli jo s tarš i , posvojit
el j i , skrbniki ali rejniki , ven
dar le v o b m o č j u umirjenega 
prometa (tega pri nas nima
mo). 

• N a poti v šolo ali iz nje mora
jo biti predhodno seznanjeni o 
varnih poteh. Starši prehodijo 
varne poti z otrokom in mu 
dajejo vzgled. 

Preden gre otrok čez vozišče , 
naj pogleda in se prepr iča , ali 
ne prihaja kakšno vozi lo. Ved
no naj pogleda trikrat (levo, 
desno in ponovno levo). O -
t rok naj z dv ign jeno roko 
nakaže , da namerava čez ce
sto. 
Samo viden prehod za pešce 
je mesto, kjer otrok lahko 
prečka voz išče . 

• Ponoči ali ob zmanjšani v i d l 
j ivost i med hojo po cesti mo
rajo otroci na vidnem mestu 
nositi predpisan odsevnik. 

• Otroci , ki obiskujejo pripravo 
na osnovno šolo (malo šolo) in 
prvi razred osnovne šole , mo
rajo na poti v vrtec oziroma 
š o l o in iz nje nos i t i po leg 
odsevnika tudi rumeno rutico, 
n a m e š č e n o okol i vratu. 

• Samo na cesti, ki nima pločni
ka , smejo o t roc i hod i t i po 
skrajnem levem robu vozišča 
v smeri hoje in to drug za dru
gim. 

Obveznosti voznikov 
• N i k o l i ne oviraj pešcev, ki so 

že stopili na prehod za pešce , 
zato vedno voz i z zadostno 
zmerno hitrostjo. 

• Če vidiš ob prehodu za pešce 

Zahvala 
Društvo M I S S je 6. avgusta 1998 priredilo sprejem slovenskih matu
rantov iz Argentine, Kanade in Združenih držav Amerike. Sprejem, ki 
je b i l že četrti po vrsti, je bil v Družbenem domu Grosuplje. Ob tej 
pr i l ik i bi se člani društva radi zahvali l i : 
• županu občine Grosuplje g. Rudolfu Romelu za pokroviteljstvo spre

jema in za nagovor, 
• g. župniku dr. Francu Šuštarju za pozdrav in nagovor maturantov v 

župnijski cerkvi sv. Mihaela, 
• predstavnici slovenskih rojakov, ki so se iz Argentine vrnili domov, 

ge. Marjani Slak za nagovor, 
• generalnemu državnemu tožilcu g. Antonu Drobniču za obisk in na

govor, 
• predsedniku občinskega odbora Slovenskih krščanskih demokratov 

g. Pavletu Štrublju za obisk, 
• vsem udeležencem sprejema za obisk, 
• radiu Zeleni val za obvestilo o sprejemu in opravljen intervju z gosti 

ter 
• uredniš tvu Grosupeljskih odmevov za reportažni zapis s sprejema. 

Člani društva MISS 

otroke, stare in onemogle ali 
invalide, vedno ustavi voz i lo 
in j i h pusti mimo. 

• Po cesti, na kateri so luže, pri
lagodi vožnjo tako, da ne škro
piš pešcev, voznikov koles z 
motorjem ali kolesarjev. 

• N i k o l i ne sekaj skupine otrok 
ali katerega ko l i drugega or
ganiziranega sprevoda, ki se 
premika po vozišču . 

• Ne zapel j i na zaznamovani 
prehod za pešce , kadar je očit
no, da bi moral na njem usta
vi t i . 

• Vedno /.manjšaj hitrost: 
• ko pripelješ do kraja, kjer je 

postavljen prometni znak O-
T R O C I N A C E S T I , 

• pred zaznamovan im preho
dom za pešce , 

• na delu ceste, po kateri hodi 
vel iko pešcev, še posebej, če 
so na cesti ali ob njej otroci, 
invalidi , stare ali slabotne ose
be. 

Prevozi otrok 
• V vozilu lahko vozite le toliko 

otrok, kol je navedeno v pro
metnem dovoljenju. 

• Uporaba varnostnih pasov je 
obvezna za vse potnike v vozi 
lu, tako na prednjih kot na zad
njih sedežih. 

• Otroci se lahko vozijo v oseb
nih avtomobilih le, če so sta
rosti primerno zavarovani v 
ležiščih, homologiranih otro

ških varnostnih sedežih ali s ho-
mologiranimi p r ipomočki , ki 
omogoča jo uporabo običajnih 
varnostnih pasov. Ležišča ali 
sedeži so lahko v skladu z nav
odil i proizvajalca pripeti na 
prvem ali zadnjem sedežu v vo
zi lu : v osebnih avtomobilih, v 
katerih zaradi konstrukcijskih 
lastnosti avtomobila otroka ni 
mogoče zavarovati na način iz 
omenjenega, smejo sedeti otro
ci do 12. leta starosti le na zad
njih sedežih . 

• N a kolesu /. motorjem, kolesu 
s p o m o ž n i m motorjem ali ko
lesu, lahko vozi otroka, mlaj
šega od X let, le polnoletna ose
ba. 

• Vozi la , s katerimi se prevažajo 
otroci, ali organizirana skupi
na otrok, morajo biti označena 
s posebnim znakom. 

• Pr i vstopanju in izstopanju 
otrok se takega vozi la ne sme 
prehitevati! 

In čisto na koncu: Ob iskreni 
želji, da bi bili na naših cestah 
varni , vas prosimo, da kol 
udeleženci v prometu ne počne
te stvari, za katere ne želite, da 
bi jih drugi počeli v vašo škodo! 

Policijska postaja 
Grosuplje 

Vozimo pametno! 
Zahvala 

Zahvaljujemo se gasilcem za gašenje požara gospodarskega poslopja v 
Ve l ik i Stari vasi. Gasi lci so bili iz gasilnih društev Grosuplje, Polica, 
Dobrepolje, Ponova vas, Zagradec in Šmarje Sap. 
S hitrim prihodom so preprečili , da bi ogenj zajel stanovanjski hiši, k i 
sta bi l i samo tri metre oddaljeni od gorečega poslopja. 
Pokazali so srčnost in pogum, ko so reševali živali iz. hleva, prepreče
vali preskok ognja na hiši in gasili sam požar. 
Odl ično so bili organizirani in so delovali kot poklicni gasilci. 
Posebno se zahvaljujemo gasilcem in vaščanom domače vasi : Jožetu 
Ahl inu , Dušanu Derglinu, Marku Koželju, Andreju Podržaju, Jožetu 
in Petru Skubicu, Mi rku Širclju, Tomažu in Vojku Štrublju, Iztoku in 
Radotu Vidicu in družinama Glavič, 

Policisti Policijske postaje Grosuplje so z občutkom za ljudi v teži trenut
ka korektno opravili svoje delo. 
Zahvaljujemo se vsem, ki so pomagali pospraviti ostanke pogorišča. 
Pri tem so se posebno izkazali fantiči iz domače vasi. 
K o smo brali v letošnjem poletju o strahotnih požarih v Dalmaciji je 
pisalo, da na Hrvaškem nimajo tako dobro organiziranih prostovoljnih 
gasilskih društev kot pri nas. In marsikateremu slovenskemu turistu -
gasilcu je bilo samo po sebi razumljivo, da pomaga pri gašenju požarov. 
V društvih si gasilci pridobijo odnos do sočloveka in narave ne glede 
na kraj. 

Neprecenljiv je občutek, ko pri taki nesreči nisi sam prepuščen ognjeni 

j i . 
Družini Marjana in Bogdana Rojko 
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Stehan nekdaj, Stehan danes, 
mi pa se sprašujemo, kaj bo jutri ... 

Stehan včasih... 

Upravljavec, JPK seje drial dogovora in saniral staro deponijo. 

Toda, naša ekološka osveščenost presega vse meje. Mar homo zaradi 

nekaterih hre7.vestne7.ev oh saniranju starega, imeli novo smetišče, ki 

ga ho vedno znova treba "pospravljati". Nekdo pa bo to moral plača

ti! Nihče drug, kot mi sami občimi.. 

Zato, imejte to v mislih vsi, ki takole brezvestno izpred "svojega 

praga "pospravljate smeti tja, kamor le nekaj časa več ne sodijo! 

A. 

Iz romske v 
ekološko 
problematiko 

Danes 

Konec avgusta je zasebnik 
pregnal Rome iz svojega zeml
j išča, ostanki tabora pa so na 
Radenskem - kraškem polju. 
O g r o ž e n a podtalnica, one
snaženo kraško polje - Kateri 
inšpektorji bodo začeli ukrepa
ti? 
Meti (cm ko Romi v občini ugot
avljajo, da j i h je nekdo m o č n o 
potegnil za nos, seveda zavoljo 
nekih polit ičnih igric, pa je last

nik Rojnika poskrbel še za do
datno "atrakcijo". Počistil je rom
ski tabor na Rojniku. Ostanke ta
bora je s kamioni speljal na Ra
densko polje v kraško jamo. Tako 
je njegova parcela p o č i š č e n a , 
ekologija pa očitno ni več njegov 
problem. 
Lastnik zemljišča na Radenskem 
polju pa je sorodnik lastnika Roj
nika. Tako je vse skupaj ostalo v 
družinskem krogu. Nas pa je dalje 

Tudi to je - danes 

zanimalo, kdo od inšpekrotskih 
služb bo postopek proti ravnanju 
zasebnika pognal in dobili dokaj 
nejasne odgovore. Republiška in
špektorica za kmetijstvo ugotavl
ja, da ona ne more ukrepati, ker ne 
gre za dobro kmetijsko zemljišče. 
Okoljevarstveni republiški inšpek
tor bo ukrepal šele, ko bo dokaza
no, da gre za nevarne odpadke. 
Komunalni občinski inšpektor pa 
je za vse skupaj zvedel v ponedel

jek in dodaja, daje zadeva dokaj 
občutljiva, saj gre za zasebno zem
ljišče, kjer pa le ta nima pravice 
ukrepati. No, začetek je že to, da 
je postopek stekel, in da bo neos-
veščeni lastnik zemljišča, ne gle
de na ka te roko l i i n š p e k t o s k o 
službo, moral čim prej ukrepati, saj 
minulo deževlje m o č n o dviguje 
podtalnico in jo bo v tem primeru 
tudi onesnažilo. 

Andreja Podlogur 

Smeti 7. Rojnika.. na Radensko polje v Kraško jamo 

http://hre7.vestne7.ev
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Jože Vidic 
Po očetovih stopinjah 

Pri Vidičevih na Palici, po do
mače se pri hiši reče pri Mi-
hjavčevih, pod eno streho živita 
in se s trdim delom skupaj prebi
jata skozi življenje dve generaci
ji, tretji rod pa že spoznava, kako 
je v potu trdo prislužen kos kru
ha, ki ga reže tako malo cenjeno 
kmečko delo. 87'-letni oče budno 
spremlja delo svojih, ki jim je zau
pal kmetijo, kolikor pa mu zdrav
je dopušča, tudi sam še kaj posto
ri. Saj je pri hiši vedno premalo 
delovnih rok. 80-letna mati bdi 
nad 7-mesečno Tanjo in poprime 
v kuhinji. Boštjanu je 10, Maji pa 
8 let, a jima je že zaupana večer
na molža krav v hlevu. Mama 
Amalija pa je na lastni koži obču
tila, kaj pomenijo v resnici polna 
usta "slavospevov " materinstvu 
naših politikov, kaj pomenijo slo
gani, naj bi se Slovenke odločale 
za več otrok v družini, saj po izte
ku porodniškega dopusta v lju
bljanskem SCT-ju ni bilo več de
lovnega mesta zanjo... Tako so 
skromni otroški dodatki edini vir, 
ob katerem pravi: "To pa mora 
biti samo za otroke!" 
Ti boš pa doma, so dejali in Jože 
je ostal na kmetiji 
35-letnega gospodarja Jožeta sem 
zmotila pri zidarskem delu, koje 
bilo nekaj mož vpetih v gradnjo 
koritastega silosa, oče pa je bud
no spremljal njihovo delo; bud
nemu očesu opazovalca pa ni os
talo neznano, kako rad bi tudi sam 
poprijel z njimi. 

Kako se človek v mladosti od
loči ostati na kmetiji, sem zače
la pogovor z gospodarjem Jo-
žetom, pa seje že na začetku ne

kako jedko nasmehnil in najprej 
poudaril: "Žal !" , potem pa dejal: 
"Najmlajši sem bil od štirih otrok, 
pa so mi rekli: Ti boš pa doma! 
Uspešno sem sicer končal šolo za 
poklicnega voznika, v s lužbo pa 
nisem šel n ikol i , saj je kmetija 
zahtevala celega č loveka." Sku
paj z gozdom kmetiji pritiče 22 
ha zemlje, polovico je obdeloval
ne. In ker seje odločil ostati na 
kmetiji, je dobro premislil, kaj mu 
je narediti. Svojo dejavnost je 
kanil usmeriti v pridelavo mle
ka. To, pravi, vsaj prinaša meseč
ni dohodek. Zato je leta 1995 iz 
občinskih sredstev, namenjenih 
kmetijstvu, dobil nekaj kredita, 
ki pa gaje moral bojda že nasled
nji mesec po prejemu pričeti od
plačevati in začel z gradnjo hle
va, v katerem ima danes 30 glav 
živine. Okrog 150 1 mleka na dan 
oddajo, a vendar pravi, da je to 
premalo za normalno preživetje in 
nadaljnje vlaganje v kmetijo. Zato 
teži k r azš i r i tv i in p o v e č a n j u 
mlečne črede. "Večino zaslužka 
moramo vlagati nazaj v kmetijo, 
saj drugače ne gre. Živina mora 
imeti zdravo hrano, vitamine in 
vse, kar pritiče, če hočem, da je 
mleko kvalitetno. 
Vedno več je treba vlagati v 
kmetijo 

Zase, p r av i , p l a č u j e tudi po
kojninsko zavarovanje; potem, ko 
seje le to precej podraži lo, pa za 
ženo ne več. Ker enostavno ne 
gre. Zmanjka. Da bi kmetija lah
ko normalno funkcionirala in se 
seveda družina lahko preživljala, 
bi morali ustvariti okrog 400 ti
sočakov mesečnega dohodka. -

To so skrbi, ki tarejo mladega 
gospodarja. Kl jub temu, da se 
delavnik na kmetiji začne ob pe
tih zjutraj in traja do poznih večer
nih ur. Ker je njihova kmetija na 
hribu, se pošali Jože, sosedje v 
dolini najbolje vedo, do kdaj so v 
hlevu. Med počitnicami tudi otro
ka, ker zjutraj lahko poležila in si 
naberela prepotreben spanec. 
Počitnice za Majo in Boštjana 
so domače dvorišče 
Boštjan in Maja ne vesta, kaj so 
počitnice ob morju, kljub temu, 
da sta ob stalni pomoči doma, v 
šoli odličnjaka. Vidičevi ne vedo, 
kaj je to dopust, kaj je praznik. 
N a kmetiji je dan enak dnevu. Ob 
obil ici dela in skrbi pa v Jožetu 
in Amal i j i kot vztrajni zajedavec 
vrta skrb, kaj, če kateri od njiju 
zboli , kaj, če se zgodi nesreča. En 
sam ne bi zmogel vsega dela, od
visni pa so le od tega, kar naredi
jo . Ob tem pa vedno bolj ugotav
lja, kako je tudi mehanizacija že 
iztrošena, potrebna zamenjave. In 
ob vseh teli skrbeh izginja kmečka 
idila, kakršno so slikale "kmets
ke s l ike" . . . 
Vedno in povsod, vsak trenutek 
- delo 
Kako, v slogi živi skupaj več 
generacij, kakšen recept je za 
to, nadaljujem pogovor, pa se 
moji sogovorniki le smehljaje 
spogledajo in povedo za recept.: 
D E L O . 

" K o si doma, odvisen od tega, kaj 
boš naredil, niti ne razmišljaš dru
gače. Tudi oče je vse življenje 
delal, vse svoje "žu l je" vložil v 
kmetijo. S tem sem živel in zato 
vem, da moram nadaljevati." Oče, 
ki je le poslušal naš pogovor, pa 
je resno zaskrbljeno pristavil : 
"Ne vem, če bo šlo tako naprej. 
Slabše čase obetajo kmetom. Z 
vstopom v Evropo še posebej. 
Prav nobene vzpodbude ni čuti
t i . . ." 
Kljub temu pa Jože in Amal i ja 
svoje otroke vzgajata v delu in lju
bezni do zemlje. Vsaka medalja, 
pravi Jože, ima dve plati. In je A 
pokazal na svetlo: otroci rastejo 
ob očetu in materi, ni j i h treba 
zarana buditi iz trdnega sna in j i h 
voziti v vrtec. Niso zaprti med 
štiri zidove, ne utrujata j ih asfalt 
in beton, ne duši j i h onesnaženi 
zrak - Boštjan, Maja in Tanja zna
jo živeti z naravo. . . in ob delu 
čutijo ljubezen s ta ršev . . . 
. . .Jaz pa sem nekaj dni pozneje, 
na drugem koncu naše male Slo
venije uzrla drugo plat medalje: 
nepokošene travnike, na katere že 
bogvedi ko l iko časa ni stopila 
kmetova noga, porjavele trave, ki 
jih bo zdaj zdaj zaraslo grmičev
je stare, o p u š č e n e k m e č k e 
hiše, skozi katerih idilična oken
ca ne pokuka več č loveško živi- • 
jenje... 

Alenka ADAMIČ 

Jože Vidic: Mleko vsaj "prinaša " mesečni dohodek, terja pa veliko 
natančnost. 



Kotiček za kmetijce 

Varno delo z motorno žago 
Delo v gozdu spada med najne
varnejša opravila sploh. Nezgo
de, predvsem pri sečnji, so še vse 
prepogoste. Varnega in učinkovi
tega dela pri sečnji se ne da nauči
ti samo s pomočjo pr i ročnikov. 
Potrebno je i z o b r a ž e v a n j e ob 
konkretnem delu v gozdu in prak
tične izkušnje. Zato je Zavod za 
gozdove Slovenije, Krajevna eno
ta Škoflj ica-Grosuplje v mesecu 
maju v sodelovanju s Kmetijsko 
svetovalno s l u ž b o in Strojnim 
k rožkom organiziral dvodnevni 
tečaj za lastnike gozdov, na temo 
"varno delo z motorno žago". 
Tečaja se je udeleži lo 15 lastni
kov. P rak t i čno izvajanje zlatih 
pravil varnega, ekonomičnega ter 
človeku in gozdu prijaznega dela 
so vodi l i inštruktorji iz Srednje 
gozdarske in lesarske šole Postoj
na. 
Prvi dan tečaja seje odvijal v sej
ni sobi Kmetijske zadruge Gro
suplje. Tečajniki so se seznanili z 
delovanjem, vzdrževanjem, čiš
čenjem, brušenjem motorne žage, 
nastavitvijo teka motorja ter po
membnost jo uporabe osebnih 
zašči tnih sredstev, kot so: čelada 

z zašč i tno mrež ico za obraz in 
glušniki , rokavicami in primerno 
delovno obutvijo. Spoznali so tudi 
t.i . gozdarske zaščitne hlače, ki 
imajo v hlačnicah in na trebušnem 
delu vš i to posebno tkanino iz 
umetnih vlaken. Ta ob morebit
nem urezu blokira verigo motor
ne žage in s tem prepreči poškod
bo. I n š t r u k t o r j a sta posebno 
pozornost namenila tudi nepravil
ni izbiri olj za mazanje verige in 
pripravo mešanice , ki povzroča
jo nepotrebno obremenitev gozd
nega ekosistema, nas samih in lo
kalnih vodnih virov. Z uporabo 
okolju manj škodljivih rastlinskih 
olj, npr. "verigol" in specialnih olj 
za motorne žage, ki omogočajo 
uporabo dvoodstotne pogonske 
mešanice , te obremenitve mnogo 
zmanjšamo. Ob zaključku prve : 

ga dne, so si tečajniki pod stro
kovnim vodstvom inštruktorjev 
pripravili svoje motorne žage za 
delo tako, daje bilo naslednji dan 
z njimi veselje delati. 
Praktični del tečaja je naslednji 
dan potekal v Medvedic i pri Ve
l ik ih Lip!jenih. Udeleženci so se 
razdelil i v tri skupine tako, da je 

Osebna gozdarska zaščitna oprema je poleg znanja in izkušenj 
pogoj za varno in učinkovito delo v gozdu. 

bilo prakt ično delo bolj uč inko
vito. Pokazalo seje, da se kljub 
izkušenosti tečajnikov pri delu v 
gozdu, lahko naučijo še marsikaj 
novega. Še posebej, kar se tiče 
varnosti, in s tem odkrivanje in 
prepoznavanje skritih nevarnos
t i , k i pretijo pri delu v gozdu. 
Zelo pomembna pa so bila tudi 
navodila in opozorila inštruktor
jev na pravilno držo telesa, na-
slanjanje žage na deblo ali kole
no pri kleščenju, pravilen prijem 

vodilnega ročaja motorne žage , 
pomembnost pravilnega zaseka 
in podžagovan ja dreves i p d . . . . 
Tečaj smo zaključil i ob anketi in 
podelitvi potrdil o opravljenem 
tečaju v gostilni Pri Vodičarju. 
Dobra hrana in ž lahtna kapljica 
pa sta še dodatno pripomogla k 
vese lemu in vedremu razpo
loženju. 

Zavod za gozdove Slovenije 
KE Škofljica-Grosuplje 

Milan Podlogar ing. gozd. 

Predstavitev kmetijskih strojev 
Dobrepolju 
Strojni krožki dobivajo vse več
ji pomen 
E n a od de javnos t i s t rojnega 
krožka, ki deluje v okviru občin 
Dobrepolje, Grosuplje in lvanč-
na Gor ica že od leta 1994, je vsa
koletna predstavitev kmetijskih 
strojev v eni od občin. Letos je 
bila na vrsti občina Dobrepolje, 
kjer ima krožek kar precej svojih 
članov. Predstavitev, bila je v ne
deljo, 26. juli ja, je zbudila vel i 

ko zanimanje tako med člani kot 
med ostalimi občani , ki se zani
majo za kmetijsko dejavnost. 
" M i s l i m , da so take predstavitve 
primeren način, da pokažemo, s 
kakšnimi stroji smo člani strojne
ga krožka pripravljeni nuditi us
luge in kakšne prednosti in ugod
nosti se ponujajo č lanom," je de
jal njihov predsednik Janez Grum. 
Govor i l je tudi o pravilih pri obli
kovanju cenika, ki ga vsako leto 

sprejmejo člani na občnem zbo
ru, izvajalci pa so ga dolžni upoš
tevati. Predstavil paje tudi ostale 
dejavnosti, k i j i h izvajajo v okvi 
ru strojnega krožka. Med drugim 
so v letošnjem letu izvedli vrsto 
predavanj, tečajev in strokovno 
ekskurzijo na Bavarsko. 
Delovanje k rožka je pozi t ivno 
ocenil tudi župan občine Dobrep
olje Anton Jakopič, ki je prav tako 
omenil pomen "prave kalkulaci
je" med izvajalci in koristniki 
njihovih uslug in dodal, daje še 
pred nekaj leti prevladovalo pre
pričanje, da bi lahko delali s so
dobnimi stroji na majhnih kmeti
jah. Praksa pa je pokazala, da se 
z medsebojnimi uslugami poceni 
proizvodnja in zmanjša potreba 
po nabavi las tn ih strojev. 
Združevan je in sodelovanje na 
tem področju paje tudi evropska 
zahteva, kamor se vključujemo. 
Po blagoslovitvi strojev so spre
g o v o r i l i tudi p r e d s t a v n i k i 
proizvajalcev, sicer pa so gledal
ci imeli priložnost videti tudi ne
kaj demonstracij razstavljenih 

strojev, kot so bi le na jnove j še 
traktorske nakladalke in obrezo
vanje parkljev pri kravah. Za bolj
še r a z p o l o ž e n j e ob ogledu je 
poskrbela z igranjem Godba D o 
brepolje in A k t i v kmečkih žena s 
postrežbo domačih dobrot. 
Predstavitev je potrdila besede 
predsednika Janeza Gruma, daje 
krožek pomemben tudi z vidika 
d ružen j in sodelovanja ter i z 
menjave izkušenj med kmetoval
ci treh občin. 

M.S. 

Nekaj vaših 
zanimivih 

prispevkov bo žal 
moralo počakati na 
oktobrsko številko. 
Nove prispevke pa 
oddajte najpozneje 
do 30. septembra. 



Zdravnik svetuje 

Nekaj novic iz 
Zdravstvenega doma Grosuplje 
Dragi naši bralci , o vseh polet
nih boleznih in poškodbah smo 
že govor i l i , pa sem se odloči l , da 
vas seznanim, kaj se trenutno 
dogaja v Zdravstvenem domu 
Grosuplje. 
Kot verjetno že veste, so obč in
ski svetniki končno sprejeli re
balans p ro računa in tako so se v 
n a š e m zdravstvenem domu pr
ičela obnovitvena dela v kotlov
n ic i , k i nam je služila skoraj štir
ideset let. Zato bo občasno priš
lo do ropota in večje zasedenos
ti parkir išč , za kar vas prosim, da 
vzamete na znanje z razumevan
jem. 

T i s t i , k i ste zadnje ča se imel i 
opravke v naši hiši , ste opazi l i , 
da imamo okence za informaci
je, kjer lahko izveste vse, kar vas 
zanima, prej ali slej pa boste pri 
okencu dobi l i tudi š tev i lke za 
pregled pri zdravniku. Novo bo 
tudi to, da boste tisti boln ik i , ki 
boste rabili le recept brez preg
leda, le tega lahko naročali kar 
po telefonu in j i h potem dvigni l i 
pri okencu za informacije. 
Se to naj vas opozorim, da bodo 
od sredine septembra dalje ob
časno delale vzporedno tri am
bulante in se bo s tem lahko moč
no skrajšalo čakanje v čakalnic i , 

seveda pa vas bom prosil , da bo
ste nekateri spremenili svojega 
osebnega zdravnika in se regist
rirali pri zdravniku, ki bo na novo 
pričel delati. Zagotavljam vam, 
da bo novi zdravnik prav tako 
kober strokovnjak, kot vaši "sta
ri l jubljenci". 
Brž, ko bomo uspeli kupiti novi 
ultrazvok, bomo pričeli opravl
jati vso u l t razvočno diagnostiko 
in tako vam bo marsikatera pot v 
Ljubljano prihranjena. 
Seveda pripravljamo tudi še kaj 
drugega, o tem pa drugič , za da
nes le še lep pozdrav, 

Dr. Janez MERVIČ 

OBRTNA CONA GROSUPLJE 

Informacije: 
I M O S d . d . 

Dunajska 56, 
Ljubljana 

tel.: 17 33 366 
17 33 329 

faks: 17 33 315 

V Grosuplju smo pričeli z gradnjo kompleksa osmih 

različno velikih trgovsko-obrtno-poslovnih objektov, 

v katerih so možne različne dejavnosti 



Sport in rekreacija 

Tjaša ve, da je doma na Grosupljem 
Tjaša j c prikupno dekletce, ki se 
n o č e v n i č e m e r razl ikovat i od 
svojih sošolk. Razen v tem, daje 
njen delavnik ponavadi bolj na
trpan in daljši od delavnika nas, 
odraslih, ki hodimo v s lužbo. 
Kako se je pravzaprav znašla na 
preprogi in med rekvizit i r i tmič
ne gimnastike? 
Tjašina mamica pripoveduje, Tja
ša pa njene besede spremlja z živi
mi očki , da je bila že od malega 
zelo živ otrok, polna energije, 
zato jo je bilo treba nekako za
posliti , šola, zato so j i starši za
poslitev poiskal i v rekreacijski 
gimnastiki. Tu pa je vaditeljica 
opazila njeno nadarjenost/Tako je 
Tjaša v drugem razredu O Š zače
la trenirati r i tmično gimnastiko v 
Špor tnem društvu Partizan M o s 
te v Ljubljani. Tu pa so se začele 
tudi večje obveznosti staršev, saj 
jo je bilo treba vsak dan voziti na 
trening v Ljubljano in domov. 
Tjaša pa ima poleg nadarjenosti, 
vztrajnosti in trdne volje, skrbnih 
staršev, tudi to srečo, da ima ba
bico v Ljubljani. Če bi nje ne bilo 
in njene pomoči , bi najbrž ne sta

la na zmagovalnih s topničkah v 
ritmični gimnastiki. O d 3. razre
da dalje Tjaša obiskuje O Š Vod-
mat v Ljubljani, da se lahko vsak 
dan po pouku odpelje v Šiško na 
trening, ob pol petih popoldne pa 
se z mamico vračata domov. Se
veda pa mora na trening tudi ob 
sobotah, saj njen urnik med ted
nom zahteva po 3 ure, ob sobo
tah pa 4 ure treninga. 
Vendar pa, sta poudaril i obe z 
mamico, še vedno šola ostaja na 
prvem mestu. Šport je za zaposli
tev, zalo, daje otrok pod kontro
lo, v dobri družbi , če pa so uspe
hi , je to le še pika na i . In vendar 
ne gre prezreti, daje 12-letno de
kletce svoje otroštvo zapisalo rit
mični gimnastiki. K o mi pokaže 
svoje rekvizite, lepe drese in ko 
se končno spomni še na medaljo, , 
pa sredi sobe spretno naredi 
" špago" , zažari v vsej svoji otro
ški sreči. Kljub vsemu pa ima še 
čas za svoje najljubše igračke, za 
prijateljice. K o jo v pogovoru 
vprašam, ali ima še stike s sošol
kami, ki j ih je morala zapustiti v 
grosupeljski šoli, postane nenado-

Za šahiste ni počitnic 
Med poči tnicami šahisti Grosup
ljega niso mirovali . Najbolj ak
tivna je bila prav gotovo Ana Sre-
brnič. Konec junija je odpotova
la z ekipo Nove Gorice na evrop
ski ženski pokal v Nemči jo . De
kleta so se dobro borila in zapus
tila pr izorišče z častnim rezulta
tom. V svoji predtckmovalni sku
pini so bile tretje za ekipama iz 
Romunije in N e m č i j e ter pred 
ekipo iz Grčije. 
Neposredno po tem tekmovanju 
seje začel v Ljubljani velik odprt 
mednarodni turnir z preko sto 
udeleženci . Na tem turnirju je so
delovalo veliko število šahistov 
iz Grosupljega. Taki turnirji so 
lepa pri ložnost za amaterje, da se 
pomerijo z profesionalci in oku
sijo, kaj je pravi turnirski šah. 
Predvsem je to pri ložnost za mla
de, da se kaj naučijo, rezultati pa 
so v drugem planu. Kljub temu bi 
veljalo omeniti prvo mesto Ane 
Srebmič v konkurenci mladink in 
drugo mesto med članicami. Mar
sikateri grosupeljski šahist pa je 
na tem turnirju lahko spoznal, da 
igranje lurnirskih partij ni enako 
igranju h i t ropoteznih partij v 
gost i lniškem vzdušju. 
Konec jul i ja je bilo v Murecku v 

Avstriji mednarodno mladinsko 
prvenstvo Štajerske, na katerem 
je sodelovalo več kot 100 mla
dih igralcev iz osmih držav. 
Tekmovali so v dveh skupinah 
do 12 let in do 18 let ne glede na 
spol. V skupini do 12 let seje 11-
letni Marko S rebmič uvrstil na 
zelo dobro tretje mesto. V grupi 
starejših pa je Ana Srebmič za
sedla 6. mesto v absolutni konku
renci in 2. mesto v ločeni razvrs
titvi do 14 let, kar je bil glede na 
konkurenco zelo lep dosežek. 
" Š a h o v s k a ekipa S r e b r n i č " je 
počitnice zaključila z nastopom 
na odprtem mednarodnem turnir-
ju ob Bla tnem jezeru na M a 
džarskem. Na turnirju je bila lepa 
konkurenca igralcev iz vzhodnih 
držav, predvsem iz Romunije in 
Ukrajine. C i l j ude ležbe na tem 
turnirju je bilo predvsem igranje 
partij z močnejšimi igralci in na
biranje izkušenj. A n a je odigrala 
kar 8 partij proti igralcem z med
narodnim ratingom. Z doseženim 
izkupičkom (3,5 točke) seje krep
ko približala osvojitvi mojstrske
ga naslova. Do tega dosežka jo 
loči le še en podoben rezultat, kar 
je realno dosegljivo do konca le
tošnjega lela oziroma na svelov-

ma odraslo, resno dekle: "Saj ne 
moreš prijateljic takoj zapustiti, 
četudi greš drugam!".. . Ko bi se 
odrasli učili od otrok! 
Kot vsi mladi športniki pa ima 
tudi T jaša kdaj kr ize . Pridejo 
t r enu tk i , ko se "zag re j e " za 
kakšno drugo dejavnost. Tedaj pa 
nastopi vzgoja s t a r šev : saj ne 
moreš dopustiti, da bi otrok delal 
nekaj časa eno, potem drugo stvar 
- na koncu pa iz vsega nič ni! 
Skozi krize morajo starši pamet

nem prvenstvu mladih. 
Med letošnjimi počitnicami je bil 
precej aktiven tudi 10- letni Jure 
Zorko, ki seje tudi odločil za nas
top na svetovnem prvenstvu. 
Svoje izkušnje je nabiral na Lju
b l janskem odpr tem tu rn i r ju , 
udeležil se je tabora mladih šahis
tov na Blokah ter dvoboja mla
dih šahistov Avstrijske Koroške in 
Notranjske kjer seje dobro boril 
z svojim 12-letnim nasprotnikom 
(1:1) 
I O-lelni Jure in 14 -letna A n a se 
sedaj pripravljata na nastop na 
svetovnem prvenstvu mladih v 
Španiji , kamor odpotujeta konec 
oktobra. Zaže l imo jima na tem 

no z otrokom. Tudi Tjaša j i h je 
imela. Deklice začnejo ponavadi 
s treniranjem ri tmične gimnasti
ke pri šestih letih, Tjaša je začela 
pri devetih. To, da j i h je sedaj 
"ujela" v znanju in sposobnostih, 
najbrž pove dovolj, kol iko trde
ga del je bilo potrebnega. 
Ob vsem tem pa je Tjaša deklica, 
ki j i jc vredno prisluhniti in jo 
prijetno gledali na tekmovalnem 
odru. 

Alenka ADAMIČ 

prvenstvu čim več uspeha. 
N a tem mestu bi omeni l , da je 
živl jenje š ah i s tov Grosupljega 
precej neorganizirano. 
Klub nima primernega prostora 
za delovanje , saj p i v n i c e p r i 
Rusu , k i s icer p r i jazno gost i 
šahis te , ne moremo šteti za pri
merno zbira l išče mladih. Dejav
nosti z mladimi so p r e p u š č e n e 
iznajdlivosti in iniciat ivi s taršev 
oziroma mentorjev. Seveda pa si 
šahovskega kluba brez organizi
ranega dela z mladimi ne more
mo predstavljati. Za večji napre
dek bo na tem področju potreb
no nekaj ukreniti. 

Vojko SREBRNIČ 

Dvoboj Ane Srebrnič in Grkinje Spirove na evropskem pokalu. 



Sport in rekreacija 

TJASA SEME, obetavna mlada športnica 
Prvi v ikend v mesecu juniju je v 
Be l i Stalini v Bolgari j i potekal 
mednarodni turnir v športni rit
m i č n i g imnas t ik i " Z l a t i o b r o č 
98", ki velja za neuradno kadet
sko svetovno prvenstvo, saj se ga 
udeleži jo mlade predstavnice iz 
mnogih držav sveta. Že peto leta 
zapored sodeluje na tem turnirju 
tudi slovenska ekipa. Letos je za 
reprezentanco Slovenije nastopi
la zelo mlada obetavna T J A Š A 
Š E M E iz Grosupljega, k i trenira 
v Š p o r t n e m d r u š t v u Par t izan 
Moste v Ljubljani, pod vodstvom 
priznane strokovnjakinje iz U z -
bekistana Gulje Avkhadijeve. 
Tjaša trenira šele tri leta, v tem 
času pa je nastopila na ve l iko 

mednarodnih in domačih tekmo-
vanjih in dosegla š t ev i lne us
pehe: 
• Mednarodni turnir "Plzen 97" 
- 1. mesto ekipno, 3. mesto po
samezno 
• Mednarodni turnir v N i t r i -
2. mesto 
• Novoletni pokal Moste 97 -
2. mesto 

N a l e t o š n j e m D r ž a v n e m pr
venstvu v ŠRG je v kategoriji ka-
detinj osvojila svoj prvi naslov 
državne prvakinje in se tako za
nesljivo uvrstila v reprezentanco 
Slovenije za turnir v Bolgari j i . 
N a turnirju v Be l i Slatini se je 
pomerila s 50 tekmovalkami iz 
17 držav. Ne glede na svojo mla

dost in ne izkušenos t , seje 
dostojno borila z leto sta
rejšimi tekmovalkami inje 
osvojila odl ično 23. mesto. 
Ob tej priložnosti bi se radi 
zahval i l i tudi sponzorjem 
in donator jem, k i so j i 
omogoči l i odhod na to do
slej njeno največje tekmo
vanje. To so: Obč ina Gro
suplje, Avtotransporti 
Lado Kastelec, Pil In
ženir ing in Obad. 
Tudi v naslednjem letu se 
bo T j a š a po tegova la za 
nastop na tem tekmovanju 
in že l imo si , da se bo tam 
borila za uvrstitev med de
seterico najboljših. 

Ob dnevu slovenske policije 
Turnir PP M N Z RS v malem 
nogometu 
Špor tno društvo 92 Grosuplje, ki 
deluje na P o l i c i j s k i postaj i 
Grosuplje, je dne 27.6.1998 ob 
dnevu slovenske policije organi
z i ra lo turnir po l i c i j sk ih postaj 
M N Z R Slovenije, katerega so se 
udeleži le ekipe polici jskih postaj 
iz vseh uprav za notranje zadeve, 
razen Uprave za notranje zadeve 
M u r s k a Sobota. Š t i r i i ndva j s e t 
ekip je bilo razdeljenih v osem 
skupin. 
V lepem vremenu je bilo na dveh 
igriščih odigranih kar 36 tekem, 
na katerih je bilo veliko lepih po
tez in tudi golov. M e d najboljših 

osem ekip so se uvrstile ekipe PP 
Celje, PP Tržič, P M P Rogaška 
Slat ina, PP Ljubljana Vič , P P 
Trbovlje, PP Lenart, P M P Met l i 
ka in PP Piran. 
Končni vrstni red je bil nasled
nji: 
1. mesto PP Trbovlje, 
2. mesto PP Piran, 
3. mesto PP Tržič, 
4. mesto P M P Rogaška Slatina. 
Prve tri uvrščene ekipe so dobi
le pokale za osvojeno mesto, eki
pa PP Trbovlje pa še prehodni 
pokal. Pokal za fair play pa je do
bila ekipa PP Kamnik . 
Pokale so dobili še: najboljši vra
tar A l e n Tomažin ( P M P M e t l i 

ka), na jbol jš i strelec B o ž i d a r 
Skrbiš - 7 golov ( P M P Rogaška 
Slatina), najboljši igralec Sebast-
jan Mrak (PP Piran). 
Špor tno druš tvo 92 Grosuplje je 
del zbranih sredstev namenilo v 
humanitarne namene in sicer del
avcem P M P B o v e c : M a t j a ž u 
Černuta , Borisu Zorku, Danijelu 
Karbi , Mi lanu Kolet iču, in Dar
j i Cuder. 
Pri organizaciji so nam na razne 
n a č i n e p o m a g a l i : G o s t i n s k a 
oprema Slemenjak Grosupl je , 
Dnevni bar Amazonka Grosup
lje, Yucca d.o.o. Ljubljana, Obči
na Grosupl je ,OŠ Louis Adamič 
G r o s u p l j e , R a d i o Z e l e n i va l 

Hamburger v Grosupljem 
V oddaji O D K L O P na kanalu A 
je bilo prebrano pismo neznane
ga š o l o o b v e z n e g a otroka brez 
očeta , k i živi z brezposelno ma
terjo in še Z enim mlajš im bra
tom; ta t r i č l a n s k a d r u ž i n a se 
mora preživljati z m e s e č n o soci
alno podporo, z ušivimi dvajse
t imi t i sočaki . Otrok se je obrnil 
na oddajo Odklop s prošnjo , da 
mu pomagajo z akcijo pomoči za 
preživet je . V humanitarni akciji 
seje nabralo od prodanega ham-
burgerja za socialno o g r o ž e n o 
družino lepih 295.530 slovenskih 
tolarjev. Organizatorju kakor tudi 
prireditelju take humane akcije 
gre vel iko priznanje za tako iz
v i rno č l o v e k o l j u b n o gesto in 
vsestranska pohvala in podpora 

z željo, da bi s takimi gestami na
daljevali in se še večkrat spom
ni l i na socialno o g r o ž e n e dru
žine , ki jih je pri nas na žalost iz 
dneva v dan več. 
Ža los tno otrokovo pismo, kate
rega je povezovalec med oddajo 
prebral, je marsikaterega gledal
ca pretreslo tako, da se človek 
uprav ičeno vpraša, kaj je z dru
gim č lenom naše ustave in komu 
sploh le še služi socialna država. 
K o sledim prebiranju tega pisma, 
ne morem prezreti stavka: "Od
ločil sem se, da sem zaprosil 
predsedniške kandidate, kakor 
tudi predsednika vlade, da mi 
pomagajo s po 1.000,00 (tisoč) 
tolarji, da si bom kupil tople 
zimske čevlje. Pet od njih mi je 

poslalo 8.000,00 sit in tako sem 
si lahko kup i l tople čev l je za 
zimo. Žal pa moram napisati, da 
mi predsednik d r ž a v e K u č a n , 
kakor predsednik vlade Drnov
šek nista nič odgovorila in nič 
poslala." 

M i s l i m , da komentar res ni potre
ben. Iz. pisma obupanega otroka 
prebereš vse. V imenu 1.550.775 
voli lnih upravičencev je predsed
nika države , očeta naroda, v o l i 
lo 578.925 volivcev Kar tretjina 
v o l i l n i h u p r a v i č e n c e v je torej 
vol i la č loveka, katerega so pol
na usta humanosti do soč loveka , 
a za ubogega otroka, ki naj bi bil 
temelj slovenske prihodnosti, ni 
našel 1.000 sit davkop lačeva l s -
kega tolarja. Predsednik vlade, ki 

Grosuplje, Reševalec d.o.o. L ju 
bljana, P G D Grosuplje, Av to 
transporti Kastelec Grosupl je , 
Omaplast Grosuplje, G - M & M 
d.o .o . B r v a c e , M a g r o z . o . o . 
Grosuplje, P i l inženi r ing d.o.o. 
Grosuplje, B i l e Špica Škofljica, 
Gramat G r i l Grosuplje, Avtoser-
vis Prp ič Grosuplje, Avto hiša 
Čubej Grosuplje, H i - Po d.o.o. 
Grosupllje, G r u m in družben ik 
k . d . G r o s u p l j e , A v t o p r a l n i c a 
G o r š i č Grosuplje, l l i g i s d.o.o. 
Grosuplje, Avtoklepar Meg len 
M a l i Vrh pri Šmarju , Trgovina 
Suzana G r o s u p l j e , R i b a r n i c a 
Poreber Grosuplje in drugi. 

Danilo ŠKOF 

Pisma bralcev 

mu je oč i tno večja skrb ščititi in 
prikr ivat i mahinacijc s tajnimi 
nezakonitimi dokumenti, od ka
terih seveda imajo nesporno ko
risti le varovani izbranci, tudi ni 
prisluhnil ubogemu fantiču in mu 
podaril moj - naš novčič . 
Na tebi, s p o š t o v a n i prijatelj, 
dragi gledalec "Odklopa" pa 
je, da sam oceniš in razmis l i š , 
kdo je "oče" slovenske države 
in kdo je gospodar vlade. Sam 
ugotavljam, da sta na č e l u 
moje države žal č loveka , kate
rima je le malo mar za social
no ogroženega malega č loveka. 
Prebrano pismo obupanega otro
ka v oddaji "Odklop", 30.6.1998, 
le potrjuje mojo ugotovitev. 

Milan MUHIČ 



Vsoju repatice 

TEREZIJANSKI IN JOZEFINSKI KATASTER 
Po nemirnih stoletjih na Kranjs
kem in preostal ih avs t r i j sk ih 
d e ž e l a h , so se p o č a s i z a č e l e 
uveljavljati nove reš i tve . Ze lo 
pomembne korake za spremem
bo odnosov v družbi so naredili 
pri urejanju lastnine in kartogra
fije: 
1669 in 1673 - je cesar Leopold 
I. izdal patenta, ki sta zahtevala, 
da oddajo samostani poroči la o 
gospodarskem stanju. Vsakršen 
promet z nep remičn inami brez 
vednosti oblasti je bil prepove
dan. 
1684 - Janez Vajkard Valvasorje 
izdelal Zemljevid Kranjske. 
1744 - je bila objavljena do tak
rat najpodrobnejša Dcžclopisna 
karta Vojvodine Kranjske v me
r i lu 1:111.000, ki jo je narisal 
s t i sk i men ih in v i š n j e g o r s k i 
meščan Janez Dizma Florjančič. 
1746 - 25. junija je Marija Tere
zija izdala Patent o ustanovitvi 
deželne deske za Koroško, s ka
tero so pridobili izkušnje za na
daljnje delo v d rug ih j u ž n i h 
deželah. 
12. avgusta - Z novim Patentom 
za davčno in katastrsko obnovo 
je bila napovedana izdelava no
vega katastra. Deželna komisija 
na Kranjskem je dobila za izdel
avo na voljo le dobra dva meseca 
časa, na kar seje pritožila. Delo 
je nato počas i napredovalo. Iz 
popisa je bilo mogoče ugotoviti 
nosilec pravnih pravic do zemlje, 
uporabo zemljišča v štirih osnov
nih kulturah, napoved dohodka in 
podložniške obveznosti. Velikost 
njiv je bila ocenjena na podlagi 
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Najstarejši katastrsko-topografski načrt v grosupeljskem prostoru 

p o v p r e č n o posejanega žita. Po 
številu spravljenih vozov sena in 
otavc je bila ugotovljena velikost 
travnikov, gozd pa so ocenili na 
podlagi dnevnega dela v gozdu. 
V obrazec A so vpisovali domi-
nikalno posest, ki jo je obdelova
la zemljiška gospoda. V obrazec 
B so bi l i vpisani njihovi vinogra
di. V obrazec C so bi l i vpisani 
gospoščinski mlini in drugi obra
ti na vodni pogon ter r ibniki . V 
obrazcu D pa so bi l i vpisani po
datki o dohodkih gospodstva za 
vse pod ložn i ške obveznosti po 
vaseh in za vsakega podložnika 
posebej. V ta obrazec so vpisovali 

G R O S U P L J E 
Po zelo ugodnih cenah Vam nudimo: 

lltL 7 modelov športnih copat 
jogglng £11$^ 1n 

^posamezne š tev i lke 
trenirk 1n art ik lov, 
ki se opuščajo iz 
programa trgovine 
A k . c i . j a v e l j a d o r a z p r o d a j e z a l o g 

tudi vse izdatke. Za kmečke na
povedi so bi l i izdelani obrazci E 
(kmečka zemlja), F (mlini in dru
go) in G (desetine in druge dajat
ve). Tako jc deželna administra
cija lahko med seboj primerjala 
fevdalno in kmečko posest. 
1756 - Tega leta je bil dokončno 
izdelan terezijanski kataster. 
1763-1787 - je bi l v veliki tajnosti 
narejen Jožcfinski vojaški zemlje
vid s topografskimi opisi. 
1767 - Izdanje bil Patent o delitvi 
zemljišč, ki se ni prijel, zato gaje 
vlada zamenjala z novim zako
nom. Delitve so najprej opravili na 
skupnih pašniških površinah, poz
neje pa tudi na obdelovalnih in 
gozdnih površinah. Z ukrepi so bili 
kajžarji precej prikrajšani pri paši. 

1770 - V monarhiji so uvedli hiš
ne številke, s katerimi so imeli pre
gled tudi nad splošno vojaško ob
veznostjo. 
1771 - Razglašen je bil terezijan
ski gozdni red. 
1781 - je cesar Jožef II. odpravil 
osebno nesvobodo podložnikov. 
Odslej j i m ni bilo treba prositi za 
poroko, otroci so lahko odšli svo
bodno z njihove zemlje na primer 
v uk k obrtniku, trgovcu ali morda 
celo v šolo. 
1785 - 20. aprila - Jožcfinski ka
taster je izpopolnil terezijanski 
kataster. Poleg Višje komisije v 
deželi so delovale še dve vrsti ko
mis i j : podkomis i ja na Krajsu 
(okraju) in komisije v soseskah. 
Lokalno komisijo je vodil pred

stavnik gosposke, izvedbo meritev 
pa so izvajali vaški odborniki z 
županom na čelu. Na podlagi last
ništev so najprej ugotovili območje 
(novo nastajajoče) katastrske obči
ne, ki so ga po domačih imenih 
razdelili na ledine. Za pravilno 
ugotovitev meje katastrske občine 
so sodelovali tudi predstavniki so
sednjih katastrskih občin. Pri izme
ri posamezne parcele je moral so
delovati lastnik, ali njegov prav
nomočni zastopnik. Meritev je bila 
izdelana s predpisanim orodjem. 
Poleg vrsto sistematično nastavl
jenih obrazcev za izdelavo popisa 
in izračun donosa zemljišč so se 
prvič pojavili posestni listi. Kljub 
obš i rn im merjenjem jožef inski 
kataster še ni imel prave grafične 
predstave. Katastrski operat je hra
nil župan, pozneje pa so ga imeli 
na ogled tudi v župniščih. Rok za 
izdelavo katastra je bil oktober 
1785, a so se dela (spet) zavlekla 
do leta 1789. V uporabi je bil nato 
le do konca aprila 1790 leta. 
1804 - Premožnejši lastniki so si 
izdelovali že prave katastrske nač
rte za svojo posest, vendar so bili 
to le posamezni grafični otoki, na 
katerih so preizkušali tehnike risa
nja, ki so j i h nato izpopolnjene 
uporabili v franciscejskem katast
ru. Tako jc graščak Blagaj naročil 
leta 1804 situacijsko topografsko 
karto gradu Boštanj. 

Jože Miklič 
Prihodnjič 
F R A N C I S C E J S K I K A T A S T E R 
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Kotiček za upokojence 

95 - letna Karolina BOH, 
najstarejša G ros u pel j čanka 
Rojcnajebi la 8. septembra, dav
nega 1903. leta velikemu kmetu 
b l i z u P red jamskega gradu v 
družini z dvanajstimi otroki. Pri 
16. letih se je zaposlila kot pro
dajalka kruha pri Dol inar ju v 
Ljubljani. Poroči la se je pri 25., 
živela v Slovenski Bis t r ic i , Bo-
gojni in po drugi svetovni vojni 
na Grosupljem. 

Poznamo jo kot drobceno in b i 
stro gospo, k i že nekaj let hodi s 
pa lčko po vsakdanjih nakupih. 
Dobro se spominja mladosti, star
šev, življenja v Avstroogrski mo
narhiji ter časa med prvo in dru
go svetovno vojno, nato stare Ju
goslavije ter druge svetovne voj
ne, ki j i je z italijansko okupacijo 
vzela dom v Predjami. 
Preživela je moža in dva sinova; 
živi sama v bloku na Stranski poti 
1/B, nad K l u b o m upokojencev. 
O d le tošnjega junija skrbita za 
njeno vsakodnevno kosilce pod
jetje Tabor, natančneje restavra
cija Rus in naše društvo. Prvo j i 
kosilo poklanja, v D U pa skrbi
mo, da ga dobi na dom in da ga 
zaužije. Živi skromno. Sprejelaje 
našo nevsiljivo skrb, navadila se 
naju je - kosilo j i nosiva menjaje 
s predsednico komisije za zdravs
tveno in socialno delo v D U Lojz-
ko Potrpin. Ne boji se več, da jo 
bova na silo spravili iz njenega 
stanovanja. Dovol i nama, daj i kaj 
malega tudi počist iva. Odpeljali 
svajo na Brezje in na Brvace, kjer 
ima majhen, nekoč skromno ob
delan vrtiček. 

Zamaknjeno je sedela pred tro
nom Marije Brezjanske in s tre
s o č i m , a z v o k i m sopranom je 
presunljivo lepo zapela Zdravo 
Mari jo, kot so jo peli v njenem 
otroštvu. Stožilo se j i je po mla
dosti in domači cerkvi, kjer daje 
Žalostna mati božja še lepša od 
Brez j anske . K o bo popus t i l a 
vročina, jo bomo peljali v rojstni 
kraj. 

V D U smo j i ob jubileju pripravi
li skromno slovesnost. Zahvalju
jemo se gospodu županu in Obči
ni za moralno in finančno podpo
ro društvu, vodstvu podjetja Ta
bor in vsem delavkam, ki na raz-
deljevalni liniji gost išča Pri Rusu 
ljubeznivo pos t reže jo darovani 
obrok, pa tudi stanovalcem bloka 
na Stranski poti 1/B, k i j i prijaz
no odpirajo vrata. 

Naše poletne aktivnosti 
V jul i ju se je 36 članov odzvalo 
povabilu na srečanje z gospo mag. 
Janjo Jeršin. V prijetnem in stro
kovno poglobljenem pogovoru 
smo imel i p r i l ožnos t spoznati 
načine lastne skrbi za boljše vsa
k o d n e v n o p o č u t j e , nego in 
vzdrževanje psihofizične kondici
je. Izobraževalni program, kot ga 
je oblikovala vodja skupine za to 
dejavnost, g. Ema Potokar skupaj 
s komisijo za zdravstveno delo, 
delo s poverjeniki in vodstvom, 
je bil izjemno dobro sprejet. Po
novil i ga bomo, kolikor bodo še 
želje med našimi člani. 
Pet članov predsedstva društva je 
pobelilo društvene prostore, s či
mer smo prištedili 30 tisočakov, 
kolikor bi stalo delo, če bi morali 
najeti delavca. Zahvaljujem se 
j i m v imenu vsega članstva. 
Na Grossglokner . . . 
19. avgusta je 100 članov našega 
društva doživelo bližnje srečanje 
s pravim ledenikom. B i l i smo na 
Grossg lokner ju ; prevzet i nad 
mogočnostjo in lepoto smo se tudi 
p o š t e n o oh lad i l i sredi najbolj 
vročega poletja v tem stoletju. 
29. avgusta je bilo 50 članov na 
srečanju koordinacije, to je nova 
- leto dni stara oblika povezave 
šestih D U bivše občine Grosup
lje. Letos ga je organiziralo D U 
Stična. Srečanje je bilo posveče
no čebelar jem - upokojencem, 
predvsem zato, ker je to zdrava, 
koristna in nekdaj zelo razširjena 
dejavnost, primerna za upokojen
ce. Žal pa je bilo zaradi stiske s 
prostorom števi lo ude l ežencev 
omejeno. V kulturnem programu 
je nastopil ženski pevski zbor z 
dvema narodnima pesmima. To je 
bil že naš peti javni nastop. Dra
gica Zakrajšek je predstavila svo
jo novo pesem Nova moč. 
Upamo, da bo vodstvo obč ine 
podprlo tudi srečanje predsedni
kov D U in komisij za socialno in 
zdravstveno delo v društvih Do
lenjske in Bele Krajine, ki gaje 
letos dolžno organizirati grosu
peljsko d r u š t v o upokojencev. 
Vemo, da ga bomo uspešno izved
li v sodelovanju s strokovnjaki 
Centra za socialno delo, Zavoda 
za zdravstveno zavarovanje, K a -
ritasa, Rdečega križa, Zdravstve
nega doma in Doma s ta re j š ih 
občanov Grosuplje in seveda s 

p o m o č j o vodstva in donacije 
občine. 
Udeleži l i se bomo seminarja o 
pomenu in načinih hrambe društ
vene dokumentacije; organizirali 
bomo izlet v Savinjski gaj in G o l 
te. Oktobra bo odšla organizira
na skupina 50 upokojencev (čla
nov kluba) v upokojenski hotel 
Delfin v Izolo na dopust. Že letos 
sprejemamo rezervacije za pri
hodnje leto, prednost pa bomo 
dali tistim, ki letos niso prišli na 
vrsto. 
1. oktober - svetovni dan sta
rejših 
Naše aktivnosti so že zelo razno
like in razvejane. Letos bomo 
delo strokovno poglabljali in pos
kušali pritegniti čimveč upokojen

cev v organizirano skrb za lastno 
boljše počutje. 
Oktobra bo naš mešan i pevski 
zbor spet pričel z vajami. Prido
bil i smo nekaj novih pevcev. Ker 
manjka še nekaj dobrih glasov, 
vabimo k sodelovanju vas, ki radi 
pojete in v srcu dobro mislite! 
(Prijavite se lahko vsak dan od 9. 
do 11. ure, razen ob četr tkih) . 
V klubu že l imo razširiti dejavn
ost na dopoldanski del dneva vse 
dneve v tednu. Vabimo upokojen
ke, ki j ih delo po nekaj ur dnevno 
veseli, naj se nam prijavijo. Prija
ve bomo sprejemali do konca sep
tembra ob ponedeljkih in petkih 
od 9. do II . ure v pisarni. 

Marta HR O V A TIN, 
Predsednica DII 

A S F A L T I R A N J E 

Asfaltiranje in tlakovanje 

dvorišč, parkirišč in 

dovoznih poti. 

Strojni izkopi, kiper prevozi in 

gradbena mehanizacija 

S T A M P E D O d.o.o. 

Pahorjeva 10, 1231 Ljubljana - Črnuče 
Tel. in fax 061 374 307, 061 559 641, GSM 041 614 301 
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Ko je iz srca bolečin prevelika, 
se tudi solza posuši, 
le duša nemo vpije, ' v w v 

zakaj več Tebe ni ... *" . 1 

Ob tragični in prerani izgubi našega dragega sina, brata, strica in svaka 

EDA HRENA 
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga imeli radi, vsem sosedom, 
sorodnikom in prijateljem, ki ste bi l i v najtežjih trenutkih z nami, ko 
smo trepetali za njegovo življenje in upali, da poškodbe , ki j ih je do
bil v prometni nesreči , le niso usodne.Toda v nedeljo popoldne nam 
je zadrhtelo srce, ko smo zvedeli za bolečo resnico, da ga ni več. 
Iskrena hvala vsem za besede tolažbe, vsem, ki ste se tako številno 
prišli poslovit od njega in ga pospremili do njegovega preranega gro
ba ter ga posuli s prelepim cvetjem. Hvala vsem, ki ste darovali sveče, 
darove cerkvi in nam ustno ali pisno izrazili sožalje. Še enkrat prisrč
na hvala vsem prijateljem, posebno Ladotu, Tomažu, Sebastijanu in 
bratrancu Mi lanu za vso nesebično pomoč , hvala prijateljem za zad
nje besede, našemu dragemu Edu v slovo. Iskrena hvala gasilcem, 
posebno gasilcem G D Grosuplje za organizacijo pogreba in g. Per-
metu za ganljive poslovilne besede. Prav tako se zahvaljujemo pod
jetju E P G Grosuplje, teti Fani Hren in ga. Fani Kralj za vso skrb in 
pomoč v naših težkih trenutkih. Lepa hvala g. župniku dr. Šuštarju za 
besede utehe, lepo opravljen pogrebni obred ter pevcem pevskega 
zbora Samorastnik iz Žalne. 
Hvala vsem, ki se ga boste spominjali! 

Njegovi: mama Marija, 
ata Tone, brat Toni in 

sestra Mojca z družino 

Umrla je moja draga žena 

Julijana RAČKI 
iz Levstikove K) v Grosupljem inje bila po svoji poslednji želji po
kopana na pokopališču v Mirn i Peči, 19.8.1998 v grobu pri svoji mami 
Julijani Muren. 
Iskreno se zahvaljujem župniku Janezu Šimencu in Mirne Peči za 
lepo poslovilno molitev pred kapelo na pokopališču in ob grobu. Lepa 
hvala tudi za mašo v cerkvi v Mi rn i Peči ob sedmini. 
Lepo se zahvaljujem Društvu upokojencev, gospe Marti Hrovatin za 
lep poslovilni govor ob grobu. 
Lepa hvala Društvu invalidov Grosuplje, Gasilskemu društvu Grosup
lje in vsem, ki so darovali cvetje. 

Jožef Rački, 
Levstikova 10, Grosuplje 

Spet se viharje razbesnel nad staro streho, 
v potoke lije dež s temnih oblakov. 
V tvoji nemi s l iki iščem si uteho, 
a nema strmiš v deževno strašno noč. 

K o vedela bi , kako sem že želel, 
da prideš spet v nežni tesni moj objem. 
K o l i k o sem noči ihtel sam, 
ker vedel sem, da do te ne smem. 

Oh, glej, spet zrasla si pred mano v vsej lepoti, 
a nekam otožen - strt je tvoj pogled. 
Omagala nisi na tej težki poti, 
le izmučena si - daj, tu poči j . 

Res, spet sem čisto sam. 
Kako pošas tno burja se zaganja,v temne šipe mi hišice samotne. 
Burja divja, a sam, sam na sliko zrem, 
ki v romu se ne gane. 

Ob smrti drage mame, tašče in stare mame 

JOŽICE ŠVIGELJ 
iz Brezja pri Grosupljem se zahvaljujemo vsem, ki ste darovali cve
tje, sveče in darove za sv. maše . Naša iskrena hvala ga. Fani Hren in 
ga. Fani Kralj za vso pomoč v naših težkih dneh, ga. Emi Potokar za 
besede slovesa, sovaščanom iz Brezja za čuteče slovo od naše mame. 
Zahvaljujemo se podjetju Instalacije Grosuplje in njenim sodelav
cem iz tovarne Motvoz in platno Grosuplje za spremstvo na pogrebu. 
Posebno zahvalo smo dolžni patronažnim sestram Zdravstvenega doma 
Grosuplje in ga. M i l k i Štrukelj za pomoč med njeno težko boleznijo 
ter župniku dr. Šuštarju za lepo opravljen pogrebni obred. Vsako
mur, ki je kadarkoli pomagal naši mami, še enkrat - hvala! 

Sin Janko Švigelj, snaha in vnukinja Jana 

Ob izgubi naše mame 

ANE FRANKOVIČ 
se zahvaljujemo za vso pomoč osebju Doma starejših občanov Grosup
lje, sostanovalcem bloka Stranska pot 1/6, Z Z B in D U Grosuplje za 
darovano cvetje, g. župniku z lep obred in vsem, ki ste jo spremili na 
zadnji poti. 

Sin Bogomir in hči Kristina z družinama 

Ni smrt tisto, kar nas loči 
in življenje ni, kar druži nas. 
SO vezi močnejše 
brez pomena zanje so razdalje, 
kraj in čas 

(Mila Kač ič) 
Ob smrti 

Antona SVETA 
iz Velike Loke pri Grosupljem, se iskreno zahvaljujemo vsem sorod
nikom, prijateljem in znancem, ki ste nam izrekli sožalje, darovali 
sveče, za cerkev in sv. maše . 
Iskrena hvala Zdravstvenemu domu Grosuplje - dr. Fani Grbljevec -
Miklavčič, patronažnim sestram, gospodu župniku Andreju Sinku za 
lepo opravljen pogrebni obred, gasilskemu društvu Vel ika Loka , os
talim gasilcem, govornikoma in pevskemu zboru Samorastnik. 

Žalujoči: vsi njegovi 

Ob prerani in boleči izgubi dragega moža , očeta in dedka 

ANDREJA STARCA 
iz Vel ik ih L i p i jen, se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so ga imeli radi, 
vsem sorodnikom, sosedom, vikendašem in prijateljem, ki ste bi l i v 
težkih trenutki z nami in nam pomagali. Hvala tudi vsem, ki ste nam 
ustno ali pisno izrazili sožalje in darovali cvetje, sveče ter maše v 
njegov spomin. Hvala škocjanskemu župniku g. Jožetu Razingerju za 
lepo opravljen pogrebni obred. Hvala tudi gasilcem G D Škocjan, Št. 
Jurij in Ponova vas ter pevcem iz Turjaka. Vsem še enkrat iskren 
hvala! 

Žalujoči: žena Danica, sin Andrej z družino, 
njegova brat Ljubo in Lojze ter sestre Mici, Jelka in Iva. 
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K r e d i t i AKC I JA J P r o d a j a n a č e k e 

V prihajajočem šolskem letu Vam nudimo kvalitetne, 
cenovno ugodne računalnike in računalniško opremo na lokaciji Kosovelova 2 

in v maloprodajni trgovinil 

_ B A S I C 
MATIČNA PLOŠČA CONCORD, ZVOČNA KARTICA, U DMA; 
PROCESOR AMD K6 266 MHz MMX; 
HLADILNIK Z VENTILATORJEM; 
TRDI DISK SAMSUNG 2.1 CB, UltraDMA; 
GRAFIČNA KARICA S3 3D, PCI, 4MB; 
DISKETNA ENOTA MITSUMI / SAMSUNG 1.44; 
OHIŠIE MINI TOVVER 200 W; 
SPOMINSKI MODUL 32 MB LONC DIMM; 
MIŠKA GENIUS EASYMOUSE PnP; 
CD ROM SAMSUNG 32 X HITROST IQ 
MONITOR 14" HANSOL DIGITAL;, 
ZVOČNIKI AKTIVNI; 
TIPKOVNICA WIN 95 SLO; 
WINDOWS 95 SLO NA CD ZO l 

Tiskalniki svetovnih proizvajalcev: 

EPSON, HP, CANON 

CSV A D V A C E D 

ltel.771-451 vGrosupl ju . 

(k E X T R E M E 
MATIČNA PLOŠČA CONCORD P II INTELLX, AGP, DIMM, 
PROCESOR INTEL PENTIUM II CELERON 266 MHz MMX; 
HLADILNIK Z VENTILATOROM; 
TRDI DISK SAMSUNC; WU - 32165A 2.1 CB; 
GRAFIČNA KARICA S3-VIRGE 3D, PCI, 4MB, EDO RAM; 
ZVOČNA KARTICA CRYSTAL 16 BIT; 
DISKETNA ENOTA MITSUMI / SAMSUNG 1.44; 
O l IIŠIE MIDI TOVVER 200 W, ATX; 
SPOMINSKI MODUL SDRAM 32 MB LONC 
MIŠKA GENIUS EASYMOUSE PnP, PS2; . 
CD ROM SAMSUNG SCK-3230, 32 x i 
MONITOR 15" HANSOLI; 
ZVOČNIKI AKTIVNI 80W; 
TIPKOVNICA VVIN 95, SLO; 
VVINDOVVS 95 SI O NA CD ZGOŠČENKI. 

MATIČNA PLOŠČA CONCORD P II INTEL LX, AGP, DIMM, ATX; 
PROCESOR INTEL PENTIUM II 266 MHz MMX; 
HLADILNIK Z VENTILATORJEM ZA PROCESOR INTEL PENTIUM; 
TRDI DISK SAMSUNG WU - 34324a 4.3 CB; 
GRAFIČNA KARICA S3-VIRCE 3D, PCI, 4MB, EDO RAM; 
ZVOČNA KARTICA CRYSTAL 16 BIT; 
DISKETNA ENOTA MITSUMI / SAMSUNC 1.44; 
OHIŠIE MIDI TOVVER 200 VV, ATX; 
SPOMINSKI MODUL SDRAM EPROM 6.4 
MIŠKA GENIUS EASYMOUSE PnP, 
CD ROM SAMSUNC SCK-3230, \ 
MONITOR 15" HANSOL; 
ZVOČNIKI AKTIVNI 80VV; 
TIPKOVNICA VVIN 95, SLO; i 
VVINDOVVS 95 SLO NA CD 2 

Nadgranja starih računalnikov 
Izdelava spletnih strani 
Oprema trgovin in gostinskih lokalov 
Programi za trgovine' in gostinske1 lokalo 

V M E S E C U S E P T E M B R U N U D I M O : 
P o t r o š n i š k i krediti od T + 5,9 % dalje za dobo 5 let 

Krediti za nekomitente do 30 mesecev 

Krediti za tuje državljane za dobo veljavnosti delovne vize 

Krediti za obrtnike in podjetnike že od T + 5,90 % dalje 

Za varno, neodvisno in prijazno prihodnost vam 

nudimo o d l i č n o rentno v a r č e v a n j e 

V hranilnici lahko plačate vaše položnice z najmanjšo provizijo in 

kupujete ter prodajate tujo valuto. 

Z A V S E I N F O R M A C I J E SE O G L A S I T E NA K O L O D V O R S K I 3 

O Z I R O M A NAS P O K L I Č I T E 

Poslovna enota 

M A G R O 
Grosuplje 

Kolodvorska 3 
Telefon: 061/764-600 

061/764-300 
Faks: 061/761-719 

Grosupeljski odmevi - Ustanovitelj je občinski svet občine Grosuplje -Uredniški odbor: Ivo Brečič, Barbara Pance, Andreja Podlogar, Matjaž Trontelj in Anica 
Zajec. - Glavna in odgovorna urednica Alenka Adamič -Tehnična urednica Alenka Adamič - Lektorica Marija Samec - Naslov uredništva Kolodvorska 2, Grosuplje 
- Računalniški prelom U & D , Ulaga - Tisk G R A F I S Grosuplje - Rokopisov in fotografij ne vračamo. Glas i lo izhaja enkrat mesečno v nakladi 4.500 izvodov in ga 
prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Glas i lo občine spada med proizvode, za katere se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 6,5 odstotkov. 

http://www.gambo.si
mailto:info@gambo.si


LJUBLJANA 

G U M A d d 
Brezje pri Grosupljem 1 c, 1290 Grosuplje 
tel.: 762-200,763-360, fax: 763 362,764 403 

ŠMARJE-SAP 

ZAGREB 

Industrijska cona 



V našem prodajnem centru vam nudimo mnogo izdelkov po ugodnih cenah za gradnjo, 
kmetovanje, vrtičkarstvo in dom: 

Iz programa ZA GRADNJO vam nudimo predvsem: 
• betonske mešalce, samokolnice in ostalo orodje za gradnjo: 
• cement in cementne izdelke, betonsko in opečno kritino ter PVC kritino; 
• betonsko železo in armaturne mreže, žičnike in vijake; 
• PVC kanalizacijske cevi, drenažne cevi, vodovodne cevi ter hidro in termo izolacijo; 
• pipe, armature, bojler je, WC kotličke in sanitarno keramiko; 
• premaze za les, zidove, železo ter fasadne in notranje barve; 
• in še vrsto ostalih izdelkov, ki se uporabljajo pri gradnji. 

Iz programa za KMETOVALCE IN VBTIČKABJE vam nudimo predvsem: 
• motorne škropilnice in motorne žage; 
• sadjarsko in vrtno orodje ter držala za orodje; 
• nerjaveče - IN0X posode za mleko, mošt in vino; 
• PVC sode, kadi in posodo za sadje, kisanje zelja in repe; 
• balone za mošt in žganje; 
• seme vrtnin, cvetlic in trav; 
• cvetlične lonce in korita; 
• zemljo za lončnice, organska in umetna gnojila; 
• vse vrste folij in toplih gred; 
• komplete priključkov za zalivanje in namakanje; 
• itd. 

Iz programa ZA DOM IN GOSPODINJSTVO pa vam nudimo: 
• drobne gospodinjske aparate 
• plastično galanterijo - posodo za zamrzovanje, škafe, košare; 
• različne vrste hipotal čistilcev, metle, omela, krpe za čiščenje; 
• različna čistila za dom, pralne praške in mehčalce; 
• tekstilne izdelke kot so majice, trenirke, rjuhe, itd. 

V JESENSKEM ČASU (OD OKTOBRA DALJE) PA VAS VABIMO, DA SI OGLEDATE NAŠO NOVO DREVESNICO, V KATERI BOMO ZA 

VAS PRIPRAVILI RAZLIČNE VRSTE SADNEGA DREVJA (JABLANE, HRUŠKE, OREHE. ČEŠNJE, VIŠNJE..) IN OKRASNIH 

RASTLIN (POKBOVNE RASTLINE ZA GROBOVE, MAČEHE..). ZA UREDITEV GBOBOV PA BOMO PRIPRAVILI TUDI VELIKO 

IZBIRO MAČEH, SVEČ IN PESKA TER ZEMLJO ZA GROBOVE PO IZJEMNIH CENAH. 

Spomladi pa bomo organizirali tudi prodajo sredstev za zaščito rastlin in dezinfekcijo ter 
deratizacijo prostorov. 

Skupaj s firmo GUMTEH&CO iz Grosuplja pa smo pred našo prodajalno na parceli 
cca 8.000 m 2 pripravili demonstracijski center za prikaz opreme za namakanje v kmetijstvu 
in sadjarstvu znanega izraelskega proizvajalca. 


